
آیت الله حسینی بوشهری در دیدار فرمانده انتظامی استان قم مطرح کرد:

سرمایه گذاری پیچیده دشمن برای قم

مدیر مخابرات منطقه قم:

بهره برداری از زیرساخت های مخابراتی 
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معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم اعلام کرد:

قم امن ترین استان 
کشوربرای سرمایه گذاری 
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معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: در 
پایش امنیت سرمایه گذاری استان ها توسط مرکز پژوهش 
های مجلس شورای اسلامی، قم به عنوان استان برتر کشور 
معرفی شده است.  مهرداد غضنفری در گفتگویی اظهار 

داشت: بنابر اعلام نتیجه مطالعات مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی از وضعیت امنیت سرمایه گذاری استان ها 
در تابستان ۹۸، قم با قرار گرفتن در جایگاه نخست این پایش، 
عنوان مناسب ترین استان از نظر امنیت سرمایه گذاری را به

مدیر مخابرات منطقه قم گفت: تمامی دستگاه های اجرایی 
در بهره برداری از فناوری اطلاعات و زیرساخت های مخابراتی 
باید به یک نظام هماهنگ و یکپارچه در سطح ملی تبدیل 
شود چرا که ارائه خدمات بصورت جزیره ای برای مردم رفاه و 

آسایش ایجاد نمی کند لذا در بستر فناوری اطلاعات نیازمند 
یک سامانه متمرکز، همخوان و همگرا در سطح ملی هستیم.

سید اسدالله دهناد در گفت و گویی اظهارداشت : در سه 
دهه اخیر در سطح جهانی در زمینه فناوری اطلاعات شاهد
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عکس:حسین یاراحمدی

دلایل سرخ شدن تالاب حوض سلطان

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از ساخت ۱۰ پارکینگ موتورسیکلت در 
هسته مرکزی شهر خبر داد و گفت: یکی از اقدامات شهرداری در ترویج فرهنگ 
دوچرخه سواری طراحی ۱۸۰ کیلومتر مسیر دوچرخه در قم است. عباس ذاکریان 
در یک صد و چهل و پنجمین جلسه علنی و رسمی شورای اسلامی شهر قم که در 
ساختمان شهید باکری برگزار شد، به ارائه گزارشی از خدمات معاونت حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری قم پرداخت و اظهار داشت: یکی از مهم ترین دغدغه های معاونت 

حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اجرای برنامه هایی با افق بلندمدت بوده و باید 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: شهروندان قم توصیه های مرکز 
بهداشت و ستاد ملی مبارزه با کرونا را جدی تلقی کرده و از تمام پروتکل های ابلاغی 
پیروی کنند.  سیامک محبی در یک پیام ویدیویی، افزود: افرادی که تست بیماری 
آن ها مثبت اعلام می شود باید به مدت ۱۴ روز در قرنطینه کامل قرار بگیرند و 
تمام ارتباطات کاری و دوستانه خود را به حداقل ممکن برسانند. وی اظهار داشت: 
درصورتی که یکی از اعضای خانواده به کرونا مبتلا شود و سایر افراد توصیه های 

بهداشتی را رعایت نکنند این ویروس به صورت به تمام آنان منتقل می شود. وی

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد:

طراحی ۱8۰ کیلومتر مسیر دوچرخه در قم 
معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

هنوز کرونا در قم ریشه کن نشده است

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم اعلام کرد:

زمان تعیین تکلیف اعتبارنامه تاجگردون

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم گفت: احکام افزایش حقوق 
41 هزار بازنشسته و مستمری بگیر تامین اجتماعی قم در سال 
99 صادر شد. علی اصغر دادخواه در گفت و گویی اظهار داشت:با 
عنایت به ضرورت اجرای مواد96 و 111 قانون تامین اجتماعی، 
حسب تصمیمات متخذه، مقرر است تا زمان وصول مصوبه هیات 
محترم وزیران، مابه التفاوت افزایش مستمری و کمک های جنبی 
تصمیمات  اساس  بر  مستمری بگیران   1399 سال  خردادماه 

متخذه در شورایعالی کارو هیات محترم مدیره سازمان، به صورت

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستائیان و عشایر 
استان قم  گفت :بیمه شدگان تنها یک سوم حق بیمه را پرداخت 
می نمایند و دو سوم حق بیمه را دولت به حساب صندوق واریز 
می نماید . علی رحیمی در نشست خبری به مناسبت پانزدهمین 
سالگرد تاسیس صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستاییان و 
عشایر اظهارداشت  : صندوق به ساکنین روستا ، عشایر ، رانندگان 
حمل بار ومسافر بری برون شهری که ساکن روستاها و شهرهای 
زیر بیست هزار نفر، شاغلان فصلی و ساکنان شهرهای زیر بیست

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم  خبرداد:

صدور احکام افزایش حقوق
 41 هزار مستمری بگیر 

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستائیان و عشایر قم مطرح کرد : 

سهم دوبرابری دولت در پرداخت 
حق بیمه 

۱ 4

روزنامه
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آژانس بازیچه نشود
قطعنامه تروئیکای اروپا علیه ایران، به رغم مخالفت 
جدی چین و روسیه در نشست فصلی شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی روز جمعه ۳۰ خرداد 
به تصویب رسید. در این قطعنامه سه کشور اروپایی 

انگلیس، آلمان و فرانسه با حمایت آمریکا از ایران خواسته اند به ممانعت از دسترسی 
بازرسان آژانس به ۲ سایت هسته ای کشور پایان دهد و با آنها به طور کامل همکاری 

کند.
 مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی  نیز درآخرین گزارش خود به شورای حکام 
درباره ایران،به تبیین آخرین فعالیت های هسته ای ایران پرداخت.گروسی به علاوه 
در اظهارات خود خطاب به شورای حکام به جلوگیری ایران از بازرسی آژانس از دو 
محل خاص اشاره کرد.این رویدادها در چه فضایی رخ میدهد و چه نتایج احتمالی 

در پی خواهد داشت؟این نوشتار پاسخهایی کوتاه دربردارد.
۱-ایران و آژانس مناسباتی طولانی و  بی وقفه داشته اند،ایران با فراز و فرودهایی 
ای،حفظ  هسته  پرونده  شرایط  ترین  بحرانی  در  حتی  آژانس  با  را  مناسباتش 
کرده است.ایران به این نکته آگاه است که تداوم نظارت آژانس بر فعالیت هایش 
نشانگرصلح آمیز بودن آن است و توقف همکاری با آن می تواتد به قصد ایران برای 
انحراف فعالیت ها به سوی اهداف غیرصلح آمیز تعبیر شود و به دیگران فرصت دهد 
علیه ایران فضاسازی کنتد ایران،به علاوه حتی در شرایطی که آمریکا از برجام خارج 
شده و با اعمال تحریم های گسترده فشار فراوانی به تهران وارد کرده و موجب واکنش 
آن شده است،همچنان به اجرای پروتکل الحاقی-که از تعهدات مندرج در برجام 

است-ادامه میدهد.
۲-اینکه ایران و آژانس در مناسبات خود اختلافاتی داشته باشند،موضوع حادی 
نیست.گستردگی فعالیت های ایران ،پیوستاری از مسائل فنی را با جزییات پرشمار 
به همراه دارد که تنها با مذاکره قابل حل و فصل است.اگر قرار باشد هر موضوع فنی 
میان ایران و آژانس به جنجالی تبلیغاتی وعامل فشار بر ایران بدل شود،مناسبات 
ایران و آژانس به مخاطره می افتد.به ویژه اگر  اسراییل -که دشمنی آن با ایران 
غیرقابل انکار است-با گزارش های خود به آژانس به فعالیت های آن درباره ایران 
جهت دهد،آشکار است که تهران واکنش منفی نشان می دهد.ایران به خوبی می 
داند  اسراییل و دیگران،در چنین فضایی می توانند به طور مداوم و بی پایان،تنها با 
ارائه چند تصویر به آژانس،زمینه طرح ادعای جدید را علیه تهران فراهم کنند و ایران 
را به پاسخگویی به تغییرات تصاویر ماهواره ای تهیه شده از  پهنه ای با مساحتی 

بیش از ۱۶۴۸۰۰۰ کیلومتر مربع مشغول کنند.
۳-آمریکا پس از خروج از برجام نه تنها تحریم هایی بی سابقه علیه ایران اعمال 
کرده است بلکه تلاش می کند دیگران را نیز با خود همراه کند.آمریکا اکنون در پی 
آن است که  فضایی ایجاد کند که پرونده ایران بار دیگر در شورای امنیت مطرح شود.
رویدادی که می تواند به هدف آمریکا برای تمدید تحریمهای تسلیحاتی ایران -که 
چند ماه دیگر پایان می یابد-کمک کند.به نظر می رسد آمریک اکنون مایل است 

شورای حکام پرونده ایران را به شورای امنیت ارجاع دهد.
۴-برجام دستاورد مهمی برای اتحادیه اروپا بود.اما مشکلات درونی این اتحادیه 
مانند خروج بریتانیا از آن و اوج  گیری تمایلات راست افراطی به شکل ملموسی بر 
توان دیپلماتیک اروپا تاثیر گذاشته است.با این وجود اروپایی ها همچنان برای حفظ 
برجام تلاش می کند.واقعیتی که به ویژه خودداری آنها از ارجاع پرونده ایران  به 
شورای امنیت در چارچوب فصل حل و فصل اختلافات مندرج در برجام،نمایانگر 
آن است.هرچند اعتراض ایران به انفعال اروپا دربرابر فشارهای تحریمی آمریکا،قابل 
درک است.دیروز سه کشور اروپایی انگلیس، آلمان و فرانسه قطعنامه ای علیه ایران 
درشورای حکام به تصویب رساندند واز ایران خواسته اند با آژانس همکاری کند.
می توان حدس زد اروپایی ها در مذاکرات خود با ایران ،تصویب  این قطعنامه را 
تلاشی برای مهار فشار آمریکا و جلوگیری از تحقق هدف واشنگتن در ارجاع پرونده 
به شورای امنیت جلوه دهند. ایران همواره با آژانس همکاری داشته است.اما اگر 
آژانس به سازمانی برای طرح و پی گیری ادعاهای اسراییل و تسهیل کننده فشارها 
بر تهران بدل شود،می توان پیش بینی کرد مناسبات تهران و آژانس به طور جدی 
آسیب ببیند.موضوعی که با وجود پیامدهای منفی برای ایران،نظارت جامعه بین 
المللی را بر فعالیت های هسته ای ایران مشکل می کند.رویدادی که مسئولیت آن با 

آمریکا،اسراییل و مدیرکل آژانس است.

در نظر دارد تأمین نیروی انسانی مورد نیاز خود جهت انجام وظایف محوله به شرح ذیل به مدت یکسال شمسی و از طریق مناقصه عمومی به شرکت دارای شرایط لازم 
واگذار نماید.

لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و شرکت در مناقصه از تاریخ نشر آگهی به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز سه 
شنبه مورخه ۱3۹۸/۴/۱۰ به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن ۳۲۴۲5۴۳۶  تماس 

حاصل فرمایند.
توضیحات : 

میزان سپرده شرکت در مناقصه به مبلغ )به عدد(: ۸6۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )به حروف(: هشتصد و شصت میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان 
سپرده شرکت در مناقصه را بصورت ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز نقدی به حساب سپرده شمارۀ ۱۰۰7۸9۴۲۶557 نزد بانک شهر شعبه میدان 

جهاد قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند.
هرگاه برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

 هزینه درج آگهی برعهده برنده مناقصه می باشد. 
 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

 پیشنهادات رسیده ساعت ۱۰:۰۰ صبح روز چهار شنبه مورخه ۱3۹۸/۴/۱۱ در محل سازمان، در کمیسیون مناقصه مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، 
برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم 
آگهی مناقصه عمومی

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستائیان و 
عشایر استان قم  گفت :بیمه شدگان تنها یک سوم حق 
بیمه را پرداخت می نمایند و دو سوم حق بیمه را دولت 

به حساب صندوق واریز می نماید .
 19 دوشنبه  روز  خبری  نشست  در  رحیمی  علی 
سالگرد  پانزدهمین  مناسبت  به   1399 خردادماه 
تاسیس صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستاییان و 
عشایر اظهارداشت  : صندوق به ساکنین روستا ، عشایر 
، رانندگان حمل بار ومسافر بری برون شهری که ساکن 
روستاها و شهرهای زیر بیست هزار نفر، شاغلان فصلی 
و ساکنان شهرهای زیر بیست هزار نفر ، کارکنان مراکز و 
شرکت های وابسته به سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
ومنابع طبیعی ونظام دامپزشکی ، کشاورزان غیر ساکن 
در روستا ، قالیبافان ، زنبور دارن و مشاغل حوزه صنایع 

دستی خدمات ارائه می دهد .
وی شرایط عضویت در صندوق را داشتن حداقل 18 
سال و حداکثر 50 سال سن و واریز حق بیمه به صورت 

سالیانه عنوان کردند .

رحیمی با بیان این که مبلغ حق  بیمه برای یک نفر 
در سال براساس انتخاب فرد از  8 سطح درآمدی تعریف 
شده می باشد افزود در سال اول بطور اختیاری یکی 
از سطوح را که پایین ترین آن مبلغ 330 هزارتومان 
وبیشترین آن   ۸۴۰ هزار تومان می باشد به عنوان حق 

بیمه یک سال خود پرداخت می نماید .
مدیر صندوق کشاورزان، روستاییان و عشایر استان 
قم افزود : یک فرد ۱۸ ساله تحت پوشش صندوق بعد 
از ۳۰ سال پرداخت حق بیمه سالیانه ، حقوق کامل را 
از این صندوق به صورت ماهیانه دریافت خواهد کرد . 

از سوی دیگر افرادی که 15 سال سابقه داشته و سن 
ایشان نیز همزمان 65 سال می باشد . 5 سال سابقه 
طبق قوانین صندوق به سوابق فرد افزوده شده و در 
مجموع با بیست سال سابقه به بازنشستگی نائل  می 

گردند . 
وی افزود از دیگر تعهدات صندوق ازکار افتادگی کلی 
با تایید 66 درصد از کارافتادگی کمیسیون پزشکی و 
پرداخت مستمری  فوت به صورت ماهیانه به افراد تحت 

تکفل بیمه شده اصلی می باشد .
شده  بیمه  افراد  از  نفر  تعداد 885  حاضر  حال  در 
استان حقوق مستمری دریافت می کنند که از این 
تعداد ، 446 نفر حقوق بازنشستگی، 70 نفر حقوق از 
کارافتادگی و 369 خانوار حقوق مستمری به صورت 

ماهانه دریافت می نمایند.
علی رحیمی خاطر نشان کرد: این صندوق دفترچه 
بیمه ای درمان مستقیم ندارد اما در عین حال افراد 
بیمه  خدمات  از  توانند  می  بیمه  این  پوشش  تحت 

سلامت استفاده کنند.

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ، روستائیان و عشایر استان قم مطرح کرد : 

سهم دوبرابری دولت در پرداخت حق بیمه 
حسن بختیاری زاده*
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 رییس جمهوری با بیان اینکه از برگزاری تجمع ها 
که از مهم ترین عوامل شیوع این بیماری ناشناخته 
است، ممانعت شود، گفت: مسئولان کادر بهداشتی 
و درمانی و اجرایی با شفافیت و دقت هشدارهای لازم 

را به مردم بدهند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
ملی  ستاد  تخصصی  کمیته های  جلسه  در 
ریاست  به  روز پنجشنبه  با ویروس کرونا که  مقابله 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی تشکیل 
شد، آخرین وضعیت روند مبارزه با این ویروس فراگیر 

و ناشناخته جهانی در کشور بررسی شد.
رییس جمهوری با اشاره به اذعان سازمان بهداشت 
جهانی به موفقیت ایران در کنترل شیوع این ویروس 
تاکید کرد: مردم شریف، مسئولان و دستگاه های 
مرتبط باید با هوشیاری و مراقبت لازم با رعایت کامل 
دستورالعمل های بهداشتی و استفاده از ماسک در 
فضای سرپوشیده، این دستاورد بزرگ را که از مرحله 
به دست آمدن آن مهم تر و دشوارتر است، حفظ کنند.
یک  موجب  را  کوتاهی  و  اهمال  هرگونه  روحانی 
اتفاق ناگوار و زیان بزرگ تر در مسیر مقابله با کرونا 
خواند و افزود: در حال حاضر با اقدامات انجام گرفته 
به موفقیت بزرگ کنترل بیماری در مرکز استان ها 
رسیده ایم و در سایر استان ها به تدریج به مرحله مهار 
این ویروس نزدیک می شویم، اما آنچه اهمیت دارد 
این است که ممکن است در اثر رفتارهای ناشناخته 
یک  به  دستورالعمل ها  رعایت  عدم  و  ویروس  این 
وضعیت غیرقابل پیش بینی و ناخوشایند دچار شویم.
در  که  گزارش هایی  به  اشاره  با  جمهوری  رییس 
مورد وضعیت قرمز شهرهای برخی استان ها مطرح 
است، بر ضرورت ارائه تعریف شاخص ها در زمینه 
قرمز قلمداد کردن وضعیت ایمنی شهرستان ها و 
استان ها تاکید کرد و اظهار داشت: همه باید بدانند 
چه شهرهایی از کشور را با چه وضعیتی منطقه قرمز 
قلمداد می کنیم و در این مناطق چه محدودیت هایی 
در چه بازه زمانی و وسعت جغرافیایی اجرا خواهد 

شد.
محدویت ها به صورت نقطه ای و نه یکپارچه 

در استان اجرا شود 
روحانی ادامه داد: بر این اساس باید محدودیت ها 
به صورت نقطه ای و نه یکپارچه در استان اجرا شود و 
در عین حال این محدودیت ها صرفا باید با هماهنگی 
و مجوز کمیته های تخصصی درمانی و اجتماعی - 

امنیتی و درمرکز اجرا شود.
رییس جمهوری همچنین نحوه اعلام هشدارها و 

اجرای محدودیت ها و دستورالعمل ها را از نکات مهم 
و حساس خواند و تصریح کرد: از نکات درخشان 
مهم در مرحله ابتدایی کنترل بیماری این بود که 
بدون توسل به روش های قهری و صرفا با قدرت اقناع 
و همراهی صمیمانه مردم توانستیم به این مرحله در 

کنترل بیماری برسیم.
از  مردم  همگانی  آموزش  و  اقناع  روش  روحانی 
طریق دستگاه های ارتباطی و تبلیغاتی را در زمینه 
و  برشمرد  تاثیرگذارتر  کرونا  با  سازگاری  روش های 
گفت: با توجه به همکاری و همراهی خوب مردم، 
مسئولان کادر بهداشتی و درمانی و اجرایی باید با 

شفافیت و دقت هشدارهای لازم را به مردم بدهند.
رییس جمهوری استفاده از ماسک و رعایت فاصله 
اجتماعی را در جلوگیری از انتقال ویروس کووید ۱9 
بسیار مهم خواند و خاطرنشان کرد: در کشورهایی که 
استفاده از ماسک را در اماکن سرپوشیده و تجمع ها 
را اجباری کرده اند، عامل موفقیت قابل توجهی در 
کنترل بیماری بوده و باید از این تجربه استفاده کرد. 
و تشخیص مسئولان  اعلام  براساس  که  آن  ضمن 
برگزاری تجمع ها، مهم ترین عوامل شیوع بیماری 
این اقدام ممانعت  از  شناخته شده که می بایست 

شود.
قوانین بخش مسکن باید اصلاح شود

رییس جمهوری همچنین روز پنجشنبه در آیین 
افتتاح و آغاز عملیات طرح های زیربنایی ملی در 
حوزه راه و شهرسازی در استان های البرز، ایلام و 
مازندران با ناکافی دانستن قوانین، مقررات و  آیین 
نامه های اجاره یا فروش مسکن، خواستار اصلاح این 
قوانین شد و گفت: وزیر راه و مسکن و شهرسازی به 
مردم قول داده تا پایان دولت دوازدهم یک میلیون 

واحد مسکونی تکمیل و تحویل داده شود. 
روحانی افزود: وزارت راه و شهرسازی دو مسئولیت 
بسیار مهم را بر دوش دارد و آن مسئولیت حمل و نقل، 
مانند حمل و نقل دریایی، ریلی، جاده ای، هوایی 
در کشور است. مساله حمل و نقل یکی از نیازهای 
اساسی و از حقوق مردم کشور است که به هر جایی 
که می خواهند سفر کنند، در حمل و نقل مسافر یا 
حمل و نقل بار، بتوانند از مطمئن ترین و کوتاه ترین 

و ارزان ترین راه مسیر را طی کنند و به مقصد برسند.
رییس جمهوری اضافه کرد: در شرایطی که کشور 
ما دارد امروز حمل و نقل مانند همیشه کار مهم و 
کووید  این  اینکه  ضمن  می دهد  انجام  را  اساسی 
۱9 فشار زیادی هم بر بخش حمل و نقل وارد کرده 
است یعنی این ویروس یکی از بخش های ما را که 

بخش حمل و نقل و گردشگری است هم در صنعت 
هوانوردی و هم در تحرک در جاده ها و ریل تحت فشار 

قرار داده است.
روحانی تصریح کرد: اما بحمدالله این حرکت از ماه 
اردیبهشت آغاز شده و هر چه جلوتر برویم تحرک در 
حمل و نقل بیشتر می شود. البته مردم باید اصول 
بهداشتی را در همه مسیرهایی که انجام می دهند 
هوایی، ریلی و جاده ای و یا دریایی باید مراعات کنند 

و به خاطر سلامت خودشان مورد توجه قرار دهند.
فعالیت  امروز  شد:  یادآور  جمهوری  رییس 
اقتصادی به رغم فشار این ویروس امکان پذیر است و 
محدودیت های شدیدی که در ماه اسفند و فروردین 
مورد نظر ما بود، امروز مورد نظر ما، آن محدودیت های 
شدید نیست، اما فعالیت اقتصادی اگر با همه اصول 
بهداشتی توام نباشد، ما نمی توانیم این فعالیت ها را 

ادامه بدیم و دچار مشکل می شویم.
یک میلیون واحد مسکونی تا پایان دولت در 

اختیار مردم قرار می گیرد
روحانی خاطرنشان کرد: اما در عین حال در این 
مقطع زمانی که ما قرار گرفته ایم مساله مسکن جزو 
مسئله  البته  است.  گرفته  قرار  دولت  اولویت های 
مسکن همیشه مهم بوده است.   ما از آغاز دولت 
یازدهم تاکنون همه طرح های نیمه تمام باقیمانده 
واحد  هزار   ۳۰۰ و  میلیون  یک  حدود  مسکن، 
مسکونی را تکمیل و افتتاح کردیم در اختیار مردم 
قرار دادیم. رییس جمهوری گفت: در دولت دوازدهم 
مجموعاً وزیر راه و مسکن و شهرسازی ما به مردم 
قول داده، در طول دولت دوازدهم مخصوصاً سال 
گذشته، امسال و تا پایان دولت در سال آینده، حدود 
یک میلیون واحد مسکونی را در اختیار مردم قرار 
بدهد. روحانی تاکید کرد: امروز می دانیم مردم ما 
در زمینه مسکن و اجاره بها دچار مشکل هستند. در 
مجموع در کشور ما حدود ۳۰ درصد مردم مستاجرند 
یعنی مالک خانه نیستم، 7۰ درصد مردم مالک خانه 

هستند و ۳۰ درصد مالک خانه نیستند.
فرق  موضوع  این  استان ها  در  البته  افزود:  وی 
می کند. در استان تهران مستأجری بیشتر است و در 
شهر تهران، رقم قابل ملاحظه است اما در مجموع 
است  مردم  زندگی  برای  اساسی  کالای  جزو  این 

مسکن جزو کالاهای اساسی است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه مسکن جزو کالاهای 
اساسی زندگی مردم است، گفت: مردم باید در یک 
محله ای بتوانند زیست کنند و فرزندان خود را بزرگ 

کنند و باید مسکن مطمئنی برای آنها ساخته شود.

وزیر کشور :

امکان گفت وگو با آمریکا در شرایط فعلی 
فراهم نیست 

 وزیر کشور گفت : در شرایط فعلی به دلیل بدعهدی رییس جمهوری آمریکا در عمل 
به تعهدات بین المللی و برجام امکان گفت وگو با آن کشور وجود ندارد. 

عبدالرضا رحمانی فضلی شامگاه سه شنبه در ستاد استانی مقابله با ویروس کرونای 
استان مازندران در ساری افزود : امروز برای تمام کشورهای دنیا مشخص شده است که 
رییس جمهوری فعلی آمریکا قابل اطمینان نیست و نه تنها از برجام که از بیشتر تعهدات 

بین المللی خارج شده است.
وی اظهار داشت : رییس جمهوری آمریکا نشان داد که به هیچ یک از تعهدات سازمان 
های بین المللی  نیز متعهد نیست و نه تنها با جمهوری اسلامی ایران ، بلکه با برخی 
دیگر از کشورهای جهان از جمله چین و روسیه نیز مشکل پیدا کرده است و مشکلات را 

حتی به داخل کشورش نیز کشاند.
وزیر کشور اضافه کرد : در چنین شرایطی با این رییس جمهوری که آمریکا است ، 
امکان گفت و گو وجود ندارد و برای تمام دنیا هم ثابت شده است که ترامپ فرد مطمئن 
برای گفت و گو و تعهدات بین المللی نیست و در واقع خوی استکباری آمریکا برای تمام 

دنیا به اثبات رسیده است.
رحمانی فضلی گفت : اگرچه ما با خوی استکباری آمریکا مشکل داریم ، ولی دشمنی 
ما با آن کشور ذاتی نیست و همان گونه که بنیانگذار جمهوری اسلامی و رهبر معظم 
انقلاب اسلامی فرمودند با دولت آمریکا مشکل داریم و با مردم آن کشور هیچ دشمنی 
نداریم. وی افزود : تا زمانی که آمریکا دست از خوی استکباری خود بر ندارد و نخواهد 
استقلال جمهوری اسلامی ایران را به رسمیت بشناند ، امکان گفت و گو با آن را نداریم.
وزیر کشور با اشاره به اجماع همگانی نسبت به برجام در داخل کشور ، گفت : به هر 
حال با برجام راهگشایی خوبی از لحاظ اقتصادی و سرمایه گذاری در کشور ایجاد شد و 

شاهد رشد سرمایه گذاری و اقتصادی در کشور بودیم.
وی ادامه داد : با خروج آمریکا از برجام با بدعهدی رییس جمهوری فعلی آن کشور ، 
اگرچه در ابتدا مشکلات اقتصادی برای ما و بویژه برای مردم ایجاد شد ، ولی بعد از زمان 
اندکی ما توانستیم با حمایت های رهبر معظم انقلاب اسلامی و همکاری مردم و سایر 
نیروهای داخل نظام بر این مشکل فائق آییم و خط بطلان بر تمامی پیش بینی های 

بدبینانه در مورد آینده کشورمان بکشیم.
رحمانی فضلی گفت :  تجربه به ما ثابت کرده است که برای افزایش قدرت چانی زنی 
در دنیا باید در حوزه اقتصادی نیز همانند حوزه نظامی به توانمندی به توان بازدارندگی 

برسیم و در این صورت می توانیم اهداف خود را در دنیا دنبال کنیم.
 

نماینده پیشین مجلس:

شعارهای مجلسی ها حاشیه ایجاد می کند
یک نماینده سابق مجلس گفت:مجلس جدید با این پیش فرض شروع کرد که می 
خواهد تحول را از خودش شروع کند؛ اما اگر درست اجرا نشود، حاشیه غیر ضروری 

ایجاد می کند. 
جلال میرزایی در گفت وگویی، اظهار کرد: مجلس جدید با این پیش فرض شروع کرد 
که می خواهد تحول را از خودش شروع کند. ابتدایی  ترین تحول را هم در این دید که 
در ارتباط با مساله بررسی اعتبارنامه سخت گیری کند و تا اینجای کار نه تنها مشکلی 
نیست، بلکه حرکتی ارزشمند است. اما اگر با همین موضوع سطحی برخورد شود، که 
شد؛ باعث می شود حاشیه های غیر ضروری ایجاد شود که به بهبود شرایط مجلس 

کمکی نمی کند.
وی ادامه داد: نمایندگان مجلس جدید با رای کمی وارد شدند البته الان جایش 
نیست درباره علت کاهش مشارکت مردم در انتخابات صحبت کنیم اما می خواهم 
بگویم این مجلس باید خیلی مواظب وجهه خودش باشد. باید راه را برای ترمیم سرمایه 
اجتماعی باز کنند. در گفتار و کردار خود خیلی دقت کند. بنده به عنوان کسی که 
دغدغه کشور را دارم مایلم برای حل مشکلات کشور این مجلس موفق عمل کند؛ اما 

اگر به مجلسی شعاری تبدیل شود تکلیفش مشخص است.
این نماینده سابق مجلس ادامه داد: به طور مثال در ماجرای اعتبارنامه دلخوش و 
تاجگردون فرض را بر این گذاشتند که مشکل جدی دارد و باید رفع شود. این فرض 
غلطی است. اگر اسناد و مدارک معتبری دارد باید با رسانه ها مصاحبه می کردند و 
نتیجه بررسی را شفاف اعلام می کردند. میرزایی افزود: افکار عمومی می پرسد که چه 
شده است اما پاسخ روشنی برایشان نیست. شعار دادن و بزرگنمایی نتیجه ای ندارد. 
کمکی به ارتقاء جایگاه مجلس نمی کند. مثلا شعار می دهند می خواهیم موضوع 
معیشت مردم را حل کنیم. عامه مردم هم متوجه شدند حل این مسائل پیچیدگی های 
زیادی دارد. چند ماه دیگر باید به این فکر باشند که مردم درباره شان قضاوت می کنند. 
کمیسون های مجلس  با کمک مرکز پژوهش ها و اساتید دانشگاه ها باید کار را پیش 
ببرند. وی در پایان گفت: هم دولت و هم مجلس به علت  تحریم ها با شرایط سختی رو 
به رو هستند. الان زمان شعار نیست دوران انتخابات تمام شده، باید شمرده و حساب 

شده حرف زد و عمل کرد.

فرمانده نیروی دریایی ارتش:

موشک های سوپرسونیک بزودی
 تولید می شوند

 فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: تولید موشک های سوپرسونیک را در آینده نزدیک 
در دستور کار خواهیم داشت که در آنها موتورهای جدید توربوفن به کارگیری خواهند 

شد تا بتوانند با سرعت چند برابر صوت حرکت کنند. 
امیر دریادار حسین خانزادی اظهار داشت: در مجموعه موتورهای موشکی نیروی 
دریایی ارتش قطعاً تغییراتی اتفاق خواهد افتاد که این موتورها باید درجه حرارت بالاتر 

در زمان طولانی تر را تحمل  کنند.
وی افزود: در سامانه های سوخت رسانی و سیستم ناوبری نیروی دریایی ارتش نیز 

قطعا تغییراتی خواهیم داشت.
فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: امروز به برد موشکی ۳۰۰ کیلومتر دست یافتیم و 

به زودی به برد خیره کننده بیشتر نیز خواهیم رسید.
امیر دریادار خانزادی با بیان اینکه ساخت موشک های نسل طلاییه در برنامه نیروی 
دریایی ارتش قرار دارد، افزود: موشک هایی که امروز به صورت کروز استفاده کردیم از 

نسل مادون صوت هستند و نزدیک به سرعت صوت پرواز می کنند.
وی  با بیان اینکه بزودی به نسل موشک های فراصوت دست می یابیم، گفت: در 
آینده نزدیک تولید موشک های سوپرسونیک را در دستور کار خواهیم داشت که در آنها 
موتورهای جدید توربوفن به کارگیری خواهند شد تا با سرعت چند برابر صوت حرکت 

کنند. 
 فرمانده نیروی دریایی ارتش خاطرنشان کرد: در مجموعه نیروی دریایی به دنبال 
عمود پرتاب کردن موشک ها هستیم که این اتفاق این امکان را به ما خواهد داد تا تعداد 
بیشتر موشک ها را بر روی عرشه کشتی ها جای داده و اهداف متنوع تری را مورد اصابت 

قرار دهیم.

 محمدجواد ظریف:

 اجازه نمی دهیم آژانس ابزاری برای 
نابودی برجام شود

 وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد: اجازه نخواهیم داد آژانس 
بین المللی انرژی اتمی ابزاری برای نابود کردن برجام توسط آمریکا شود. 

محمدجواد ظریف روز سه شنبه در کنفرانس مطبوعاتی مشترک با سرگئی لاوروف 
همتای روس  خود در مسکو گفت: دولت ترامپ کارش خروج از پیمان ها و نهادهای 
بین المللی است و ما اجازه نخواهیم داد آژانس بین المللی انرژی اتمی ابزار دست 

دولت ترامپ برای نابودی برجام شود.
ظریف گفت: جمهوری اسلامی ایران همواره با شفافیت کامل با اژانس رفتار کرده 

و ۱5 گزارش آژانس نشان داده است که ایران همه تعهدات خود را انجام داده است.
دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران در عین حال تصریح کرد: اجازه نخواهیم داد 

ایران موضوع بررسی هایی شود که اسناد آن ادعاهای جاسوسی است.
غیرمنطقی  روش های  از  بخواهد  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  اگر  گفت:  وی 

استفاده کند برخورد مناسبی خواهیم داشت.
ظریف گفت: بسیار تاسف بار خواهد بود اگر دبیرخانه ملل متحد و دبیرخانه آژانس در 

جهت نابودی برجام حرکت کنند.

فشار بر سازمان ملل؛ آخرین تیر ترکش آمریکا

شمارش معکوس تا لغو محدودیت های تسلیحاتی ایران بر اساس قطعنامه 
۲۲۳۱ آغاز شده و آمریکا که تاکنون از ابزارهای مختلف برای دائمی سازی این 
محدودیت بهره گرفته، اینک در صدد ارتباط دادن حادثه پارسال آرامکو به ایران از 

طریق سازمان ملل متحد است. 
مقامات کاخ سفید به ویژه شخص »مایک پمپئو« وزیر خارجه آمریکا همواره 
آشکارا بر ضرورت ماندگاری تحریم های تسلیحاتی و موشکی ایران که بر پایه 
قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت به ترتیب پنج و هشت سال در نظر گرفته شده، 

تاکید دارد.
بر اساس قطعنامه مذکور که در تیر 9۴ صادر شد، ایران از ۱۸ اکتبر )۲7 مهر( 
امسال می تواند به صورت مشروع به خرید وفروش سلاح های متعارف اقدام کند؛ 

موضوعی که آمریکا و متحدان خاورمیانه ای این کشور را نگران ساخته است.
آنچه طی این روزها، در ایران تعجب و واکنش به همراه داشته ، همسویی سازمان 
ملل با ادعاهای واهی آمریکا است. »آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل در 
گزارشی به شورای امنیت مدعی شده است که موشک های شلیک شده پارسال به 

تاسیسات آرامکو در عربستان »منشأ ایرانی« داشته است.
خبرگزاری »رویترز« روز جمعه بیست وسوم خرداد در خبری مدعی شد دبیرکل 
سازمان ملل در گزارش ۱۴ صفحه ای خود به شورای امنیت، منشا موشک های 
مورد استفاده برای حمله به تاسیسات نفتی و فرودگاه های سعودی را در سال 

گذشته ایرانی دانسته است.
 این اتهام بلافاصله با واکنش وزارت امور خارجه کشورمان مواجه شد و این 
وزارتخانه در بیانیه ای به دبیرخانه سازمان ملل قویا توصیه کرد »در سناریوی از 
پیش طراحی شده آمریکا برای جلوگیری از لغو محدودیت های تسلیحاتی ایران 
حرکت نکرده و با تهیه گزارش هایی که هیچ محمل قانونی ندارند به این روند 

خطرناک کمک نکند.«
در  ایران  اسلامی  جمهوری  دایمی  نماینده  تخت روانچی«  »مجید  همزمان 
سازمان ملل نیز در واکنش به ادعاهای مطرح شده، در صفحه توییتر خود نوشت: 
ایران تمام اتهامات را در گزارش دبیرخانه سازمان ملل رد می کند. منشا ایرانی 
تسلیحات یک وهم است. دبیرخانه سازمان ملل فاقد ظرفیت، تخصص و دانش 
انجام دادن تحقیقات است. به نظر می رسد که آمریکا با تاریخچه خصومت با ایران 

در صندلی راننده نشسته است تا ارزیابی های سازمان ملل را شکل دهد.
در حالی شاهد بازگشایی پرونده آرامکو و همسویی سازمان ملل با آمریکا در 
موضوع حمله به تاسیاست نفتی عربستان هستیم که نگاه محاسبه گرانه کاخ 
سفید به این رخداد از همان بامداد شنبه ۲۳ شهریورماه که تاسیسات نفتی این 

کشور مورد حمله موشکی و پهپادی قرار گرفت، وجود داشت.
بلافاصله پس از آن که مشخص شد، آتش سوزی در دو پالایشگاه شرکت نفت 
عربستان در شهرهای »بقیق« و »خریص« در شرق این کشور به دلیل حمله 
موشکی بوده، آمریکا از نخستین بازیگرانی بود که انگشت اتهام خود را به سمت 
ایران نشانه رفت اما طولی نکشید که انصارالله یمن مسوولیت این حملات را بر 

عهده گرفت.
در آن زمان حملات ناگهانی و مخرب به آرامکو، ناتوانی و ضعف سامانه های 
متنوع پدافند هوایی آمریکایی را به تصویر کشید به ویژه وقتی که آرامکو در 5۰ 
کیلومتری پایگاه پنجم دریایی آمریکا قرار دارد، این ناتوانی برجسته تر می شود. 
آمریکا به منظور تامین امنیت عربستان، پدافندهای گوناگونی همچون »هاوک« و 

»پاتریوت« در نقاط مختلف این کشور نصب کرده است.
رفتار سازمان ملل در آن برهه اما جالب توجه بود و بر اتهامات آمریکا علیه ایران 
خط بطلان کشید. بعد از گذشت سه ماه از حمله به تاسیسات نفتی عربستان، تیم 
تحقیقاتی سازمان ملل که برای تحقیق در مورد شواهد این حمله تشکیل شده بود، 
تاکید کرد »نمی تواند ادعای مشارکت جمهوری اسلامی ایران در این حمله را تایید 

کند.«
در نامه گوترش به شورای امنیت تصریح شده بود که »بازرسان سازمان نمی توانند 
مستقلا این نکته را که موشک های کروز و پهپادهای استفاده شده در این حملات 
از مبدا ایران باشد یا خلاف قطعنامه های شورای امنیت به جایی صادر شده باشند 

را تایید کنند.«
اینک چه موضوعی بسترساز همنوایی سازمان ملل با آمریکا شده، جای بحث و 
بررسی دارد. به باور ناظران دلیل عمده آن، فشار حداکثری آمریکا بر سازمان ملل 
به خاطر نزدیک شدن به موعد رفع تحریم های تسلیحاتی ایران است؛ آمریکایی 
که مقامات آن رسما تاکید دارند از تمام توان و ظرفیت خود برای تمدید تحریم های 

تسلیحاتی ایران استفاده می کنند.
امروز اصرار آمریکا بر ابقای تحریم های تسلیحاتی ایران حتی صدای کشورهایی 
چون چین و روسیه را نیز درآورده است. اعتراض پکن و مسکو به این مساله در حالی 
شدت گرفته که چند روز پیش »کلی کرافت« نماینده دایم آمریکا در سازمان ملل 
پیش نویس قطعنامه تمدید تحریم های تسلیحاتی شورای امنیت علیه ایران را به 
برخی اعضای دائم شورای امنیت ارایه کرد به امید آنکه قطعنامه مذکور از سوی 
اعضای ۱5 گانه این شورا به ویژه پنج عضو دایم و برخوردار از حق وتو به تصویب 

برسد.
همان طور که انتظار می رفت قطعنامه آمریکایی، از نگاه روسیه و چین مردود 
اعلام شد؛ آمریکا به عنوان کشوری که به رغم تلاش های جهانی یکجانبه برجام 
را ترک کرد، امروز نمی تواند در آن بازی کند. »سرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه 
روسیه و »وانگ یی« وزیر امور خارجه چین با ارسال نامه ای جداگانه به گوترش از 

قطعنامه آمریکایی انتقاد کردند.
وزیر امور خارجه چین در این نامه تاکید کرد »ایالات متحده پس از خروج 
توافق برنامه جامع مشترک )برجام( دیگر حق ندارد که از شورای امنیت بخواهد 
مکانیسم ماشه را فعال کند.« لاوروف هم در نامه خود تلاش آمریکا برای تمدید 

تحریم تسلیحاتی ایران را اقدامی »مسخره و غیرمسوولانه« خواند.
ضمن اینکه چندی پیش »واسیلی نبنزیا« نماینده دایمی روسیه در سازمان 
ملل نیز اعلام کرده بود که کرملین با هرگونه تلاش آمریکا برای تمدید تحریم های 
تسلیحاتی علیه ایران و بازگشت تحریم های بین المللی علیه این کشور، مخالفت 

خواهدکرد.
بی تردید در صورت مخالفت چین و روسیه به عنوان دو عضو دایم شورای امنیت 
و دارای حق وتو با پیش نویس قطعنامه آمریکا، قطعنامه مذکور راه به جایی نخواهد 

برد و آمریکا ناگزیر به پیمودن راه های دیگری است.
به  تن دادن  با  و جایگاه سازمان ملل است که  اما نقش  موضوع مهم دیگر 
زیاده خواهی های »دونالد ترامپ« زیر سوال می رود. این سازمان پیشتر نیز در 
برابر حملات هوایی مکرر عربستان و متحدان آن به یمن سکوت کرده و حتی 
خروج آمریکا از یونسکو را به دلیل حمایت از رژیم صهیونیستی نادیده گرفته است. 
بنابراین با مساله تحریم تسلیحاتی ایران، سازمان ملل با آزمونی دیگر برای نمایش 

و اثبات میزان استقلال خود مواجه است.

سخنگوی وزارت بهداشت: 
جان باختگان کرونا در کشور به ۹۳۹۲ نفر رسید

 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۲۰۰ هزار 
و ۲۶۲ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۱۲۰ نفر 

در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 9۳9۲ نفر رسید. 
سیما سادات لاری روز جمعه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا 
و موارد فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: بر اساس معیارهای تشخیصی، در ۲۴ 
ساعت گذشته تاکنون ۲۶۱5 نفر بیمار مبتلا به کرونا شناسایی شده اند که 9۸۶ 
نفر از این افراد در مراکز درمانی بستری شده اند. وی افزود: تعداد موارد بستری 

در بخش مراقبت های ویژه ۲۸۳۳ نفر است که برای آنها آرزوی سلامتی داریم.
سخنگوی وزارت بهداشت اظهار کرد: در ۲۴ ساعت گذشته متاسفانه ۱۲۰ نفر 
به علت ویروس کرونا فوت کرده اند و مجموع جان باختگان در کشور به 9۳9۲ نفر 
رسیده است. لاری گفت: مجموع بهبود یافتگان کرونا در کشور نیز تاکنون ۱59 
هزار و ۱9۲ نفر است. وی بیان کرد: تعداد تست های انجام شده نیز تاکنون یک 

میلیون و ۳7۰ هزار و 7۱۸ تست است.

اخبار

سفیر و نماینده دائم کشورمان در سازمان های بین المللی مستقر در وین، روز 
جمعه در واکنش به تصویب قطعنامه پیشنهادی سه کشور اروپایی در شورای 
حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی به بهانه عدم ارائه دو دسترسی تکمیلی به 
آژانس تصریح کرد:جمهوری اسلامی ایران قطعنامه شورای حکام را کاملًا رد می 

کند و اقدام مقتضی و مناسب را در واکنش به آن اتخاذ خواهد کرد. 
کاظم غریب ابادی با ایراد سخنانی در آخرین روز از نشست فصلی شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت؛  "جمهوری اسلامی ایران، بالاترین سطح از 
همکاری و پذیرش بازرسی های آژانس در میان کشورهای عضو را دارد. در حالی 
که سالانه بیش از ۳۳ دسترسی تکمیلی از ایران انجام می شود، بزرگ نمایی دو 
درخواست دسترسی آژانس، در حالی که ایران ابهامات و نگرانی های اصولی در 
این خصوص دارد و گفتگوها نیز در این زمینه در جریان است، و همچنین تلاش 
ها در جهت ایجاد یک بحران غیر ضروری بر سر راه این همکاری ها، اقدامی کاملًا 

غیر سازنده و سیاسی است.
وی افزود: از اینرو، تصویب این قطعنامه در شورای حکام با هدف درخواست 
همکاری ایران با آژانس و نادیده گرفتن همکاری های موجود، عمیقاً مأیوس 

کننده و مایه تأسف است.
سفیر و نماینده دائم کشورمان در سازمان های بین المللی مستقر در وین،  خاطر 
نشان کرد؛ این قطعنامه چیزی جز زیاده طلبی و فزون خواهی نیست و ایران زیاده 
طلبی را از جانب هر کشور و سازمانی که باشد، کاملًا رد می کند. این قطعنامه 
هیچ ارتباطی با واقعیت های فنی ندارد، بلکه صرفاً ناشی از یک دستورکار سیاسی 

و غیرحرفه ای است.
وی اظهار داشت؛ از شورای حکام انتظار می رفت که این همکاری ها را مورد 
آژانس،  و  ایران  نمونه  تداوم همکاری های  برای  زمینه  تا  داده  قرار  شناسایی 

همچنان حفظ شود.
غریب آبادی تصریح کرد؛ ما باید در برابر کسانی که می خواهند این همکاری ها 
و دستاوردها را به خاطر امتیازات سیاسی کوته بینانه نابود کنند، متحد بایستیم. 
مسئولیت همکاری نمی تواند تنها توسط ایران برعهده گرفته شود و اگر این امر 

خدشه دار شود، همه بایستی تأثیرات منفی آن را تحمل کنند.
وضعیت موجود را دامی آمریکائی- اسرائیلی تلقی می کنیم 

سفیر کشورمان از اینکه این قطعنامه از سوی کشورهایی ارائه شده که یا دارنده 
سلاح هسته ای هستند و یا اینکه میزبانی چنین سلاح های مخرب و کشنده ای 
را برعهده دارند ابراز تاسف کرد و افزود:  آیا این به سخره گرفتن تمامی هنجارها و 
قواعد بین المللی نیست که چنین کشورهایی نگرانی پادمانی دارند!؟ از سوی 
دیگر، همین سه کشور تاکنون گام های ملموس و عملی برای اجرای تعهدات 
خود تحت برجام بر نداشته اند و این بی عملی آن ها، در کنار اقدامات مخرب 
و غیرقانونی و یکجانبه رژیم آمریکا، موجب شده است تا آینده برجام در هاله ای 
از ابهام قرار گیرد. چنانچه نمی توانید گامی برای نجات برجام بردارید، حداقل 

شرایط را پیچیده تر و دشوار تر نکنید!! بی عملی شما در اینجا نیاز است که ظاهرا 
از همین هم ناتوان هستید.  

را دامی  ما وضعیت موجود  اشاره کنم که  نکته مهم  این  به  باید  افزود:  وی 
آمریکائی- اسرائیلی نیز تلقی می کنیم که ظرف دو سال گذشته نه تنها از هیچ 
تلاشی برای ویرانی برجام فرو گذار نکردند، بلکه از انواع فشارها بر آژانس، از جمله 
با ارائه ادعاهای واهی و بی اساس، استفاده کردند تا مسیر صحیح همکاری ها 
را منحرف کرده و توجهات را از عدم پایبندی به تعهدات بین المللی مرتبط خود 
یا خارج ماندن از ترتیبات و اسناد مهم بین المللی مرتبط با خلع سلاح و کنترل 

تسلیحات، تغییر جهت دهند.  
غریب آبادی تصریح کرد؛ این که اظهار شود این قطعنامه برای حمایت از نظام 
پادمانی و راستی آزمایی آژانس است، خود یکی از تناقضات مهم در رفتار و عمل 
هم آژانس و هم بانیان این قطعنامه است. اگر می خواهید رژیم پادمان و راستی 
آزمائی حفظ شود و به مخاطره نیفتد، به شما توصیه اکید می کنیم که یک 

رهیافت حرفه ای و بی طرفانه اتخاذ کنید.
آژانس مأموریت خود را مستقلانه و بی طرفانه اجراء کند 

وی عنوان کرد؛  این که از یک سو، گزارش اجرای پادمان ۲۰۱9 مدیرکل و 
همچنین گزارش وی در مورد اجرای پادمان در شرایط کووید ۱9 حاکی از وجود 
مشکلات عدیده پادمانی در تعدادی از کشورها یا عدم ارائه مناسب همکاری 
است، و از سوی دیگر، دبیرخانه آژانس و نهادهای سیاستگذار آژانس، بویژه 
شورای حکام، در مورد وضعیت رژیم صهیونیستی و عربستان سعودی که هیچ 
بازرسی را نمی پذیرند در وضعیت بی اقدامی به سر می برند، حاکی از یک 

استاندارد دوگانه و رهیافت تبعیض آمیز دارد.  
سفیر کشورمان تاکید کرد که جمهوری اسلامی ایران پروتکل الحاقی را به 
صورت داوطلبانه و موقت بر اساس تعهد سیاسی خود ذیل برجام اجراء می کند، 
و از آنجایی که به تصویب آن نرسیده است، به هیچ عنوان آن را به عنوان یک تعهد 
حقوقی در نظر نمی گیرد. وی افزود: این قطعنامه نه موجب ترغیب ایران به ارائه 
دسترسی به آژانس بر اساس ادعاهای واهی و بی اساس می شود و نه موجب 
اعمال فشار به آن. جمهوری اسلامی ایران، این قطعنامه را کاملا رد می نماید 
و اقدام مقتضی و مناسب را در واکنش به آن اتخاذ خواهد نمود که مسئولیت و 

عواقب آن، بر عهده بانیان چنین قطعنامه ای خواهد بود.  
غریب آبادی در پایان چند نصیحت جدی برای دبیرخانه آژانس بین المللی 
انرژی اتمی ارائه کرد و افزود: به حدود اختیارات خود پایبند باشید؛ قدردان 
و  ای  حرفه  صورت  به  را  خود  مأموریت  باشید؛  آژانس  و  ایران  های  همکاری 
مستقلانه و بی طرفانه اجراء کنید؛ با گزارشات و مواضع عجولانه خود محملی را 
برای سوء استفاده کنندگان و کسانی که دستورکار سیاسی دارند، فراهم نکنید؛ به 
شیوه ای عمل کنید که متهم به فروپاشی آخرین سنگر چندجانبه گرائی در وین 

و نابودی برجام نشوید.

واکنش غریب آبادی به قطعنامه شورای حکام: 

ایران اقدام مقتضی و مناسب اتخاذ خواهد کرد

در جلسه کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا:

روحانی: از برگزاری تجمع ها ممانعت شود
حسن شکوهی نسب*
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 آنچه باید در مورد تست آنتی بادی کرونا بدانیم

چگونه از پرخوری عصبی جلوگیری کنیم

 این روزها خیلی از ما در یک لحظه از خودمان بیخود می شویم و بی محابا شروع به 
خوردن چیزهای چرب وشور تا شیرین می کنیم! استرس همیشه اوضاع را خراب تر 
می کند! مثلا اگر اوضاع کرونایی شما را خسته کرده باشد و به پرخوری روی  آورده  باشید. 

توصیه های زیر احتمالًا به درد کسانی که چنین روزهایی را می گذرانند، می خورد. 
این روزها خیلی از ما در یک لحظه از خودمان بیخود می شویم و بی محابا شروع به 
خوردن چیزهای چرب وشور تا شیرین می کنیم! استرس همیشه اوضاع را خراب تر 
می کند! مثلا اگر اوضاع کرونایی شما را خسته کرده باشد و به پرخوری روی  آورده  باشید. 

توصیه های زیر احتمالًا به درد کسانی که چنین روزهایی را می گذرانند، می خورد.
سینتیا ساس، متخصص تغذیه، استراتژی پنج مرحله ای را به هدف دوری از خوردن 

عصبی حتی در طول پاندمی کووید ۱9 به اشتراک گذاشته است.
لازم نیست بگوییم که این دوره شرایط بی سابقه ای است که در حال گذر است. 
حتی اگر هرگز خوردن عصبی نداشته اید، استرس بیماری کرونا، تعطیلی مدارس، 
دورکاری ها و شرایطی که برای بیرون رفتن داریم، می تواند شما را به سمت غذا سوق 
دهد. تمایل به خوردن از نظر عاطفی در این شرایط طبیعی است. ما به طور عملی از 
بدو تولد یاد گرفته ایم که از مواد غذایی برای رفع احساسات خود استفاده کنیم. ما در 
معاشرت با دیگران به خوراکی ها پیوند خورده ایم، شام  جشن را برنامه ریزی می کنیم و در 

مواقع نیاز وعده های غذایی را به همسایگان می دهیم.
اما مداوم خوردن عصبی تجربه ای متفاوت است. یک الگوی کنترل نشده از خوردن 
عصبی در مواقع استرس،  مثل دوران پاندمی کرونا، می تواند انرژی ذهنی و جسمی 
شما را خراب کند، خواب سالم را مختل کند، ایمنی بدن را تضعیف کند و خطرات 
سلامتی را برایتان افزایش دهد. خبر خوب این است که شما می توانید بطور منظم غذا 

خوردن خود را کنترل کنید.
در اینجا یک استراتژی پنج مرحله ای است که سینتیا پیشنهاد می کند که برای ایجاد 

الگوی غذایی متعادل حتی در شرایط استرس زا به ما کمک می کند:
مرحله اول: به نشانه های بدن خود دقت کنید

اولین قدم برای تنظیم خوردنتان، تمایز بین گرسنگی بدن و گرسنگی ذهنی است. 
گرسنگی جسمی علائم جسمی دارد، مانند شکمی که صدا می دهد و یا احساس 
ضعف شدیدی که کم کم ایجاد شده است. اگر احساس گرسنگی می کنید، اما به 

تازگی غذا خورده اید یا علائم جسمی از گرسنگی ندارید، به احساس خود فکر کنید.
و  محققان می گویند چهار احساس اساسی وجود دارد: خوشبختی، غم، ترس 
عصبانیت. توصیه من این است که به احساس اصلی که تجربه می کنید توجه کنید 
تا بتوانید آن را به روش هایی که باعث خوردن مواد غذایی نمی شود، برطرف کنید. به 
عنوان مثال اگر عصبانی هستید، انجام دادن کارهای جسمی ممکن است به شما 
کمک کند، مانند تمیز کردن، سازماندهی یا مشغول شدن به یک تمرین در خانه. اگر 
ناراحت هستید، ممکن است مسابقه با یک دوست، گذراندن زمان با با یک حیوان 

خانگی یا تماشای یک فیلم و رها کردن اشکتان به شما کمک کند.
مرحله دوم: نقاط بین احساسات و غذا را به هم وصل کنید!

مرحله دوم کشف احساسات شما در انتخاب های غذایی است که می تواند در حل 
مسأله به شما کمک کند. به عنوان مثال شما هنگام عصبانیت خامه می خورید! یا 
غذاهایی مانند فرنی را هنگام ناراحتی می خورید، یا وقتی عصبانی می شوید غذاهای 
جویدنی مانند چیپس ترد را ترجیح می دهید! حالا احساسات خود را ثبت کنید. باید 
بین احساساتتان و غذایی که می خورید نقاطی را پیدا کنید و از شخصیت خود مطلع 
شوید. مثلا شما بستنی می خورید نه به خاطر آنکه گرسنه باشید، بلکه به خاطر اینکه 
غمگین بوده اید! می توانید آگاهانه ابزارهایی برای مقابله استفاده کنید تا سلامتی خود 

را تقویت کنید.
مرحله سوم: برنامه غذایی ایجاد کنید

مرحله سوم درباره ساختار زمان شما است. برای بیشتر افراد خطر غذا خوردن عصبی 
در آخر هفته بیشتر است، زمانی که ساعات آزاد  بیشتری دارند. بدون شک روال زندگی 
عادی شما توسط ویروس کرونا  مخدوش شده است. سعی کنید ساختار زندگی خود را 
به بهترین شکل ممکن تنظیم کنید. هر روز تقریباً در یک زمان وعده های غذایی خود 
را بخورید که فاصله بین آنها سه تا پنج ساعت شود. قرار گرفتن در یک روال منظم در 
خوردن غذا به تنظیم قند خون و انسولین و همچنین هورمون های گرسنگی کمک 

خواهد کرد.
مرحله چهارم: بدون حواس پرتی بخورید

مرحله چهارم این است که وقتی در حال خوردن یک وعده غذایی هستید،  بنشینید 
و حواستان به غذا خوردن باشد! چند کار را با هم انجام ندهید. به جای اینکه جلوی 
تلویزیون یا رایانه خود غذا بخورید که باعث حواس پرتی شما می شود، بدون مزاحمت 
موبایل و سایر عوامل، فقط غذا بخورید. اوایل ممکن است احساس ناخوشایندی داشته 
باشید اما افرادی که حتی یک بار در روز این کار را انجام می دهند، متوجه می شوند که 

بهتر می توانند نشانه های گرسنگی را تنظیم کنند.
مرحله پنجم: با خودت مهربان باش

گام پنجم و آخر این است که با خود مهربان باشید و از گفتگوی مثبت و ملایم با 
خودتان استفاده کنید.عصبانیت در رفتار با خودتان باعث خوردن عصبی و احساسی 
بیشتری می شود. به جای اینکه به خودتان بد و بیراه بگویید، فکر کنید زمان به عقب 
برگردد و دوباره روز شروع شود، حالا چه کار متفاوتی انجام می دادید؟ گاهی اوقات یک 
قدم عقب تر به شما اجازه می دهد که مرحله به مرحله تغییر را در خودتان ایجاد کنید، 

تغییرات پایداری که راه های جایگزینی به شما می دهند که با پرخوری مقابله کنید.
توجه کنید هدف این نیست که خودتان را محدود کنید، بلکه قرار است تعادل ایجاد 

کنید که بهتر از محرومیت و تحریم بیش از حد است.

مطالعات نشان می دهد؛

کمبود ویتامین K خطر مرگ سالمندان را 
افزایش می دهد

مطالعات نشان می دهد افراد مسن دارای کمبود ویتامین K در مقایسه با سالمندان 
دارای میزان کافی این ویتامین، ۱۳ سال زودتر در معرض مرگ قرار دارند.

مطالعه جدید محققان دانشگاه تافتس ماساچوست نشان می دهد افراد سنین 5۴ 
تا 7۶ سال با میزان پایین ویتامین K در خون شأن ۱۳ سال زودتر با احتمال مرگ روبرو 

هستند که بیانگر فواید حفاظتی ویتامین K در روند افزایش سن است.
در این تحقیق، حدود ۴۰۰۰ آمریکایی در رده سنی 5۴ تا 7۶ سال تحت مطالعه 
قرار گرفتند.تیم تحقیق، شرکت کنندگان را براساس میزان ویتامین K خون شأن دسته 
بندی کرد.سپس شرکت کنندگان از لحاظ ریسک بیماری قلبی و ریسک مرگ در همه 

گروه ها بالغ بر حدود ۱۳ سال تحت پیگیری بودند.
نتایج، ارتباط قابل توجهی بین میزان ویتامین K و بیماری قلبی نشان نداد. اما افراد 

دارای پایین ترین میزان ویتامین K ، ۱9 درصد بیشتر با ریسک مرگ مواجه بودند.
ویتامین K یک ماده مغذی است که برای حفظ سلامت عروق خونی مهم است. این 
ویتامین در سبزیجات پهن برگ نظیر کاهو، کلم و اسفناج یافت می شود. همچنین در 

برخی روغن های گیاهی نظیر روغن سویا و کانولا هم وجود دارد.
»کیلا شیء«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »این احتمال که ویتامین 
K با بیماری قلبی و مرگ و میر مرتبط است مبتنی بر دانش ما در مورد پروتئین های 
موجود در بافت عروقی است که برای فعالیت نیاز به ویتامین K دارند. این پروتئین ها به 
پیشگیری از تشکیل کلسیم در دیواره های عروق خونی کمک می کند. و بدون میزان 

کافی ویتامین K، عملکردشان کمتر می شود.«
به گفته محققان، مطالعات بیشتری برای توضیح علت ارتباط میزان ویتامین K با 

ریسک مرگ نیاز است.

متخصص پزشکی اجتماعی گفت: بدون در نظر گرفتن نقش جنسیت در بروز 
برخی سرطان ها نظیر سرطان اندام های جنسی در مردان، چهار سرطان شایع در 

مردان ایرانی شامل سرطان معده، پرستات، روده بزرگ و ریه است. 
مروری بر متون و منابع اطلاعات پزشکی نشان می دهد که در اغلب ممالک دنیا 
از جمله ایران، فراوانی سرطان در مردان بیشتر از زنان است.   دکتر سیاوش مرادی 
افزود: از مهم ترین دلایل ارائه شده در توجیه این واقعیت می توان به مواجهه بیشتر 
مردان با عوامل خطر وابسته به شیوه زندگی نظیر استعمال دخانیات، نوشیدن الکل 
یا مصرف غذاهای پرچرب و نیز مواجهه با عوامل خطر شغلی اشاره کرد. از طرف 
دیگر شواهد نشان می دهد بقای پس از ابتلا به سرطان در مردان کمتر از زنان است.

ضرورت غربالگری سرطان معده در گروه های پرخطر
وی ادامه داد: اگرچه در چند دهه اخیر از فراوانی سرطان معده در جهان کاسته 
شده است، اما این سرطان در شمال و شمال غرب ایران همچنان از فراوانی بالایی 
برخوردار است.   این متخصص پزشکی اجتماعی ادامه داد: به عقیده صاحب نظران 
از مهمترین عوامل خطر سرطان معده در ایران، شیوع بالای عفونت "هلیکوباکتری 

پیلوری"، مصرف بیش از حد "نمک "در رژیم غذایی و "استعمال دخانیات" است. 
وی افزود: با کنترل عوامل خطر فوق پیشگیری اولیه از رخداد بیماری اتفاق می 
افتد. نظر به اینکه تشخیص این سرطان در ۸۰ درصد موارد در مراحل پیشرفته 
بیماری اتفاق می افتد، لزوم طراحی برنامه غربالگری برای افراد پرخطر ضروری به 

نظر می رسد. 
تغییر سبک زندگی عامل مهم خطر خطر سرطان پروستات 

مرادی با اشاره به اینکه سرطان پروستات رشد بطئی دارد و خیلی دیر علامت دار 
می شود، افزود: از طرف دیگر درمان سرطان پروستات پرعارضه است. این سرطان 
در ۶5 درصد موارد در مردان با سن بالای ۶5 سال اتفاق می افتد و رخداد آن قبل از 
۴۰ سالگی بسیار نادر است. سابقه رخداد سرطان پروستات در افراد نزدیک خانواده 

به خطر ابتلا به این سرطان در مردان سالمند می افزاید.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مازندران، رژیم غذایی حاوی گوشت قرمز، 
لبنیات پرچرب، چاقی و استعمال دخانیات از عوامل مهم خطر سرطان پرستات 

اعلام کرد.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر این سرطان، دومین سرطان شایع در بین مردان 

ایرانی است، اظهار داشت: در چند دهه گذشته فراوانی سرطان پروستات در کشور 
بیشتر شده که به عقیده صاحب نظران تشخیص زودرس بیماری ضمن غربالگری 
سهم قابل توجهی در این افزایش دارد. به عبارت دیگر مبتلایان به این بیماری در 
حال حاضر نسبت به گذشته زودتر تشخیص داده می شوند، اگرچه نباید از تغییر 
سبک زندگی به عنوان عامل مهم خطر سرطان پروستات در افزایش مبتلایان در دهه 

اخیر غافل بود. 
مرادی گفت: با توجه به خطرات جسمی و روانی غربالگری مردان سالمند در 
خصوص ابتلا به سرطان پروستات، بهتر است غربالگری محدود به مردان بالای 
5۰ سال با خطر متوسط ابتلا به سرطان پرستات شود که انتظار می رود حداقل ۱۰ 
سال زنده بمانند. در سنین پایین تر ارزیابی تشخیصی می بایست با توجه به سابقه 

خانوادگی ابتلا به سرطان پروستات طراحی و اجرا شود.
۴۵ سالگی مناسب ترین سن شروع غربالگری سرطان روده بزرگ 

وی تاکید کرد: سرطان روده بزرگ در 9۰ درصد موارد در افراد بالای 5۰ سال اتفاق 
می افتد و در افراد جوان تر می تواند ناشی از بیماری های التهابی روده یا بیماری 

های ژنتیکی باشد.
مرادی، از عوامل خطر ابتلا به سرطان روده بزرگ به چاقی یا اضافه وزن، فعالیت 
جسمی ناکافی، رژیم غذایی حاوی گوشت قرمز یا فرآوری شده، استعمال دخانیات، 
مصرف الکل به میزان زیاد، سن بالا، سابقه فردی ابتلا به توده های خوش خیم روده 
ای )پولیپ ها( و نیز سابقه خانوادگی ابتلا به سرطان روده بزرگ، برخی بیماری های 

ژنتیکی نظیر پولیپوز آدنوماتوز و دیابت نوع ۲ اشاره کرد.
وی افزود: بهترین اقدام پیشگیری از سرطان روده بزرگ، شرکت در برنامه های 
منظم غربالگری است. غربالگری اغلب توده های خوش خیم روده ای را که ممکن 

است در نهایت مسیر بدخیمی را طی کند، به صورت زودرس کشف می کند.  
شروع  سن  ترین  مناسب  مازندران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیات  عضو 
غربالگری را ۴5 سالگی اعلام کرد و گفت: برنامه غربالگری را می توان تا سن 75 
سالگی به طور منظم ادامه داد. بعد از 75 سالگی بسته به ترجیح هر فرد، امید به 
زندگی، سلامت کلی و نتایج غربالگری های پیشین، می توان در خصوص تداوم یا 
عدم تداوم غربالگری تصمیم گیری کرد. همچنین انجام غربالگری پس از ۸5 سالگی 

ضرورتی ندارد.

مرادی افزود: برای غربالگری سرطان روده بزرگ هم می توان از آزمایش مدفوع 
استفاده کرد و هم از شیوه های اندوسکوپی بهره برد. آزمایش مدفوع سالیانه از نظر 
خون مخفی یا تست DNA مدفوع هر سه سال از جمله شیوه های متداول غربالگری 
است. از مهمترین شیوه های اندوسکوپی نیز می توان به کولونوسکوپی هر ۱۰ سال، 
سیگموئیدوسکوپی منعطف هر 5 سال و نیز کولونوگرافی مبتنی بر سی تی اسکن 
هر 5 سال اشاره کرد. وی ادامه داد: افراد با سابقه فردی یا خانوادگی ابتلا به سرطان 
روده بزرگ لازم است قبل از ۴5 سالگی، با تکرار بیشتر آزمون های تشخیصی و نیز با 

استفاده از آزمون های تخصصی تر مورد غربالگری قرار گیرند.
دخانیات عامل ۸۰ درصد موارد سرطان ریه 

مرادی، استعمال دخانیات را عامل ۸۰ درصد موارد سرطان ریه اعلام کرد و افزود: 
همچنین مرگ ناشی از سرطان ریه در ۸۰ درصد موارد براثر استعمال دخانیات اتفاق 

می افتد. 
وی افزود: استعمال دخانیات به مدت طولانی و با تعداد بالا در روز با خطر بیشتر 
ابتلا همراه است. گاز رادیواکتیو رادون که از خاک و صخره ها ساطع می شود 
شایعترین علت سرطان ریه در افراد غیرسیگاری است. همچنین مواجهه شغلی با 
آزبست به خصوص در معادن و مشاغل عایق کاری با خطر سرطان ریه و مزوتلیوم 
پرده جنب همراه است. آرسنیک موجود در آب آشامیدنی، رادیوتراپی ریه، گازهای 
خروجی از اگزوز موتورهای دیزلی، آلودگی هوا و عوامل ژنتیکی از دیگر عوامل خطر 

سرطان ریه بحساب می آیند. 
وی بیان داشت: سرطان ریه در مردان، اگرچه اغلب قابل پیشگیری نیست، اما با 
پرهیز از استعمال دخانیات و نیز خودداری از حضور در اماکن آلوده به دود سیگار می 

توان تا حدی از ابتلا به آن خودداری کرد. 
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مازندران افزود: برای افراد سیگاری یا 
دارای سابقه استعمال دخانیات با سن 55 تا 7۴ سال و وضعیت مناسب سلامتی 
انجام غربالگری با  سی تی اسکن با دوز پایین توصیه می شود. لازم به ذکر است 

موثرترین اقدام پیشگیری از سرطان ریه، ترک سیگار است.
وی از مهم ترین مداخلات پیشگیرانه از سرطان در مردان می توان به شرکت افراد 
پرخطر در برنامه های غربالگری به ویژه برای تشخیص زودرس سرطان روده بزرگ 
و ریه، تحرک جسمی کافی، مصرف کمتر غذاهای حاوی چربی های اشباع شده 
و الکل، استفاده منظم از سبزیجات و میوه جات تازه، وزن مناسب، محافظت از 
پوست در برابر تابش مستقیم آفتاب و ترک استعمال دخانیات و یا دوری گزینی از 

افراد سیگاری اشاره کرد.
مرادی ادامه داد: از علائم مهم سرطان که اغلب توسط مردان نادیده انگاشته می 
شوند می توان به خون در مدفوع )از علائم مهم سرطان روده بزرگ(، مشکل دفع 
ادرار یا تکرر ادرار )از علائم مهم سرطان پروستات(، توده یا تورم بیضه، زخم مقاوم 
به درمان آلت تناسلی، خون در ادرار )از علائم مهم سرطان های سیستم ادراری و 
نیز سرطان های متاستاتیک مثلا با منشاء کبدی(، مشکل در بلع )از علائم سرطان 
ناحیه حلق و مری(، زخم های دهانی مقاوم به درمان، سرفه مزمن )از علائم مهم 
سرطان ریه و حلق(، درد معده و تهوع )از علائم مهم سرطان های با منشاء گوارشی 
و یا متاستاتیک از سایر ارگان های بدن(، تغییرات مزمن و مقاوم به درمان پوستی و 
نیز خستگی و کاهش وزن غیرقابل توجیه به عنوان علائم غیر اختصاصی بسیاری 

از سرطان ها اشاره کرد.
۲5 تا ۳۱ خرداد ماه مطابق با ۱5 تا ۲۱ ژوئن هفته جهانی سلامت مردان نام گذاری 

شده که فرصت مناسبی برای افزایش آگاهی آنان نسبت به بیماری ها است.

یک متخصص پزشکی اجتماعی مطرح کرد :

سرطان های شایع در مردان ایرانی کدامند؟

سلامت 

برای هیچ کسی تبدیل شدن به فرد منفی جمع های دوستانه جذابیت 
ندارد؛ اما اگر حواسمان  نباشد به راحتی در چاله ی جاذب افکار منفی 

می افتیم و اتفاقات بد یکی پس از دیگری ما را پیدا می کنند. 
مسئله ی بغرنج  اینجاست که استرس و کج خلقی فقط ما را اذیت و 
بعد، حوصله ی  به  از یک جایی  اطرافیان ما هم  بلکه  نمی کند؛  کلافه 
تحمل کردن ما را ندارند. برای هیچ کسی تبدیل شدن به فرد منفی گرای 
جمع های دوستانه جذاب نیست؛ اما اگر حواسمان  نباشد به راحتی در 
چاله ی جاذب افکار منفی گیر می افتیم و اتفاقات بد، یکی پس از دیگری 
ما را پیدا می کنند. گاهی در زندگی نمی دانیم که چرا پشت سر هم بد 
می آوریم. هیچ چیزی طبق برنامه های ما پیش نمی رود و انگار دنیا در 
جهتی حرکت می کند که چهارچوب زندگیمان را از هم جدا کند. وقتی 
بدن ما خسته است نیاز به استراحت دارد ولی خستگی ذهن ما چگونه در 
می رود؟ در این زمان هر چقدر هم که مرخصی بگیریم و به مسافرت برویم 
هیچ تضمینی برای خالی شدن ذهن وجود ندارد. در ادامه »ایرنا زندگی« 

راهکارهایی برای کارکرد مثبت ذهن پویا را  به اشتراک می گذارد.
۱. یوگای فوری؛ در ۳ مرحله به راحتی ذهن خود را خاموش، روشن 

کنیم
تنها کافی است ۲۰ دقیقه خالی را در محل کار یا دانشگاه به این کارها 

اختصاص دهید تا انگیزه ی لازم برای ادامه ی روزتان را بازیابی شود:
الف( ۳ بار نفس عمیق بکشید: از بینی تا جایی که ریه هایتان جا دارد 

نفس بکشید و از دهان آن را بیرون دهید.
ب( چشم های خود را ببندید: خاطراتی را یادآوری کنید که در آن لحظه، 

شما را خوشحال می کنند.
ج( موسیقی گوش دهید: حتی اگر میلی به موسیقی های شاد در آن 
موقعیت ندارید هم خود را مجبور به گوش دادن موسیقی های شاد کنید تا 

بتوانید از حال و هوای بدی که دارید رها شوید.
۲. احساسات سرکوب شده ما را عصبی می کنند

گاهی اوقات خستگی ذهن به علت احساسات سرکوب شده  هستند. 
امروزه راه کارهایی برای کنترل استرس و خشم در وبسایت  و صفحه های 
شبکه ی مجازی به فراوانی یافت می شوند. در اینجا می توانید درباره ی 
روانشناسان زردی که گفته هایشان پایه ی علمی ندارند بخوانید. چند درصد 
کمک کننده هستند؟ چند درصد اثرات منفی جانبی دارند؟ البته که ما 

باید روی احساسات خود کنترل داشته باشیم ولی نه همیشه و همه  جا.
اگر شما از کسی ناراحت هستید بهترین کار این است که رفتارهای 
غیرمنطقی و تکانه ای از خود نشان ندهید. روان شما نیاز دارد، که از 
شر آن احساسات ناراحت کننده خلاص شود. اگر عصبانی هستید به 
جایی بروید که بتوانید فریاد بکشید و اگر ناراحت هستید گریه کنید. این 
موضوع درباره ی احساسات مثبت هم صادق است. اگر خوشحال هستید 
لبخند بزنید، اگر شگفت زده می شوید ذوق کنید و کودک درون خود را در 

روندهای  روزمرگی خود، منزوی نکنید.
اگر نیاز دارید با کسی صحبت کنید ولی کسی را مناسب برای این 
موضوع نمی دانید سعی کنید با مداد بر روی کاغذ بنویسید. تا جایی که 
احساس آرامش دارید بنویسید و ذهن خود را از احساسات سرکوب شده 

خالی کنید.
3. چه جاهایی باید رها کنیم؟

در مقالات و مطالب انگیزشی مدام می شنویم و می بینیم که می گویند 
هیچ گاه ناامید نشوید و زندگی را رها نکنید. در واقع نیاز است گاهی این کار 

را بکنیم؛ زیرا که در آن مقطع زمانی بهترین کار »رها کردن« است.
الف( وقتی از کاری لذت نمی برید آن را رها کنید.

ب( وقتی از مصاحبت با کسی لذت نمی برید آن گفت و گو را رها کنید.
ج( در دیدارهای دوستانه ای که با آنها همگن نیستید و احساس خوبی 

ندارید آنجا را ترک کنید.
را خوب  ما  تنها حال  نه  روابط  دوستانه ی سطحی  بدانیم  بهتر است 

نمی کنند؛ بلکه ما را خسته می کنند.

خستگی تن را با خوابیدن در می کنید، با 
خستگی ذهن چه می کنید؟
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 دبیر شورای عالی حوزه های علمیه کشور گفت: 
همه نهادها باید به وظایف خود درست عمل کنند تا 
زمینه هایی که بستر جرم افزایی را ایجاد می کند بر 

طرف شود. 
بوشهری در دیدار  الله سید هاشم حسینی  آیت 
اظهار  قم  استان  انتظامی  نیروی  جدید  فرمانده 
داشت: فرصت خدمتگزاری در قم یک نعمت و عطیه 
الهی است و این فرصت گذرا را باید قدر دانست و از 

همه لحظه های آن استفاده کرد.
نائب رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره 
با سایر  تفاوتی  اگر  قم  افزود:  قم  به جایگاه خاص 
استان ها دارد به خاطر جایگاه معنوی آن است که با 
وجود حریم کریمه اهل بیت، مسجد جمکران، مراجع  
تقلید، حوزه های علیمه، اندیشمندان حوزوی و مردم 
متدین نقش مهمی در کشور و حتی سطح بین الملل 
دارد و همان طور که دوستان چشم امیدشان به قم 
است، دشمنان نیز جهت ضربه زدن و آسیب واردن 
کردن به این جایگاه رفیع دنبال فرصت هستند، ما 
این  در  دشمن  گذاری  سرمایه  کنیم  می  احساس 

رابطه بسیار پیچیده است.
گذاری  به سرمایه  اشاره  با  رهبری  خبرگان  عضو 
و  نهادها  این موضوع وظیفه  قم گفت:  در  دشمن 
سازمان های مختلف به ویژه پلیس و نیروی انتظامی 
را به عنوان یک نیروی بازدارنده و امنیت آفرین دو 
چندان می کند، اگر چه مسئول مبارزه با ناهنجاری 
ها تنها پلیس نیست اما یکی از مراکز مهم و اثر گذار 
پلیس است و قم یک کلانشهر باید تصمیم های آن 

هم با نگاه به عرصه یک کلانشهر بسیار مهم برنامه 
ریزی شود. امام جمعه موقت قم همچنین افزود: همه 
نهادها باید به وظایف خود درست عمل کنند تا زمینه 
هایی که بستر جرم افزایی را ایجاد می کند برطرف 
متکفل  که  مراکزی  اگر  مثلا  داد:  ادامه  وی  شود. 
زندگی و اقتصاد مردم هستند، دقیق عمل نکنند و 
وضعیت شغلی و درآمدی افراد جامعه با نقصان مواجه 
شود برخی جرائم و ناهنجاری ها مانند سرقت زیاد 
می شود و این مشکل ها، نابسامانی زندگی مردم 
را بیشتر می کند.حسینی بوشهری اضافه کرد: در 
مقابل اگر همه نهادها به درستی عمل کنند پلیس هم 
به تبعیت از آن با انگیزه و توان بیشتری با جرائم مقابله 
بخش  در  حوزه ها  عالی  شورای  دبیر  کرد.  خواهد 
دیگر از سخنان خود تصریح کرد: ما در طول انقلاب 
شاهد تلاش های بسیار ارزشمند پلیس در مبارزه با 
مقوله مواد مخدر بوده ایم و نه تنها برای کشور که در 
سطح بین الملل هم امنیت آفرینی کرده است و اگر 
در مقابله با ترانزیت مواد مخدر مقاومت نمی کرد و 
شهید نمی داد و سپر بلا نمی شد مشکل ها و ناامنی 
بسیاری برای دیگر کشورها مثل اروپایی ها اگر چه 

علیه ما هم فعالیت می کنند، ایجاد می شد.
حسینی بوشهری یادآور شد: بسیاری از جرائم و 
بزه هایی که آمار آن را به قم منتسب می کنند در واقع 
خاستگاه آن در دیگر شهرها می باشد و قم به دلیل 
مهاجرپذیری و معبر بودن بین چند استان و تهران 
موجب حضور افراد و قومیت های مختلف شده است 

که مشکل های قم را دو چندان می کند.

شناسی  قم  است  لازم  رابطه  این  در  گفت:  وی 
صورت گیرد و از تجربه های افراد گذشته که در این 
استان ماموریت داشتند استفاده شود و همچنین از 
ظرفیت دیگر نهادها مثل حوزه های علمیه و مبلغان، 
سپاه، ستاد امر به معروف و دیگران استفاده کرد و با 

هم افزایی و همفکری با آسیب ها مقابله کرد.
متدینین از وضعیت عفاف و حجاب

 در معابر قم نگرانند
عضو خبرگان رهبری با اشاره به گله مندی متدینان 
از برخی ناهنجاری ها مثل عفاف و حجاب در معابر 
شهر قم، ابراز امیدواری کرد با اقدام های صحیح و 
رابطه  این  در  موثری  اقدام های  کارشناسی شاهد 
باشیم و مثل گذشته نباشد که تصمیم هایی گرفته 
شود اما در نتیجه آنچه انتظار می رود صورت نگیرد،  
اگر این طور است باید بررسی کرد مشکل از کجاست؟
حسینی بوشهری افزود: آیا رابطه افراد با خانواده 
نقش  دانشگاه  و  پرورش  و  آموزش  آیا  دارد،  نقص 
تربیتی خود را به درستی انجام نمی دهد و یا نهادها 
رسالت و وظایف خود را به درستی انجام نمی دهند 
و یا مسائل دیگر باید کارشناسی و ریشه یابی شود تا 
اقدام های پلیس را در ظاهر هم دید و گزارش فعالیت 

های اجرائی خود را نیز به مردم ارائه دهند.
مشکلات عفاف و حجاب جامعه آسیب 

شناسی شود
وی در بخش پایانی سخنان خود بیان کرد: من به 
عنوان یک خیر خواه توصیه می کنم طی جلسه های 
کارشناسی اقدام ها و فعالیت های پلیس را بررسی 
کنید و برای هر یک راهکار مناسب ارائه نمایید و کارها 
را به سه دسته برنامه های اورژانسی و با اولویت بالا، 

برنامه های میان مدت و بلند مدت تقسیم کنید .
عضو جامعه مدرسین خاطر نشان کرد: در خصوص 
بخش اول با سرعت وارد عمل شوید و  در مورد دو 
بخش دیگر هم با برنامه ریزی دقیق و هم افزایی و 
داشتن یک چشم انداز، اهداف خود را به درستی 
نقطه گذاری کنید و به دور از هیجان زدگی و روزمرگی 
در حد توان درصدد پیگیری و اجرای آنها باشید؛ تا 
فعالیتهایتان مورد توجه امام زمان )عج( قرار گیرد و 
رهبری نیز از کار شما راضی باشند و منشا خدمات 

ارزشمندی در تراز قم و نظام اسلامی باشید.
سردار  دیدار  این  ابتدای  در  است  شایان ذکر 
میرفیضی، فرمانده نیروی انتظامی قم گزارشی از 
فعالیت ها و برنامه های پیش روی نیروی انتظامی در 

این استان ارائه کرد.

مدیرکل بیمه سلامت استان قم:

۳۰۰۰ تبعه خارجی در قم بیمه سلامت می شوند
مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: با توجه به ابلاغ تفاهم نامه سازمانی مبنی بر 
انعقاد قرارداد جدید بین سازمان بیمه سلامت و کمیساریای عالی پناهندگان وزارت 
کشور مبنی بر تمدید قراداد بیمه سلامت، سه هزار و 5۰ تَن از اتباع خارجی ساکن قم 

تحت پوشش خدمات بیمه سلامت قرار می گیرند. 
"محمد رضا فخاریان" روز سه شنبه در گفتگویی اظهار داشت: با انعقاد تفاهم نامه بین 
سازمان بیمه سلامت و کمیساریای عالی پناهندگان اتباع خارجی وزارت کشور، بیمه 
نامه اتباع تمدید شد و دارندگان دفترچه بیمه سلامت می توانند تا پایان سال جاری از 

خدمات بیمه سلامت بهره مند شوند.
وی افزود: تعداد  دو هزار و ۶5 تًن از اتباع خارجی استان به عنوان اقشار آسیب پذیر 
به صورت رایگان و تعداد ۴۸5 تَن دیگر نیز به عنوان اقشار غیر آسیب پذیر با پرداخت 
حق سرانه ماهیانه یک میلیون و ۲۳ هزار و 5۰۰ ریال می توانند از خدمات بیمه سلامت 

استفاده کنند.
 مدیرکل بیمه سلامت قم افزود: مشمولان این تفاهم نامه که شامل گروه بیماران 
خاص و اعضای خانواده آنان و سایر پناهندگان آسیب پذیر هستند در مجموع به تعداد 

۱۰۰ هزار تَن و گروه غیر آسیب پذیر نیز 75۰ هزار تَن در سراسر کشور میباشند.
وی ادامه داد: این افراد می توانند با گرفتن دفترچه بیمه سلامت به مدت یک سال از 
مزایای آن استفاده نمایند که لیست مشمولان و سهمیه هر استان به تفکیک از سوی 

ستاد سازمان در اختیار اداره های کل بیمه سلامت استانی قرار گرفته است.
 فخاریان قمی افزود: حق سرانه اتباع بیگانه بیمار خاص آسیب پذیر و خانواده آنان و 
سایر اتباع آسیب پذیر توسط کمیساریا پرداخت می شود و اتباع بیگانه غیر آسیب پذیر 

نیز مشمول پرداخت حق بیمه مصوب، به طور کامل هستند.
مدیرکل بیمه سلامت استان ضمن تشریح فرآیند بیمه اتباع خارجی اضافه کرد: 
انتساب گروه عضو و خانوار از جمله آسیب پذیر، غیر آسیب پذیر و بیمار خاص به صورت 

سیستمی انجام، و امکان انتساب گروه و یا تغییر آن وجود ندارد.
وی افزود : در سال 9۸ بیمه شدگان عادی و خاص اتباع تعداد ۳۰ هزار و ۶97 بار به 
مراکز درمانی دولتی و خصوصی طرف قرار داد شامل پزشک، پاراکلینیک، بستری و 

غیره مراجعه داشتند.
فخاریان بیان کرد: رقمی بالغ بر 5۴ میلیارد ریال برای کل بیمه شدگان اتباع استان 
هزینه پرداخت شده که از این مبلغ رقمی بالغ بر ۲۴ میلیارد ریال فقط برای بیمه شدگان 

خاص اتباع خارجی است.
 

رییس سازمان جهاد کشاورزی قم:

۲۰ هکتار گلخانه در قم ایجاد می شود
رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در راستای عمل به شعار جهش 

تولید،  امسال ۲۰ هکتار گلخانه جدید در استان ایجاد می شود. 
عباس پورمیدانی در گفت وگویی اظهارداشت :توسعه کشت های گلخانه ای ازجمله 
مهم ترین  برنامه های سازمان جهاد کشاورزی قم است که مطابق با راهبرد تغییر الگوی 
کشت استان به منظور افزایش کمی و کیفی سطح تولیدهای بخش کشاورزی قم دنبال 

می شود.
وی افزود: کشت های گلخانه ای در برابر تغییرات آب و هوایی مقاوم است و به همین 
دلیل می توان در تمام طول سال فرآیند تولید محصول و عرضه آن به بازار را مدیریت کرد.
وی ادامه داد: روند فعالیت گلخانه های ایجاد شده در قم به صورت مستمر توسط 
کارشناسان سازمان جهاد کشاورزی مورد ارزیابی قرار می گیرند و به همین دلیل کیفیت 

محصول های تولید شده در گلخانه های استان،  مطلوب است.
پورمیدانی با اشاره به لزوم توسعه گلخانه ها در قم گفت: کشت های گلخانه ای به میزان 
آب کمتری نسبت به کشت های سنتی نیاز دارد و این موضوع در استان قم که کشاورزان 

با محدودیت دسترسی به منابع آبی مواجه است بسیار مهم است.
وی بیان کرد: استقبال سرمایه گذاران برای ایجاد گلخانه در قم،  نشان می دهد این 
موضوع موردتوجه فعالان بخش خصوصی قرارگرفته است و سازمان جهاد کشاورزی 
استان نیز با تسهیل شرایط فعالیت در این حوزه مهم اقتصادی از سرمایه گذاران حمایت 

می کند.
وی ادامه داد: کشت های گلخانه ای علاوه بر مزایای یادشده به دلیل فراهم بودن بستر 
کنترل بیشتر در فرآیند تولید محصول،  با خسارت های کمتری در مواجهه با تنش های 
محیطی و بلایای طبیعی روبه رو می شود و به همین دلیل فعالیت در این بخش ازنظر 

اقتصادی به صرفه است.
در حال حاضر میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان قم سالانه برابر ۸۰5 هزار 
تن در زمینهٔ محصولات زراعی،  باغی،  دامی و شیلات است که این میزان در سال جاری 

با اجرای برنامه های جهش تولید به بیش از یک میلیون تن خواهد رسید.
 

استاد دانشگاه قم:

بستر تقویت ارتباط صنعت و دانشگاه در قم 
بیش از هرزمانی مهیاست

پژوهشگر برتر کشور و استاد دانشگاه قم گفت: در راستای تحقق شعار جهش تولید و 
مقابله با پیامد تحریم ها در حوزه تولید استان،  اکنون بستر و شرایط موردنیاز برای تقویت 

ارتباط میان صنعت و دانشگاه در قم بیش از هر زمان دیگری فراهم شده است. 
علیرضا باباخان درگفت وگویی بیان کرد: درحال حاضر دانشجویان بااستعداد بسیاری 
به  که علاقه مند  می کنند  تحصیل  قم  دانشگاه های  مهندسی  و  فنی  دررشته های 

همکاری با بخش صنعت استان  هستند و در این زمینه مهارت  بالایی نیز دارند.
وی ادامه داد: از طرف دیگر حوزه صنعت در قم به دلیل گستردگی و تنوع فعالیت ها، 
نیازمند بهره گیری از دانش روز در بخش های فنی و مهندسی است تا بتواند چرخه تولید 

و اشتغال خود را توسعه دهد.
وی افزود: همچنین حضور دانشگاهیان استان در بخش های صنعتی ،  فرصت خوبی 
برای پیاده سازی عملی،  دانشی است که آموخته اند و این ارتباط برای هر دو نهاد 

دانشگاه و صنعت بسیار مفید است و پیشرفت اقتصادی استان را درپی دارد.
و  دانشگاه ها  رشد  مراکز  از  حمایت  راهبرد  باید  رابطه  همین  در  گفت:  باباخان 
شرکت های دانش بنیان  فعال درقم به منظور تقویت هرچه بیشتر توانمندی های آن ها در 
دستور کار مسئولان استان قرار گیرد تا با استفاده از ظرفیت علمی و فنی این مجموعه ها 

نیاز صنعت استان در بخش های مختلف برطرف شود.
وی با اشاره به توانایی جوانان نخبه استان برای داخلی سازی بسیاری از محصولات 
موردنیاز صنعت در قم، تاکید کرد: تجربه نشان داده اعتماد به ظرفیت  جوانان همواره 
راهکاری قابل اعتماد برای عبور از شرایط سخت و دشوار است و امروز مقابله با تحریم ها و 

عبور از تنگناهای اقتصادی نیز به دست همین جوانان قابل انجام است.
بیش از 7۰ هزار دانشجو در ۳۰ دانشگاه و مرکز آموزش عالی استان قم تحصیل 
می کنند؛ همچنین سالانه بیش از سه هزار و 5۰۰ پایان نامه و رساله در مقطع تحصیلات 

تکمیلی در این استان تدوین می شود.
 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم:

۱۷۰ خودرو سواری دپو شده در قم 
شناسایی شد

و  فروردین  ماه های  طی  گفت:  قم  تجارت  و  معدن  صنعت،   سازمان  رییس 
اردیبهشت ماه جاری،  ۱7۰ خودرو نو از نمایندگی های فروش و پارکینگ های دپو شده 

خودرو در قم شناسایی شد. 
محمود سیجانی بیان کرد: ارزش تقریبی این خودروها،  ۲۲۰ میلیارد ریال برآورد شد 
که گزارش آن تنظیم و برای رسیدگی در اختیار اداره کل تعزیرات حکومتی استان قرار 

گرفت.
وی افزود:  گشت های مشترک بازرسی با حضور نمایندگان نیروی انتظامی، اداره کل 
تعزیرات حکومتی و دستگاه قضا از محل استقرار خودروهای نو همچنان ادامه دارد و با 

متخلفان برابر قانون برخورد لازم صورت می گیرد.
گذاری  فاصله  طرح های  اجرای  نحوه  مدت  این  طی  همچنین  داد:  ادامه  وی 
اجتماعی و هوشمند توسط واحدهای صنفی و صنعتی مورد نظارت و کنترل قرار گرفت 

و ۲۱۰ بنگاه اقصادی که پروتکل های بهداشتی را رعایت نکرده بودند پلمب شدند.
سیجانی گفت: در این مدت گشت های مشترک بازرسی برای نظارت بر نحوه عملکرد 
شرکت های بازاریابی شبکه فعال در قم نیز صورت گرفت و صدور اخطار پلمب برای 
شرکت های متخلف را درپی داشت. وی بیان کرد:  موضوع نظارت و کنترل بازار استان 
در بخش های مختلف در قالب گشت های مشترک با سایر دستگاه های متولی با جدیت 
دنبال خواهد و مردم می توانند گزارش های خود پیرامون تخلفات را برای پیگیری با 

استفاده از شماره تماس ۱۲۴ اطلاع دهند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم  مطرح کرد :

انتقاد از تفاوت قیمت کالاها در نقاط 
مختلف قم 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: گاهی یک کالا در نقاط 
مختلف شهر قم با قیمت های گوناگون عرضه می شود، قرار شد که عملکرد ناظرین به 

صورت ناحیه ای در این زمینه مورد ارزیابی قرار بگیرد. 
مهرداد غضنفری در گفت و گویی با اشاره به وضعیت کالاهای اساسی در استان 
اظهار کرد: اگر در تامین این کالاها به خوبی عمل کنیم و پس از تامین کالاهای 
اساسی بر روی توزیع این کالاها به خوبی نظارت صورت بگیرد و برخورد بازدارنده با 
تخلفات با اطلاع رسانی رسانه ای داشته باشیم، جایگاه خوب استان قم در زمینه نرخ 

تورم را حفظ خواهیم کرد.
با هر گونه  بازار هستیم،  تابع تصمیمات کارگروه ملی تنظیم  ادامه داد: ما  وی 
تخطی از قیمت های مصوب این کارگروه باید برخورد بازدارنده داشته باشیم، چنین 
برخوردهایی در استان صورت گرفته است و باید اطلاع رسانی بیشتری در خصوص 

برخوردهای بازدارنده با تخلفات در این خصوص داشته باشیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم افزود: در خصوص کالاهایی که 
قیمت مصوب ندارند، باید آنالیز کارشناسی صورت بگیرد و در صورت گذراندن این 
فرآیند در حدود اختیارات استان در این خصوص تصمیم گیری خواهیم کرد و بدون 
گذراندن این روند با تغییر قیمت این کالاها به دلیل ایجاد التهاب در بازار باید برخورد 
شود. غضنفری با اشاره به افزایش قیمت برخی از کالاها در استان قم اظهار کرد: 
گرچه که طی هفته های اخیر برخی از کالاها در استان افزایش قیمت داشتند، اما 
هنوز قیمت این کالاها زیر قیمت مصوب است و به همین دلیل نمی توانیم با افزایش 

قیمت این کالاها برخوردی داشته باشیم.
وی ادامه داد: گاهی یک کالا در نقاط مختلف شهر قم با قیمت های گوناگون عرضه 
می شود، قرار شد که عملکرد ناظرین به صورت ناحیه ای در این زمینه مورد ارزیابی 
قرار بگیرد و اگر در نقطه ای از شهر این نظارت به خوبی صورت نمی گیرد، برخورد 

لازم انجام شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم افزود: نظام عرضه تقاضا تعیین 
کننده قیمت است، به عنوان مثال زمانی قیمت گوجه در بازار افزایش یافت، اما اکنون 
با کاهش معنی دار قیمت این محصول در بازار مواجه هستیم، چون تولیدات گوجه 

برخی از مناطق در بازار عرضه شد.
وی خاطرنشان کرد: ذخیره کالاهای اساسی مثل شکر که تا افزایش قیمت آتی در 
استان قم وجود دارد باید با همان قیمت قبلی و بدون افزایش یک ریال در بازار عرضه 
شود، مراکز فروش در این زمینه مشخص هستند و بازرسی های لازم تا پایان فروش 

ذخیره قبلی این کالاها ادامه می باید.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم خبر داد: 

اجرای طرح های جهادی به منظور 
افزایش تاب آوری شبکه 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم از اجرای طرح های جهادی به منظور 
افزایش تاب آوری و قابلیت اطمینان شبکه در نقاط مختلف شهر خبر داد. 

مهندس "مهدی آهنین پنجه" از اجرای پنجمین مرحله از طرح جهادی احداث 
و بهینه سازی شبکه در استان خبر داد و گفت: طرح احداث شبکه فشار متوسط 
خروجی های پست فوق توزیع معصومیه قم با هدف افزایش تاب آوری و مقاوم سازی 
شبکه در برابر مخاطرات ، تعدیل و کاهش بار شبکه در هنگام بروز شرایط اضطراری و 

حفظ و افزایش قابلیت اطمینان شبکه فشار متوسط برنامه ریزی و اجرا گردید. 
وی با بیان اینکه پنجمین مرحله این طرح جهادی امروز در بلوار شهید خداکرم 
به انجام رسید، اظهار داشت: با اجرای این طرح از اتصالی های مکرر خروجی های 
پست معصومیه قم که دارای ظرفیت ۳۰*۲ مگاولت آمپر و تحت بار 7۰ درصد است، 

جلوگیری می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم با اشاره به طرح بهینه سازی شبکه 
در محدوده بلوار شهید خداکرم و دانشگاه صنعتی قم خاطرنشان کرد: با توجه به 
درخواست نصب پل عابر پیاده در این محدوده به منظور حفظ امنیت دانشجویان و 
معارض شدن آن با شبکه ۲۰ کیلوولت هوایی و به منظور کاهش زمان و عدم خاموشی 

مجدد ، اجرای این طرح نیز به صورت همزمان در دستورکار اجرا قرارگرفت.
وی هزینه اجرای این مرحله از طرح را افزون بر ۴۲۰ میلیون تومان اعلام کرد و 
یادآور شد: این طرح با استفاده از چهار دستگاه جرثقیل، چهار دستگاه سبد بالابر و 
اکیپ های عملیاتی از مناطق چهارگانه استان انجام و طی آن ۴۰ پایه فشار متوسط 
و بیش از یک هزار و ۸۸۰ متر شبکه فشار متوسط )۲۰ کیلوولت( به صورت هوایی و 

زمینی اجرایی شد.
یادآور می شود طرح های جهادی شرکت توزیع برق قم در روزهای تعطیل و با استفاده 
از تمام ظرفیت های مناطق برق استان، طی یک روز انجام می شود که حداقل میزان و 

زمان خاموشی و کمترین تبعات را به دنبال دارد. 

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق استان قم:

مشترکان کم مصرف برق در قم پاداش 
دریافت می کنند

 مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: مشترکین 
خانگی و تجاری این استان که در مصرف برق خود صرفه جویی نمایند،  از تخفیف و 

پاداش شرکت برق بهره مند خواهند شد. 
داود سلیمانیان افزود: مشترکینی که در مصرف برق ۱۰ درصد صرفه جویی نمایند،  

مبلغ قبض برق آن ها ۲۰ درصد کاهش خواهد یافت.
به گفته وی،  این طرح از ابتدای خردادماه آغاز شده است و تا پایان شهریورماه ادامه 

خواهد داشت.
وی با بیان این که در این طرح میزان مصرف در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
برآورد می شود، اضافه کرد: در مقابل، صورتحساب برق مشترکین خانگی و تجاری که 

الگوی مصرف برق را رعایت نکنند، ۱۶ درصد افزایش خواهد یافت.
سلیمانیان خاطرنشان کرد: درطرح تشویقی دیگری، هزینه قبض برق یک هزار و 
5۰۰ مشترک خانگی و تجاری که الگوی مصرف برق را رعایت کنند، به قید قرعه از 

۳۰۰ تا 5۰۰ هزار ریال  کاهش خواهد یافت.
وی از همشهریان درخواست کرد: برای جلوگیری از اعمال جریمه در قبض برق،  
در ساعات اوج بار از ساعت ۱۲ تا ۱7 و چهار ساعت پس از غروب آفتاب،  مصرف برق 
را کاهش دهند و از لوازم برقی پرمصرف از جمله جاروبرقی،  لباسشویی، ظرفشویی 
و اتو استفاده نکنند. وی خاطرنشان کرد: استفاده از لامپ های مناسب از دیگر 
عوامل کاهش مصرف انرژی است که در این زمینه لامپ های ال ای دی و اس ام 

دی مناسب ترین گزینه می باشد که دارای طول عمر، بازدهی و نوردهی بیشتر است.
به گفته مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق قم، خرید لوازم برقی با رتبه انرژی بالا، 
نصب سایبان بر روی کولرها، تنظیم دمای ساختمان بین ۲۴ تا ۲۶ درجه سانتی گراد، 
استفاده از پریز چند راهه کلیددار و استفاده بهینه از چراغ ها و سیستم های سرمایشی 

از دیگر راهکارهای کاهش مصرف برق می باشد.
وی با اشاره به عقد قرارداد با مشاور جلب مشارکت مشترکین خانگی، بیان کرد: این 
مشاوران با مراجعه به درب منازل یا تماس تلفنی و یا ارسال پیامک،  همشهریان را برای 

همکاری بیشتر در صرفه جویی انرژی تشویق می کنند.
 

مدیرعامل مجمع خیرین مدرسه ساز قم:

۴۰ درصد مدارس قم توسط خیرین 
ساخته  شده است

مدیرعامل مجمع خیرین مدرسه ساز قم گفت: ۴۰ درصد فضاهای آموزشی، ورزشی 
و تربیتی این استان توسط اعضای مجمع خیرین مدرسه ساز احداث شده است. 

سید ناصر علایی طباطبایی در گفت وگویی  افزود: تاکنون ۲7۰ مدرسه خیرساز با 
سه هزار و ۱۰۰ کلاس درس توسط خیرین در این استان ساخته شده است.

وی با بیان این که این مدارس ۴۲۱ هزار مترمربع زیربنا دارند،  اضافه کرد: ۴۲ 
نمازخانه برای مدارس قدیمی فاقد نمازخانه، ۱۱ کارگاه، آزمایشگاه و کتابخانه نیز 

توسط خیرین احداث   شدهاست.
به گفته وی، خیرین مدرسه ساز قم تاکنون 97 پلاک شامل زمین، منزل مسکونی و 

باغ به متراژ ۳۰۸ هزار مترمربع برای ساخت مدرسه اهدا نموده اند.
علایی طباطبایی گفت: مجمع خیرین مدرسه ساز قم در سال ۱۳77 تشکیل  

شده است و در حال حاضر ۴۲۰ عضو دارد.

اجتماعی

با  قم،  علمیه  حوزه  اسلامی  تبلیغات  دفتر  رییس 
بیان اینکه از تشتت در زمینه فضای مجازی در رنج 
هستیم، گفت: احتیاج داریم که هم افزا و سازمان یافته 
کار کنیم و در این زمینه فعال شدن شورای برنامه ریزی 
تبلیغات  دفتر  در  مجازی  فضای  سیاست گذاری  و 

اسلامی برنامه ریزی شده است. 
سه  روز  واعظی  احمد  والمسلمین  الاسلام  حجت 
شنبه در نشست بررسی فعالیت های دفتر تبلیغات 
اسلامی حوزه علمیه قم در فضای مجازی قم تصریح 
واقع  در  رسانه  و  هنر  مجازی،  فضای  معاونت  کرد: 
و  نقش هماهنگ  کننده، تجمیع کننده  می خواهد 
پشتیبانی فعالیت های مختلف در فضای مجازی دفتر 

را ایفا کند.
وی با اشاره به این که ثمره صرفه جویی ها در فضای 
مجازی هزینه خواهد شد، اظهار داشت: هیات امناء 
تصویب کرد که هرگونه صرفه جویی در هزینه ها که به هر 
دلیلی در دفتر اتفاق می افتد، اولویت اول صرف آن برای 

هزینه ها در فعالیت فضای مجازی خواهد بود.
واعظی تاکید کرد: یکی از کارهایی که این معاونت 
باید انجام بدهد، هم افزا کردن و به میدان آوردن بخش 
یا حداقل  هایی است که می توانند در جریان سازی 
انجام عملیات پرحجم، تأثیرگذار و مؤثر ایفای نقش 
و موضوع های  ها  زیرساخت  تأمین  که بحث  کنند، 

مرتبط ذیل همان است.
رییس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم، با اشاره 
به این که مزیت نسبی در فضای مجازی باید حفظ 
شود، افزود: بخش قابل توجهی از برنامه ریزی های 
دفتر باید به سمت فعالیت های آموزشی برود و در این 
راستا باید یک نیازسنجی محیطی در خصوص انواع و 
اقسام فعالیت های آموزشی با گروه های مخاطب متنوع 

انجام شود.
واعظی، آموزش و تبلیغ را از جمله ظرفیت های دفتر 
تبلیغات اسلامی دانست و اظهار داشت: وجود دانشگاه 
اسلامی،  فرهنگ  و  علوم  پژوهشگاه  و  باقرالعلوم)ع( 

توانمندکردن  فناوری،  مهم  های  زیرساخت  ایجاد 
گروه های تبلیغی فضای مجازی و همچنین یک لشکر 
از مبلغان از جمله ظرفیت های دفتر تبلیغات اسلامی 

است.
اظهارات رییس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه 
قم در حالی است که در روزهای اخیر مباحثی در این 
خصوص بین موافقان و مخالفان فضای مجازی داغ 

شده است.

رییس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم:

 شورایی برای سازمان دهی فضای مجازی تشکیل می شود

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار فرمانده انتظامی استان قم مطرح کرد:

سرمایه گذاری پیچیده دشمن برای قم

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم گفت: احکام افزایش حقوق ۴۱ هزار بازنشسته و 
مستمری بگیر تامین اجتماعی قم در سال 99 صادر شد.

علی اصغر دادخواه در گفت و گویی اظهار داشت:با عنایت به ضرورت اجرای 
مواد9۶ و ۱۱۱ قانون تامین اجتماعی، حسب تصمیمات متخذه، مقرر است تا زمان 

وصول
مصوبه هیات محترم وزیران، مابه التفاوت افزایش مستمری و کمک های جنبی 
خردادماه سال ۱۳99 مستمری بگیران بر اساس تصمیمات متخذه در شورایعالی 
کارو هیات محترم مدیره سازمان، به صورت علی الحساب محاسبه و در اسرع وقت 

پرداخت گردد.
وی افزود: کلیه مستمری های بازنشستگی، ازکارافتادگی کلی و بازماندگان)مجموع 
مستمری پرداختی به بازماندگان متوفی( که تا پایان سال ۱۳9۸ برقرارشده اند، از 
ابتدای سال ۱۳99 برای دریافت کنندگان حداقل مستمری و کمتر، به میزان ۲۶ 
% )بیست و شش درصد( مستمری قابل پرداخت در اسفندماه سال ۱۳9۸و سایر 

سطوح، ۱5% )پانزده درصد( مستمری قابل پرداخت در اسفندماه سال ۱۳9۸
به علاوه مبلغ ثابت ۱,۶۶۰,۱۴۰ ریال افزایش می یابند.

مستمری  میزان  تامین اجتماعی،  قانون   ۱۱۱ ماده  اجرای  در  داد:  ادامه  وی 
بازنشستگان، ازکارافتادگان کلی و مجموع مستمری بازماندگان که قبلًابرقرار شده و 

یا در طول سال ۱۳99 برقرار می گردند، تا مبلغ ۱9,۱۱۲,7۰۱ ریال افزایش می یابد.
آینده و مابه  التفاوت حقوق خرداد ماه در هفته  دادخواه خاطرنشان کرد: مابه 

التفاوت حقوق فروردین و اردیبهشت ماه همراه با حقوق تیرماه پرداخت می شود.
در زمان حاضر ۴۱ هزار و ۳۸۲ پرونده مستمری در تامین اجتماعی قم فعال است 

که تعداد مستمری بگیران اصلی به رقم 5۲ هزار و ۴۱۲ تّن می رسد.
بر اساس آخرین آمار تعداد کل مستمری بگیران اصلی و تبعی در تامین اجتماعی 

قم 9۱ هزار و 9۳۸ تّن است.
تامین اجتماعی در استان قم دارای ۴ شعبه اصلی، ۲ شعبه اقماری و 5کارگزاری 
رسمی است که به بیش از 7۸۰ هزار تّن زیر پوشش بیمه ای خود خدماتمختلف بیمه 

ای و درمانی ارائه می کند.
این در حالی است که یک بیمارستان ملکی به نام بیمارستان امام رضا علیه السلام 
و ۳ مرکز دی کلینیک و پلی کلینیک متعلق به سازمان در حوزه خدماتدرمانی بصورت 

رایگان به بیمه شدگان تامین اجتماعی قم خدمت رسانی می کنند.

مدیرکل تأمین اجتماعی استان قم  خبرداد:

صدور احکام افزایش حقوق ۴۱ هزار مستمری بگیر 
افزایش۲6 درصدی حقوق حداقل بگیران

اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم گفت: سومین مرحله  سرپرست 
بازگشایی کتابخانه های عمومی قم، با رعایت دستورالعمل های وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و هماهنگی با ستاد مبارزه با کرونا با شرایط جدید برای 

حضور و استفاده مراجعان، از ابتدای تیر ماه امکان پذیر خواهد بود.
سجاد عمرانی اظهار کرد: با توجه به دستورالعمل های وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی و هماهنگی با ستاد مبارزه با کرونا، در سومین مرحله از بازگشایی 
کتابخانه ها، اعضاء و مراجعان می توانند از روز یک شنبه یکم تیر ماه سال جاری به 

کتابخانه های عمومی قم مراجعه کنند.
این  بر  کرد:  اظهار  قم  استان  عمومی  کتابخانه های  کل  اداره  سرپرست 
اساس و با تأکید بر استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و اجرای 
دستورالعمل های بهداشتی ستاد ملی کرونا، فضاها و بخش های مختلف کتابخانه 

تغییر خواهد کرد و بخش مخزن کتابخانه به صورت بسته اداره خواهد شد.
وی گفت: سالن های مطالعه در کتابخانه های عمومی نیز  با رعایت فاصله گذاری 

اجتماعی و تغییر در چیدمان میز و صندلی های مطالعه فعال خواهند بود.
عمرانی بیان کرد: استفاده اعضا از سالن های مطالعه با رعایت نوبت امکان 
پذیر است؛ علاوه بر آنکه اجرای برنامه های فرهنگی به شکل حضوری تا اطلاع 

ثانوی ممنوع خواهد بود. وی افزود: بر این اساس کتابخانه های عمومی این نوع 
برنامه های ترویجی و فرهنگی را همچنان طبق روال گذشته در فضای مجازی اجرا 
خواهند کرد. سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم تصریح کرد: 
افزایش خودکار زمان عضویت اعضا، به مدت ۴ ماه انجام شده است و بازه زمانی 
امانت منابع نیز به یک ماه افزایش می یابد و بابت دیرکرد منابع به امانت رفته نیز 

جریمه ای دریافت نخواهد شد.
وی در ادامه افزود: حضور اعضای کودک در این مرحله امکان پذیر نیست، 
ولی والدین می توانند کتاب های مورد نیاز فرزندان خود را امانت بگیرند و بخش 

نابینایان و ناشنوایان نیز تعطیل خواهد بود.
عمرانی یادآور شد: تا پیش از این کتابخانه های عمومی کشور طی دو مرحله 
بدون حضور اعضاء بازگشایی شد. در مرحله نخست بازگشایی بر اساس بخشنامه 
نهاد کتابخانه های عمومی سراسر کشور بعد از حدود ۳ ماه تعطیلی اضطراری 
با رعایت ضوابط و دستورالعمل های بهداشتی، از ۲9 اردیبهشت ماه آغاز به 
کار کردند و در مرحله دوم نیز کتابداران طی بخشنامه دیگری به آماده سازی 
بخش های مختلف و ایجاد تغییرات مورد نظر برای بازگشایی جهت حضور اعضاء 

پرداختند.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم :
کتابخانه های عمومی قم از اول تیرماه بازگشایی می شود 
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یک کارشناس بازار خودرو معتقد است: تقاضای خودرو در ایران در بهترین حالت 
بین یک تا یک میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه در سال است. 

نوسان های قیمت خودرو و دو نرخی شدن آن، باعث شده برخی این محصول را به 
عرصه ای برای سوداگری تبدیل کنند.

مشکلات پیش آمده موجب شد برای جلوگیری از رشد بیشتر قیمت ها و مدیریت 
تقاضا در بازار، سیستم قرعه کشی جایگزین سیستم پیشین فروش شود.

در این روش در حالی که فقط چند ده هزار خودرو توسط دو شرکت ایران خودرو و 
سایپا در طرح پیش فروش جدید خودرو در ایران عرضه می شود، اما میلیون ها نفر در 

این طرح ثبت نام کرده اند.
بر اساس آمار مقدماتی، حدود هفت میلیون نفر در طرح فروش فوری ۲5 هزار 

دستگاه خودرو شرکت کرده اند که با راستی آزمایی به نزدیک پنج میلیون نفر رسید.
این در حالی است که طبق گفته یک کارشناس بازار خودرو، تقاضای خودرو در 

ایران در بهترین حالت بین یک تا یک میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه در سال است.
حسن کریمی سنجری کارشناس خودرو در گفت وگو با ایرناپلاس توضیح داد: در 
سال ۱۳9۶ حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه خودرو در داخل تولید شد. در 

همین سال، شرکت های خودروساز برای فروش این تعداد خودرو با مشکل مواجه 
شدند زیرا بازار کشور کشش فروش این تعداد خودرو را نداشت. در نتیجه، در آن برهه  
به متقاضیان خودرو به میزان ۲5 میلیون تومان وام پرداخت می شد. پس ظرفیت 
تقاضای خودرو در بازار ایران بین یک میلیون تا یک میلیون و ۴۰۰ هزار خودروست؛ 
آن هم در شرایط مطلوب، یعنی زمانی که قدرت خرید مردم بالا باشد، نه در وضعیت 

کنونی که قدرت خرید کاهش یافته است.
ثبت نام چند میلیون نفری برای قرعه کشی از کجا آب می خورد؟

وی افزود: حال باید پرسید چرا با این وجود در این مرحله فروش خودرو، تعداد 
بسیار زیادی ثبت نام کردند؟

پاسخ این است که در این طرح به هر نفر یک کوپن خرید خودرو به قیمت یارانه ای 
اعطا شده بود. وقتی به هر فرد این شانس داده می شود که یک خودرو را با تفاوت 
قیمتی مثلًا ۴۰ میلیون تومانی خریداری کند، به زور طبیعی هرکس شانس خود را 

امتحان می کند.
وی ادامه داد: بنابراین طرح یاد شده به منزله یک مسابقه بخت آزمایی بود برای 

بهره مندی از یک خودرو با قیمت یارانه ای.

البته راهکارهایی همچون ممنوعیت واگذاری این خودروها، از راه های اتخاذشده 
بوده تا فقط مصرف کننده واقعی وارد این چرخه شود.

کریمی  سنجری به این مساله که این شانس برای تبدیل به تقاضا مشروط به 
پشتوانه مالی است و این پشتوانه با توجه به کاهش قدرت خرید مردم از کجا می آید، 
پاسخ داد: این به سیستم نقدینگی کشور برمی گردد؛ شخصی را می شناسم که به 
نام هشت نفر ثبت نام کرده بود؛ عمو، خاله و...که نیاز به خودرو نداشتند و فقط یک 
گواهینامه رانندگی داشتند و هر کدام که برنده می شد، این فرد نقدینگی آنها را تأمین 

می کرد.
وی افزود: در نهایت امکان دریافت ۲5 هزار خودرو وجود داشت که بخشی از 
متقاضیان آن مصرف کننده واقعی و بخش دیگر کسانی بودند که فقط شانس خود 
را برای شخص خود یا اقوامشان امتحان می کردند. بنابراین حتی اگر توانایی عرضه 
هشت میلیون خودرو با نرخ یارانه ای وجود داشته باشد، به فرض اینکه قیمت بازار 
کاهش نیابد، با این میزان نقدینگی در اقتصاد کشور، امکان خرید همه آنها وجود 

دارد.
راهکاری برای حذف تقاضاهای کاذب از بازار خودرو

کریمی سنجری راه حل این معضل را گزینش مصرف کننده واقعی مطرح می کند 
تا فاصله قیمتی کاهش یابد؛ اما نه اینکه قیمت کارخانه به حاشیه بازار برسد، زیرا به 
گفته او در این صورت قیمت بازار هم بیشتر خواهد شد، اما لازم است که زیان از روی 

خودروسازها برداشته شود.
وی ادامه داد: وقتی قیمت اصلاح شد، لازم است متقاضی واقعی را از طریق 
اعطای وام تقویت کنند. اکنون قیمت خودرو یارانه ای شده و پولی که باید به مردم 
بدهند، به خودروساز پرداخت می کنند و این کار تورم را افزایش می دهد. بنابراین 
به اعتقاد من باید قیمت اصلاح شود تا از این طریق قدرت خودروساز برای افزایش 

عرضه بالا برود.
این کارشناس بازار خودرو گفت: در حال حاضر در بازار خودرو با دو مشکل اصلی 
مواجهیم: نخست بین قدرت عرضه و تقاضای واقعی در بازار و دوم اینکه بین قیمت 
بازار و کارخانه شکاف ایجاد شده که اولی را باید با اصلاح قیمت و دومی را از طریق 

تقویت تولید حل کرد.
به گفته وی، اصلاح قیمت موجب تقویت تولید خواهد شد و تقاضای کاذب را نیز 
خودبه خود از بین خواهد برد. وقتی فاصله قیمت کاهش یابد، تقاضاهای کاذب که 
به دنبال سوداگری و بهره مندی از سود است، کنار می رود و فقط متقاضی واقعی 

جلو می آید. 

در گفت وگو بایک کارشناس بازار خودرو عنوان شد:

تقاضای واقعی خودرو در ایران چقدر است؟

اقتصادی

سرپرست وزارت صمت:

 جلوی واردات بی رویه را می گیرم
و  معدن  صنعت،  وزارت  سرپرست 
تجارت گفت: سیاست این وزارتخانه با 
حمایت همه جانبه از تولید ملی، عزم 
خود را برای جلوگیری از واردات بی رویه 
جزم کرده که در همین راستا امسال 

۶۰۰ ردیف وارداتی بسته شده است. 
روز  عصر  خیابانی  مدرس  حسین 
پنجشنبه در حاشیه بازدید از شرکت 
سوم  گام  افتتاح  و  باتری  سپاهان 
افزود:  این مجتمع صنعتی اصفهان 
پیشرفت و موفقیت این مجموعه نشان 
داد برغم توطئه های دشمن و تحریم ها، هم نشاط تولید است و هم جهش تولید 

امکان پذیر است.
وی ادامه داد: صبح امروز ۱۰ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری در فولاد مبارکه 
اصفهان و اکنون ۶ میلیارد ریال سرمایه گذاری در این مکان افتتاح  شد که نشان 
می دهد نه تنها آمریکا و همدستانش نتوانسته اند از طریق تحریم ها در مسیر رشد و 

بالندگی کشور توقفی ایجاد کنند بلکه روند توسعه با سرعت ادامه دارد.
 سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به خودکفایی داخلی در تولید 
صفحات باتری، اضافه کرد: از فردا واردات این کالا در فهرست ممنوعیت قرار 
خواهد گرفت و البته شرکت های داخلی باید با قیمت مناسب از مصرف کننده 

حمایت لازم داشته باشند.
مدرس خیابانی تصریح کرد: امروز اشتغال و تولید مهمترین مسائل کشور است 
و دشمن تلاش کرد از طریق تحریم ها و توطئه های مختلف به بهانه معیشت مردم 
را به خیابان ها بکشاند ولی به برکت خون شهدا نتوانست و امروز شاهد رونق تولید 

در تمامی حوزه ها هستیم.
وی خاطرنشان کرد: البته دشمنی که می خواست ما را زمین گیر کند به واسطه 
شدن  خالی  فروشگاه ها،  غارت  جمله  از  بسیاری  چالش های  با  کرونا  ویروس 
قفسه ها و درگیری و نزاع مواجه شد در حالیکه هیچ یک از قفسه های فروشگاه های 

ما خالی نشد و هیچ کجا شاهد صف های طولانی نبودیم.
سرپرست وزارت صمت تاکید کرد: این مساله به واسطه مدیریت هوشمندانه رهبر 
معظم انقلاب و تلاش های دولت و همراهی ملت و همه بخش ها محقق شد و عجز 

و ناتوانی غرب را به جهان نشان داد.
وی با اشاره به نامگذاری سال 99 به عنوان سال جهش تولید، بیان کرد: امسال 
۱۲هزار و 5۰۰ طرح با پیشرفت ۶۰ درصد، سه هزار و ۸۰۰ طرح با پیشرفت ۸۰ 
درصد و ۲۰۰ طرح از این میان با اعتباری بالغ بر ۱7۰ هزار میلیارد تومان به صورت 

هفتگی تا شهریور سال ۱۴۰۰ افتتاح خواهد شد.
دولت با هرگونه افزایش قیمت غیر منطقی برخورد می کند 

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت روز پنجشنبه در حاشیه بازدید از سه 
بخش شرکت ذوب آهن اصفهان گفت: دولت با هرگونه افزایش قیمت غیرعقلایی 
که مبنای منطقی ندارد برخورد می کند ولی افزایش قیمت های ناشی از افزایش 
طبیعی شاخص های کلان پذیرفتنی است.  حسین مدرس خیابانی افزود:  در 
سال 99 برخی از شاخص های تولید تغییر کرد و به عنوان مثال نرخ ارز، تورم و 

حتی به طور مشخص هزینه دستمزد تغییر کرده است.
وی ادامه داد: این چالش ۲ راه حل بیشتر ندارد یکی اینکه با سرکوب قیمت ها، 
هزینه ها را کنترل کنیم که در این صورت به رکود و توقف تولید و صنعت منجر 

می شود که جز سیاست های دولت به ویژه در سال جهش تولید نیست.
سرپرست وزارت صمت اضافه کرد: باید تلاش کنیم ظرفیت هایی که قبل به 
فعلیت نرسید امسال شکوفا و تولید رشد داشته باشد و اینگونه نیست که سیاست 

دولت در قیمت گذاری تولید انقباضی باشد.
وی ادامه داد: اما از این جهت که برخی  با سو استفاده از اوضاع بوجود آمده و 
افزایش شاخصه های کلان اقدام به گران فروشی و اجحاف می کنند و  به طور مثال 
در حالیکه قیمت تمام شده و نهایی یک محصول ۳۰ درصد افزایش داشته، این  
محصول با ۲ برابر قیمت عرصه شود، این یک امر غیرطبیعی است و به طور قطع 

دولت با آن برخورد خواهد کرد.
قطار توسعه کشور به سرعت در حال حرکت است

 سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت همچنین در آیین افتتاح و بهره برداری 
از سه طرح ملی در فولاد مبارکه اصفهان با بیان این که قطار توسعه کشور به سرعت 
در حال حرکت است، گفت: سیاست این وزارتخانه، قطع وابستگی به خارج و 

استقلال صنعت مشابه آنچه در صنایع دفاعی محقق شد، است. 
حسین مدرس خیابانی ، افزود: امروز دومین هفته پویش "تولید، تداوم امید" 
در اصفهان برگزار شد و هفته گذشته در صنایع معدنی فولاد سنگان، چند طرح 

افتتاح شد.
وی بیان کرد: در قالب پویش تولید تداوم امید بهره برداری از ۲۰۰ طرح مهم 
صنعتی و معدنی کشور تا شهریور ۱۴۰۰ در دستور کار قرار دارد و این پویش از 
هفته گذشته با افتتاح چهار طرح بزرگ ملی به فرمان رییس جمهوری اسلامی آغاز 

شده است.
برغم  کشور  توسعه  قطار  گفت:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  سرپرست 
سنگ اندازی دشمنان توقف ناپذیر است و برغم فشارهایی که به مردم وارد می شود 

توسعه کشور به سرعت در حرکت است.
سرپرست وزارت صمت افزود: در زمان حاضر ۱۲ هزار 5۰۰ طرح با ۶۰ درصد 
پیشرفت و سه هزار طرح با بیش از ۸۰ درصد  پیشرفت در کشور در حال اجراست.

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت پترو اکسیر طوس با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۲۲55 و شناسه ملی ۱۰59۰۰۴۳79۸ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ ۱۳97/۱۰/۱۰ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای عباس شیرخواه به شماره ملی۰۳۸۲۶5۱۱۰۳ با پرداخت7.99۲.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق شرکت 
سهم الشرکه خود را به مبلغ ۸.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش داد. آقای احمد خلیلی به شماره ملی۰۰۳۲9۰۴۴95 با پرداخت7.99۲.۰۰۰.۰۰۰ ریال به صندوق 
شرکت سهم الشرکه خود را به مبلغ ۸.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریال افزایش داد. آقای محمدجعفر نیکنام به شماره ملی ۰۰۴۳۶۰5۲۱۴ با پرداخت۳.99۶.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال به صندوق شرکت سهم الشرکه خود را به مبلغ ۴.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال افزایش داد. سرمایه شرکت از مبلغ ۲۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به ۲۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ 
ریال افزایش یافت و ماده۴ اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاءپس از افزایش سرمایه عبارتست از عباس شیرخواه به شماره 
ملی۰۳۸۲۶5۱۱۰۳ دارنده ۸.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه، احمد خلیلی به شماره ملی۰۰۳۲9۰۴۴95 دارنده ۸.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریال سهم الشرکه 
، محمدجعفر نیکنام به شماره ملی ۰۰۴۳۶۰5۲۱۴ دارنده ۴.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )۸۶۸۰۲9(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت سیما تجارت امیر رویان با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۶۸9۲ و شناسه ملی ۱۴۰۰۸7۲۲۴7۳ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده مورخ ۱۳99/۰۲/۰۲ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای محمد رضا یوسفی به شماره ملی ۰۰۱۰۰9۳۱۰9 به سمت رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 
دارنده ۲.5۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه و خانم سارا یوسفی به شماره ملی ۰۰7۰۲۰7۴۴5 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره دارنده ۲.5۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه 
برای مدت نامحدود انتخاب شدند.کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور با امضای آقای محمدرضا یوسفی مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد 

و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸۶۸۰۳۶(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت دید گستر آریانا ممتاز با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۶۸۴9 و شناسه ملی ۱۴۰۰۸۶۸۴۱9۳ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ ۱۳9۸/۱۲/۲۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله 
آلوچو ، کوچه عماریاسر۱/۱۳ ، کوچه عماریاسر۱۳ ، پلاک ۰ ، طبقه دوم کد پستی ۳7۱۴7۸5۶7۶ تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸79۶۴7(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آسیا کریمه باران با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱7۴۶۴ و شناسه ملی ۱۴۰۰755۰۸۴۲ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 
مورخ ۱۳99/۰۳/۰7 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مرکز اصلی شرکت از محل قبلی به آدرس جدید : استان قم ، شهرستان قم ، محله صفائیه ،کوچه معلم غربی ۱۶ 
،خیابان معلم غربی )حجتیه( ،پلاک ۴7 ،پاساژبازار موبایل آسیا،طبقه سوم ،واحد۴۳ کدپستی :۳7۱۳7۴۴۰۰5 تغییر یافت و ماده مربوطه اصلاح گردید. اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸79۶۴9(
----------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت آذین دنا لیزر با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۶۶۳۳ و شناسه ملی ۱۴۰۰۸۴۸۳۰۶9 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 
مورخ ۱۳9۸/۰7/۲۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای اکبر رسولی به شماره ملی 5۰۲9۶۱5۰9۱ با دریافت ۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه خود از صندوق 

شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی ندارد. سرمایه شرکت از ۱۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال به ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در 
اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید در نتیجه سهم الشرکه هر یک از شرکاء پس از کاهش سرمایه عبارتست از : حمید رسولی بشماره ملی 5۰۲99۶۶۰۲۱ دارنده 

۴۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، زهرا رسولی به شماره ملی۳۸۶۰۱۱۶797 دارنده ۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، زینب دهقان به شماره ملی 5۰۲99۳۸7۸۸ 
دارنده ۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه . اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸79۶5۰(

----------------------------------------------------------
آگهی تغییرات   

آگهی تغییرات شرکت آذین دنا لیزر با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۶۶۳۳ و شناسه ملی ۱۴۰۰۸۴۸۳۰۶9 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق 
العاده مورخ ۱۳9۸/۰7/۲۱ تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱-آقای حمید رسولی به شماره ملی 5۰۲99۶۶۰۲۱ دارنده ۴۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه وخانم زینب 
دهقان به شماره ملی 5۰۲99۳۸7۸۸ دارنده ۳۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت نامحدود انتخاب شدند. اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸79۶5۱(آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت حمل و نقل مسافربری آرام سفر صبا با مسئولیت محدود به شماره ثبت ۱۶59۲ و شناسه ملی ۱۴۰۰۸۴5۰۳5۰ به استناد صورتجلسه مجمع 
عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ ۱۳99/۰۲/۲۳ و مجوز شماره ۳۸75/۱۴ مورخ ۱۳99/۰۲/۲۸ اداره کل راهداری وحمل و نقل جاده ای استان قم تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد : آقایان حسین فلاحیان به شماره ملی ۰۳۸۱۳۴۲7۰۰ دارنده ۲۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه ، داود کردی به شماره ملی 57۱9۶۸۸۲5۰ دارنده 
۲5۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه و خانم مهر آفرین کردی به شماره ملی ۰۰7۸۸5۴59۸ دارنده ۱۰۰.۰۰۰ ریال سهم الشرکه بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت 

نامحدود انتخاب شدند. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۸79۶57(
----------------------------------------------------------

اگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای کریم کاظمی فرزند عباسعلی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی شده است در روز 
پنجشنبه مورخ ۱۳99/۰۴/۱۲ ساعت ۱۰ الی ۱۱ در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای احکام از 

طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
۱-موقعیت ملک: در روستای بیدهند کوچه مقابل تکیه فاطمیه چهار راه اول سمت راست بن بست اول واقع شده است.

۲-مشخصات ثبتی ندارد.
۳-مشخصات عرصه و اعیان ملک: ملک مورد نظر به مساحت حدود ۳5۰ متر مربع، جزو سهم الارث آقای کریم کاظمی می باشد که برای تصرف سهم الارث خود 
مراجعه ای نداشته است. یک زمین شیبدار به همراه محوطه، ساختمان و باغچه و باغچه با درب و دیوار مشترک از شارع محصور شده اند. مرز بین دو قطعه مجاور 

مشخص نیست. محدوده ملک شمالا به کوچه، شرقا به ملک ابراهیم شجری، جنوبا به کوچه و غربا به ملک کریم کاظمی منتهی می گردد.
5-ارزش کل ملک: با عنایت به وضعیت توپوگرافی، شیب و بستر سنگی محل، املاک مجاور و دسترسی، صرفنظر از دیون و تعهدات احتمالی و موانع ثبتی، قیمت 
عادلانه ملک به نرخ روز براساس هر متر مربع ۳/۲5۰/۰۰۰ ریال و جمعا ۱/۱۳7/5۰۰/۰۰۰ )یک میلیارد و صد و سی و هفت میلیون و پانصد هزار( ریال برآورد شده 

است.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده 
شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد. صمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی 

نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد.
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک
مهدی برزگر

ضرورت  بر  تاکید  با  الکترونیک  دولت  کارشناس  یک   
برقراری ارتباط شماره ملی و کدپستی افراد، گفت: با این 
روش، علاوه بر تعیین محل سکونت افراد، خانه های خالی 
نیز شناسایی می شود و بدین ترتیب می توان طرح هایی 

مانند اخذ مالیات از این خانه ها را اجرا کرد. 
یکی از فرصت هایی که شیوع بیماری کرونا ایجاد کرده 
است، توسعه ارتباطات دیجیتالی است که مصادق بارز 
آن دولت الکترونیک است. با گسترش دولت الکترونیک 
و  مردم  بین  ارتباطات  و  مراجعات حضوری حذف شده 

اداره ها به واسطه کانال های چند رسانه ای انجام می شود.
با شیوع ویروس کووید ۱9 اهمیت دولت الکترونیک در 
بحث ارائه خدمات به ارباب رجوع و شناسایی اقشار ضعیف 

بیش از پیش احساس شد.
دولت  حقوقی  مشاور  و  کارشناس  میرزایی«  »حسین 
درباره  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  پنجشنبه  روز  الکترونیک 
کشورهای  در  داشت:  اظهار  الکترونیک  دولت  اهمیت 
آلمان، چین، اوکراین،   کانادا که از نظام های اطلاعاتی 
پیشرفته و پایگاه های اطلاعاتی گسترده برخوردار هستند، 
شهروندان ملزم هستند آدرس محل دقیق سکونت را در 

صورت تغییر به روز رسانی کنند.
و  دارد  وجود  کار  این  برای  هم  مرجع  یک  افزود:  وی 

در  تکنولوژی  این  کمک  با  و  می کنند  ثبت  را  اطلاعات 
از   استفاده  با  دولت  حمایت های  کرونا،  شیوع  دوران 
ارسال  افراد  برای  داشتند  اختیار  در  که  کدپستی هایی 

می شد.
این کارشناس دولت الکترونیک گفت: برنامه ریزی برای 
ارائه تمام خدمات آموزشی، سلامت، توزیع کالا، تامین 
انرژی، اشتغال، تامین مسکن، توسعه حمل و نقل، تامین 
امنیت و هرآنچه تصور کنید از تحلیل همبستگی میان 
به دست  آنها  و محل سکونت  افراد  اطلاعات جمعیتی 

می آید.
وی اضافه کرد: در نظام های حقوقی و قضایی نیز ارتباط 
بین اطلاعات سکونتی و هویت افراد برای ابلاغ حکم و 
فراخوان آنها برای حضور در دادگاه بسیار اهمیت دارد که 
با حضور دولت های الکترونیک این مشکل تا حدی حل 

شده است.
پست  ملی  شرکت  حاضر  حال  در  گفت:  میرزایی 
زیرساخت صدور آنلاین کدپستی را فراهم کرده است و این 
تحول بزرگی است که به واسطه آن گواهی پستی به صورت 
غیرحضوری برای افراد ارائه می شود به این صورت که در 
سایت ثبت احوال، نیز امکان اعلام تغییر نشانی وجود 
دارد و افراد می توانند آخرین کدپستی خود را ثبت کنند و 

تغییر نشانی، قابل بهره برداری است. وی اظهارداشت: ۲۳ 
سال از تصویب قانون اختصاص شماره ملی و کدپستی به 
ایرانیان می گذرد و براساس این قانون، سازمان ثبت احوال 
مکلف است با همکاری شرکت ملی پست بین شماره ملی 
افراد و کدپستی آنها ارتباط برقرار کند تا از این طریق امکان 
استعلام اطلاعات هویتی و امکاناتی براساس کدملی برای 
ارتباطات  حوزه  کارشناس  شود.  فراهم  دستگاه ها  تمام 
گفت: برای تحقق این موضوع ابتدا باید همه دستگاه ها، 
سازمان ها، بانک ها، مدارس و سازمان تامین اجتماعی که 
آدرس را به صورت خوداظهاری از افراد می گیرند، مکلف 

شوند بخش آدرس را حذف کنند.
وی افزود: مردم نیز مکلف شوند به سایت اعلام تغییر 
نشانی مراجعه و کدپستی خود را اظهار کنند و سازمان ثبت 
احوال نیز به تمام دستگاه هایی که بخش آدرس را حذف 
کردند خدمات وب سرویس استعلام را ارائه دهد تا با اخذ 
کدملی اطلاعات هویتی و سکونتی مراجعان را دریافت 
کنند. میرزایی تصریح کرد: سازمان ثبت احوال و شرکت 
پست، زیرساخت های لازم برای ادغام اطلاعات هویتی 
و سکونتی را فراهم کرده و تنها نیاز به عزم ملی در این 
خصوص است تا بزرگترین تحول در این خصوص را شاهد 
باشیم. وی درباره مزایای این اقدام گفت: با تحقق این امر 

همانطور که محل سکونت افراد تعیین می شود، خانه های 
خالی نیز شناسایی می شود و با این روش می توان برنامه  
ریزی های لازم همچون اخذ مالیات از این خانه ها را انجام 

داد.

یک کارشناس دولت الکترونیک مطرح کرد:

شناسایی خانه های خالی با احصاء اطلاعات از طریق کدملی

قیمت نفت در واکنش به گزارش تولید اعضای اوپک در ماه گذشته میلادی گران 
شد، هر چند بالا گرفتن اختلاف بین چین و آمریکا اجازه رشد بیشتر قیمت را نداد. 

روز چهارشنبه اوپک در گزارشی اعلام کرد که تولید ۱۳ عضو این سازمان در ماه مه با 
کاهش ۶.۳ میلیون بشکه ای همراه بوده است.

در این گزارش تاکید شد؛ درحالی که تولید اوپک درماه آوریل ۳۰.5 میلیون بشکه در 
روز بوده، این رقم در ماه گذشته به ۲۴.۲میلیون بشکه رسیده است. 

عربستان، امارات و کویت در این بین بیشترین تاثیر را در کاهش تولید داشته اند.
این گزارش امیدها را برای تقویت بیشتر قیمت افزایش داده ،زیرا عرضه را در بازار 

طلای سیاه متعادل کرده است. 
با توجه به این گزارش، قیمت نفت امروز بعد از چند روز کاهش با رشد همراه شد. 
نفت برنت با رشدی ۰.۸ درصدی به  ۴۱ دلار و ۴ سنت در هر بشکه رسید. نفت شاخص 
آمریکا نیز ۰.5 درصد بالا رفت تا این نفت ۳۸ دلار و ۱۶سنت در هر بشکه معامله شود.

با این حال بالا گرفتن اختلاف بین چین و آمریکا اجازه رشد بیشتر قیمت ها در بازار 
را نداد. امروز کاخ سفید در بیانیه ای اعلام کرد که دونالد ترامپ یک مصوبه کنگره 
درباره تحریم چین را امضا کرد. در مقابل چین هم زمان با امضای مصوبه کنگره آمریکا 
توسط ترامپ و بیانیه مشترک اعضای گروه 7 که خواستار بازنگری در لایحه امنیتی 
هنگ کنگ شده بودند، واکنش نشان داد. این موضوع می تواند بر رشد اقتصاد جهان 

و تقاضای نفت تاثیر منفی داشته باشد.

نفت گران شد؛

روی خوش بازار نفت به گزارش اوپک
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چینی مربی سابق استقلال مطرح کرد :

استقلال- فولاد در چه صورت زیبا می شود؟
 کارشناس فوتبال و مربی پیشین تیم فوتبال استقلال با اشاره به شروع دوباره لیگ، 
گفت: بعد از چهار پنج ماه تعطیلی فوتبال دیدار استقلال و فولاد می تواند آغازی زیبا برای 

فوتبال ایران باشد. 
علی چینی به شروع مجدد رقابت های لیگ برتر اشاره کرد و گفت: واقعاً خوشحالم از 
اینکه بعد از مدت زیادی تعطیلی فوتبال می توانیم یکبار دیگر شاهد برگزاری لیگ باشیم. 
در این مدت حسابی احساس دلتنگی داشتیم و آرزو می کردیم هرچه زودتر فوتبال در 

ایران هم شروع شود.
این پیشکسوت فوتبال ایران خاطرنشان کرد: البته آرزوی بزرگ تر ما این بود که کرونا از 
بین برود و بعد فوتبال شروع شود. اما حالا که متأسفانه همچنان با کرونا درگیر هستیم باید 

بیاموزیم که فوتبال را هم مثل سایر مشاغل در کنار کرونا داشته باشیم.
مربی پیشین آبی پوشان گفت: بعد از چهار پنج ماه تعطیلی بازی استقلال و فولاد 
می تواند یک آغاز زیبا برای این مسابقات باشد. هر دو تیم قبل از تعطیلات فوتبال خوبی 

ارائه می دادند و اگر شرایط را حفظ کرده باشند این بازی می تواند زیبا باشد.
چینی گفت: در دو سوی میدان دو مربی جوان روی نیمکت نشسته اند که نه تنها الان 
در زمره مربیان خوب قرار دارند، بلکه از ذخایر جوان مربیگری در ایران هستند. قطعاً در 

آینده های نه چندان دور خیلی بیشتر از مجیدی و نکونام خواهیم شنید.
وی افزود: نتیجه گیری مربیان جوان در فوتبال ایران اتفاق خوبی است و باعث می شود 
مدیران راحت تر به مربیان جوان و نسل های جدید مربیگری اعتماد کنند و من خودم به 
عنوان یک مربی جوان آرزو می کنم امثال مجیدی و نکونام بتوانند کارنامه خوبی از خود 
به جا بگذارند. پیشکسوت آبی ها در خصوص شرایط این تیم در ادامه مسابقات لیگ برتر 
گفت: الان نمی شود در این مورد قضاوت کرد چون شرایط تیم باتوجه به تعطیلی بلند 
مدت می تواند نسبت به قبل از تعطیلات تفاوت کرده باشد. باید صبر کنیم و یکی دو بازی 
ببینیم و بعد در این خصوص قضاوت کنیم. اما من به شدت به عملکرد مثبت بازیکنان و 
کادر فنی خوشبین هستم و امیدوارم بازی های دلچسب همراه با نتایج خوبی از این تیم 
شاهد باشیم. مربی سابق استقلال در خصوص حواشی اخیر این تیم و ضرب الاجل های 
متوالی فیفا بیان داشت: این اتفاقات اصلًا خوب نیست و متأسفانه باشگاه ما الان باید 
تاوان بازیکنان و مربیانی را بدهد که اصلًا در حد این تیم نبودند. ای کاش در گذشته دقت 
بیشتری صورت می گرفت تا این همه بازیکن کم کیفیت به این تیم نمی آمدند که حالا در 

صف طلب کاری ایستاده باشند.
 

حمید سوریان: 

اگر تدبیر نشود، کشتی به دهه ۶۰ برمی گردد
نایب رییس فدراسیون کشتی گفت: در حال حاضر ورزش ملی کشور از نظر آماری و 

جمعیت کشتی گیران وضعیت خوبی را سپری نمی کند. 
حمید سوریان نایب رییس فدراسیون کشتی اظهار داشت: آمارهای موجود به ما نشان 
می دهد که جمعیت کشتی نسبت به ۲ دهه گذشته بسیار افت کرده و این موضوع بسیار 

نگران کننده است.
وی ادامه داد: اگر تدبیر و فکری برای وضعیت کشتی نکنیم، به دهه ۶۰ شمسی 
بر می گردیم که کشتی افت شدیدی داشت و شاهد تک مدال هایی مانند عسکری 

محمدیان، حسن محبی و مجید ترکان خواهیم بود.
سوریان تصریح کرد: مهمترین اولویت فدراسیون حفظ وضعیت موجود و در ادامه 
توسعه کشتی در کشور است که این کار نیازمند یک بودجه مناسب و حمایت های سایر 

نهادها و سازمان ها است.
وی ادامه داد: البته نباید تمام نگاه ها به وزارت ورزش باشد، وزارت ورزش جزئی از کل 

است و باید بسیار کلان تر به کشتی نگاه شود.
سوریان با تأکید بر اینکه مردم باید واقعیت ها را در مورد کشتی بدانند، اظهار داشت: 
تمام تلاش خود را در فدراسیون کشتی می کنیم که وضعیت موجود را بهتر کنیم، اما اگر 
به کشتی نگاه درستی نشده و حمایت های لازم از نظر مادی و معنوی به آن نشود، در چند 

سال آینده قطعا دچار مشکل می شویم.
دارنده مدال های طلای المپیک و جهان در مورد سایر برنامه های فدراسیون کشتی 
تصریح کرد: اولویت اصلی ما اجرای عدالت و قانونمندی است تا حق کسی در کشتی 

ضایع نشود.
وی ادامه داد: به همین منظور به دنبال اجرای چرخه انتخابی تیم های ملی و در ادامه 

نیز قانونمند شدن سایر بخش های کشتی هستیم.
سوریان با تأکید بر اینکه باید به کسانی که حقشان است فرصت بدهیم تا بیایند و کار 
کنند گفت: در فدراسیون کشتی به کار تیمی اعتقاد داریم و مطمئنیم که اگر از مهره هایی 

که خوبند در جایی که باید استفاده کنیم، باری از فدراسیون برداشته می شود.
وی در پایان خاطرنشان کرد: باید طوری عمل کنیم که عدالت رعایت شود، همه چیز بر 
اساس قانون انجام شده و به صورت شخصی در موارد ورود نکنیم تا خیالمان از این بابت 
راحت باشد که نفرات بر اساس عدالت انتخاب می شوند. اگر حق به حق دار برسد و عدالت 

انجام شود، قطعا خدا در بحث نتیجه هم کمک می کند.
 

سرپرست سازمان لیگ فوتسال:

حسن زاده از دیدار رفت فینال 
لیگ برتر محروم است

 سرپرست سازمان لیگ فوتسال با بیان اینکه تکلیف زمان برگزاری لیگ دسته اول هفته 
بعد مشخص می شود، گفت: علی اصغر حسن زاده از دیدار رفت فینال لیگ برتر محروم 

است.
آرش جابری در گفتگویی درباره تعویق مسابقات لیگ دسته اول فوتسال گفت: ما در 
فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ فوتسال برای برگزاری مسابقات انجام وظیفه می کنیم. 
بحث تعطیلی این مسابقات مطرح نبود. با رعایت پروتکل های بهداشتی مسابقات را 
برگزار می کنیم. خوشبختانه تیم های لیگ برتری همکاری خوبی داشتند و روز جمعه 
فینال رفت لیگ برتر را برگزار می کنیم. ان شاءالله تیم های لیگ دسته اول هم همکاری 
می کنند و طبق پروتکل پیش می رویم. فکر می کنم شنبه یا یکشنبه هفته بعد برنامه 

جدید را برای لیگ دسته اول اعلام می کنیم.
سرپرست سازمان لیگ فوتسال با بیان اینکه شرایط برای برگزاری فینال در اصفهان و 
تبریز فراهم است، تاکید کرد: اعضای دو تیم روز گذشته هم تست دوم کرونای خود را 
پشت سر گذاشتند اما به خاطر تعطیلی، امروز موفق نشدند این تست ها را ارسال کنند. 

ان شاءالله فردا این تست ها هم می رسد و مراجع ذیصلاح آنرا بررسی می کنند.
جابری در واکنش به شائباتی که از احتمال بخشیده شدن محرومیت علی اصغر حسن 
زاده بازیکن گیتی پسند برای بازی رفت فینال مطرح شده است، یادآور شد: اسامی 
محرومان بازی رفت طبق گزارش داور و کمیته انضباطی مشخص است. تا امروز هم که 

آقای حسن زاده جزو محرومان بازی رفت است.
سرپرست سازمان لیگ فوتسال در پایان گفت: بعد از تنش هایی که در هفته اخیر بین 
دو تیم مس و گیتی پسند ایجاد شد، ما هم اطلاعیه ای صادر کردیم. از دو باشگاه تشکر 
می کنم که مسائل عنوان شده را رعایت کردند. امیدوارم آنها در طول بازی و در عمل هم 

به قولشان عمل کنند و شاهد دیدار خوبی باشیم.

عضو مجمع فدراسیون فوتبال مطرح کرد؛

کفاشیان طبق قانون سرپرست فدراسیون است
یک عضو مجمع فدراسیون فوتبال می گوید هیات رئیسه این فدراسیون باید به خاطر 

منافع فوتبال برای سرپرستی علی کفاشیان به توافق برسند. 
ماجرای بازگشت علی کفاشیان به فدراسیون فوتبال بعد از کاهش محرومیتش، همانند 
سایر مسائل در این فدراسیون در گیر و دار چنددستگی مدیران قرار گرفته و ظاهرا قرار 

نیست مساله ای به این سادگی که قانون به صراحت درباره آن صحبت کرده، حل شود.
علی قرایی، یکی از اعضای مجمع فدراسیون فوتبال و رئیس هیات فوتبال کرمان در 
گفت وگو با ایسنا، درباره مخالفت برخی از اعضای هیات رئیسه با بازگشت علی کفاشیان 
و بر عهده گرفتن سرپرستی این فدراسیون گفت: حضور آقای کفاشیان در فدراسیون 
فوتبال فرصتی برای کل فوتبال بود. به نظرم با نیامدن او فوتبال ضربه خورد. با توجه به 
اینکه نمی توانست در انتخابات شرکت کند، بازگشتش در این وضعیت به نفع فوتبال بود.

وی ادامه داد: کفاشیان به عنوان عضو بی طرف می توانست سریع تر امور فدراسیون 
فوتبال را هموار کند. ما منتظر بازگشت او بودیم اما فعلا به دلایل نامعلوم برخی از اعضای 
با بازگشت او مخالفت کرده اند.عضو مجمع فدراسیون فوتبال در واکنش به اینکه طبق 
اساسنامه کفاشیان مشکلی برای بازگشت به هیات رئیسه ندارد و علت مخالفت برخی 
از مدیران با این اتفاق قابل توجیه نیست، گفت: بحث برخی از مدیران این است که وی 
در جلسات هیات رئیسه غیبت داشته است. طبیعی است کسی که مدتی محروم بوده، 
نمی تواند در جلسات شرکت کند. آیا برای او صورت جلسه فرستاده شده بود؟ الان که 

محروم نیست باید در جلسات شرکت کند.

 دروازه بان اسبق تیم ملی فوتبال ایران و باشگاه پرسپولیس، گفت: هیچ اختلاف 
و مشکلی با »احمدرضا عابدزاده« نداشته و همواره از او تمجید کرده ام. اینکه زمانی 

با او همبازی بوده ام، افتخار بزرگی برایم بود. 
جوانی  اوج  در  او  بود.  ایران  دروازه بانی  استعدادهای  از  یکی  نکیسا«  »نیما 
احمدرضا عابدزاده را نیمکت نشین کرد اما در ادامه راه اتفاقاتی رقم خورد تا نتواند 

به آنچه استحقاقش را دارد برسد.
درادامه مشرح گفت وگوی باوی را می خوانید:

چطور شد سال ها قبل پرسپولیس  را انتخاب کردید؟
دروازه بان تیم امید ایران بودم و در پاس بازی می کردم. پرسپولیس پیشنهاد داد و 

در آن برهه زمانی بهترین و جذاب ترین پیشنهاد برایم بود که آن را قبول کردم.
قبل از اینکه پرسپولیس شوید با استقلال مذاکره کردید؟
مذاکراتی با این تیم داشتم اما از استقلالی شدن منصرف شدم.

دلیلش چه بود؟
وقتی برای مذاکره با آنها رفتم برخورد خوبی با من نشد و برای همین قید حضور 
در این تیم را زدم و به باشگاه پرسپولیس رفتم و قرارداد همکاری امضا کردم. هیچگاه 

نگفته ام از بچگی استقلالی بوده ام و یا طرفدار پرسپولیس، من به پرسپولیس تعهد 
داشتم و بعد از آن دیگر نمی توانستم پیراهن تیم رقیب را بر تن کنم. مثل برخی افراد 
نبودم که بهانه بیاورم و طوری رفتار کنم که بگویم به این دلیل یا شرایط خاص مجبور 

شدم تیمم  را تغییر دهم.
حضور در پرسپولیس برای تو ریسک بزرگی نبود؟

جوان ۱۸ ساله بودم که فرصت این را داشتم در کنار اسطوره دروازه بانی ایران 
تمرین کنم و خیلی چیزها یاد بگیرم.متاسفانه در آن سال ها نشریات زرد به شایعاتی 

روی آوردند که حقیقت نداشت.
یعنی هیچ اختلافی بین شما و عابدزاده وجود نداشت؟

شما می خواهید من و عابدزاده را به چالش ببرید؟
چالش؟ اخبار زیادی در این رابطه وجود داشت؟

هیچ گونه اختلاف و مشکلی با عابدزاده نداشتم و همواره از او تعریف کرده ام. 
اینکه زمانی با او در پرسپولیس همبازی بودم افتخار بزرگی بود همانطور که این 
شانس را داشتم در کنار دروازه بان های بزرگ دیگری کار کنم که برایم ارزش و 

اهمیت داشت. متاسفانه...

متاسفانه چی؟
هنوز بازی ایران و یوگسلاوی در جام جهانی ۱99۸ فرانسه را نشان می دهند و من 
را عامل باخت ایران معرفی می کنند. هیچ  فردی از این صحبت نمی کند من در آن 
مسابقه چند فرصت خوب را از حریف گرفتم و ایران سه موقعیت صد درصد گل زنی 

داشت. همیشه یاد گرفته ایم نیمه خالی لیوان را نگاه کنیم.
به نظر خودت در گل یوگوسلاوی  چقدر مقصر بودی؟

میهایلوویچ یکی از برترین کاشته زنان تاریخ فوتبال محسوب می شود و من در آن 
زمان خط دفاعی تیم ملی را خوب چیدم اما در هنگامی که این بازیکن به توپ 
ضربه زد یکی از بازیکنان خط دفاعی چرخید و آفتاب کاملا در چشم من بود و توپ 
را ندیدم و وارد دروازه ایران شد؟ من ۲۲ سال است درباره این ماجرا سکوت کرده 
ام. هیچ فردی تک به تک به تک مهرداد میناوند را ندید، هیچ کس شوت مهدی 
مهدوی کیا را متوجه نشد؟ علی دایی را ندیدند که سه موقعیت را با بدشانسی از 

دست داد؟ من تلاش و وظیفه ام را انجام دادم و حالا آن توپ وارد دروازه ایران شد.
همه کاسه کوزه ها سر نیما نکیسا شکست؟

الان که در سن ۴5 سالگی به آن اتفاقات نگاه می کنم متوجه می شوم یک نفر باید 
حذف می شد و این اتفاق برای من افتاد.

بعد از آن بازی نیمکت نشین شدی. دلیلش چه بود؟
این پرسشی است که جلال طالبی باید به آن پاسخ دهد. من یک بازیکن بودم و 
مربیان تصمیم گرفتند بازی نکنم. دوازدهمین دروازه بان برتر جام جهانی فرانسه 

شدم که فکر می کنم آمار خوبی باشد.
تجربه ناموفقی را در یونان پشت سر گذاشتی؟

به یونان رفتن و عملکرد خوبی را برای تیمم  به نمایش گذاشتم اما متاسفانه در تور 
کلاهبرداری گرفتار شدم که ضرر هنگفتی را برایم به وجود آورد.من به ایتالیا رفتم و 

حتی با تیم تورینو پیش قرارداد بستم اما این انتقال صورت نگرفت.
دلیلش؟

طبق قانون اتحادیه اروپا آنها فقط می توانستند فقط از 5 بازیکن غیر اروپایی 
استفاده کنند و برای همین به دنبال این بودند قرارداد دروازه بان اروگوئه ای خود 
را فسخ کنند. مدیربرنامه های این دروازه بان وقتی از ماجرا باخبر شد گفت باید پول 
کامل وی را پرداخت کنید. مدیران باشگاه تورینو به من گفتند تو به ایران برگرد تا 
وی فکر کند حضورت در تورینو منتفی شده است و من این کار را انجام دادم اما در 
پایان فصل این تیم به دسته دوم سقط کرد و باشگاه فروخته شد تا پرونده انتقالم 

برای همیشه بسته شود.
قبول دارید در فوتبال به حق خود نرسیدی؟

شاید سرنوشت، تقدیر، اشتباهات خودم و دیگران باعث شد تا به آن چیزی که 
استحقاقش را داشتم نرسم. ناراضی نیستم، پس از اینکه فوتبال را کنار گذاشتم 
به دنبال تحصیل رفتم و خوشحالم از این که بازیکن دیروز تیم ملی امروز به مقطع 
دکترا رسیده است و ۶ کتاب را به رشته تحریر درآورده و در دانشگاه تدریس می کنم.

نیما نکیسا: 

هیچ اختلاف و مشکلی با عابدزاده نداشتم

عضو کمیته فنی فوتسال ایران گفت: فدراسیون فوتبال بعد 
از ماجراهای کی روش و ویلموتس که حمله کردند و همه چیز 
را با خودشان بردند، جیبش خالی است و هروقت پولی پیدا 

می کنند  قسمتی از آن را به فوتسال اختصاص می دهند.
 حسین شمس در خصوص وضعیت تیم ملی فوتسال ایران 
اظهار داشت: بعد از اینکه از سوی کنفدراسیون آسیا برگزاری 
جام ملت ها در آبان ماه قطعی شد، ناظم الشریعه برنامه جدیدی 
را ارائه کرد. با توجه به اینکه فینال لیگ سال گذشته قرار است 
بین مس سونگون و گیتی پسند این جمعه و جمعه آینده برگزار 
شود، تصمیم گرفته شد از ملی پوشان آن ها استفاده نشود و 
چهره های جدیدی به اردوی تیم ملی بیایند و آزمایش شوند. 
اردوی تیم ملی از چند روز آینده با رعایت پروتکل های بهداشتی آغاز می شود و ملی پوشان برای جام ملت ها در آبان ماه آماده 
خواهند شد. وی در مورد برگزاری اولین دور  فینال پس از مدت ها تعویق، تصریح کرد: با توجه به اینکه تیم ها یک ماه است 
تمریناتشان را شروع کرده اند، هر دو آماده هستند و تنها مشکلی که وجود دارد این است که هفته گذشته دچار اختلاف شدند 
که خطرناک بود. من توصیه کردم کمیته اخلاق و انضباطی وارد این ماجرا شود. اگر یکی از بازیکنان تیم ملی در این دو بازی 
آسیب ببیند، همدیگر را نخواهیم بخشید. البته هر دو تیم بازیکنان را ممنوع المصاحبه کردند تا تنش بخوابد. علیرضا صمیمی 
را در مس می بینیم و گیتی پسند هم دروازه بان برزیلی دارد. در خطوط جلو هم کاملا برابر هستند و هر کس از موقعیت هایش 
استفاده کند برنده می شود. باید ببینیم فردا در اصفهان و جمعه آینده در تبریز چه اتفاقی می افتاد. این بازی هم ناظر ویژه دارد 
و هم اینکه مربیان تیم ملی و اعضای کمیته فنی به تماشای آن می روند. عضو کمیته فنی فوتسال در مورد ناراحتی اعضای 
کادرفنی تیم ملی از واریزی ناچیز، اظهار داشت: دو سال است که کادرفنی تیم ملی پولی دریافت نکرده و پاداش ها هم به 
تأخیر افتاده است. فدراسیون به آن ها قطره چکانی پول می دهد که کار درستی نیست. بعد از ماجراهای کی روش و ویلموتس 
که حمله کردند و همه چیز را با خودشان بردند، جیبش خالی است و هروقت پولی پیدا می کنند  قسمتی از آن را به فوتسال 
اختصاص می دهند. امیدواریم داستان ویلموتس ختم به خیر شود که این پول کلان را به او ندهیم. آدمی که حدود چهل روز 
به اینجا آمده، نباید ۲۰۰میلیارد درخواست داشته باشد. وی در مورد عقد قرارداد با ویلموتس گفت: معضل بزرگ این است 
که کسانی که قراردادها را می نویسند، حقوق بین الملل نخوانده اند. من شنیدم یک کلمه که در پرانتز نوشته شده ویلموتس 
را برنده می کند و آن ها نتواستند این کلمه را تشخیص بدهند چون به زبان انگلیسی و حقوق بین الملل آشنا نیستند و همسر 
ویلموتس از همان برای گرفتن پول استفاده می کند. باید مقصرین جریمه شوند و پول را خودشان پرداخت کنند. یکبار برای 
همیشه باید سختگیری و جلوی این کار گرفته شود. وی در مورد واریزی کم کادر فنی تیم ملی فوتسال ادامه داد: به خاطر 
اینکه فدراسیون با مشکلات مالی عدیده ای روبرو است، مجبور شدند همین مبلغ را بریزند، اما قول دادند هر وقت پول بیاید 
با کادر فنی تسویه حساب کنند. ما باید پنج ماه دیگر برویم و در ترکمنستان از قهرمانی مان در جام ملت ها دفاع کنیم ضمن 
اینکه مقدماتی جام جهانی را هم داریم. امسال برای فوتسال مهم است.  امیدواریم رئیس جدید فدراسیون هر کسی که 
می آید درک متقابلی از فوتسال داشته باشد و بداند که سال عجیب و غریبی داریم و برای جام جهانی آینده باید آماده شویم. 

مهدی  عملکرد  از  تمجید  ضمن  پرتغالی  بازیکن  یک 
طارمی، به مشاوره اش به باشگاه ریوآوه برای جذب او اشاره 
کرد و گفت: طارمی دیر به فوتبال اروپا نیامده و هنوز برای 

انجام بهترین کارها زمان دارد.
 »desporto ao minuto« به گزارش خبرنگار مهر، سایت
پرتغال در مصاحبه ای ویژه با دیگوآمادو یکی از بازیکنان 
پرتغالی که سابقه بازی در تیم الغرافه قطر در کنار مهدی 
ایران  مهاجم  این  عملکرد  بررسی  به  دارد،  را  طارمی 

پرداخت.
آمادو گفت: طارمی می تواند از این هم بیشتر پیشرفت 
کند؛   چه در تیم های بزرگ پرتغال چه در دیگر لیگ های 

معتبر اروپا. فکر می کنم او می تواند به یکی از سه تیم بزرگ پرتغال منتقل شود.
این بازیکن پرتغالی ادامه داد: وقتی طارمی در آستانه انتقال به پرتغال بود، از تیم ریوآوه با من تماس گرفتند و نظرم را 
خواستند. دیدگاه من نسبت به این بازیکن بسیار مثبت بود. البته او کیفیت زیادی دارد و کسی نمی تواند این بازیکن را زیر 

سئوال ببرد.
آمادو افزود: دوستانم در قطر از من سئوال می کردند که چرا طارمی با وجود پیشنهادات بهتر، ریوآوه را انتخاب کرد. به آنها 

گفتم اگر طارمی ۶ ماه خوب را در پرتغال سپری کند بدون شک تیم های بزرگ این کشور سعی در جذب او خواهند داشت.
این سایت پرتغالی در ادامه اعلام کرد که علاوه بر تیم های پورتو، اسپورتینگ و بنفیکا پرتغال، این بازیکن ایرانی مد نظر تیم 
استون ویلا انگلیس هم قرار گرفته است. آمادو که خودش سابقه بازی در تیم شفیلد انگلیس را دارد در این ارتباط گفت: 
طارمی می تواند با فوتبال انگلیس هم سازگار بشود. او قدرت زیادی دارد و خارق العاده است. بسیاری از گل هایی که طارمی 
به ثمر می رساند حاصل هوش و زکاوتش است. او می تواند خودش را با هر لیگ فوتبال هماهنگ کند و فوتبال انگلیس برایش 

مشکل نیست.
هم تیمی سابق طارمی در تیم الغرافه در ادامه این گفتگو تئوری دیر رسیدن این مهاجم ایران به فوتبال اروپا را رد کرد و اظهار 
داشت: طارمی هنوز برای انجام بهترین کار در فوتبال اروپا زمان دارد. در کشورهای عربی و در این مورد ایران به بازیکنانی که 
تلاش می کنند دیده شوند بی توجهی می شود و قدرشان را نمی دانند. حتی اگر آن بازیکن در کشورش موفق باشد هیچ موقع 
در خصوص او خیلی صحبت نمی شود ولی او در اروپا می تواند مردم را به خود جذب و پیشرفت کند. طارمی علاوه بر کیفیت 

فنی، خصوصیات انسانی خارق العاده ای دارد که این خودش، نصفِ راه موفقیت است.
آمادو با بیان اینکه هنوز با مهاجم تیم ملی ایران در ارتباط است ادامه داد: ما هر از گاهی با هم صحبت می کنیم. طارمی در 
تلاش برای یادگیری زبان پرتغالی است و خیلی خنده دار صحبت می کند. خیلی خوب است که ما این ارتباط دوستانه را 

همچنان حفظ کرده ایم.
بازیکن پرتغالی در پایان درباره احتمال گلزنی طارمی در دیدار فردا ریوآوه مقابل بنفیکا گفت: نمی توانم بگویم او صد درصد 

مقابل بنفیکا گل می زند اما بدون شک مشکلات زیادی برای خط دفاعی ایجاد می کند.

حسین شمس: 

 کی روش و ویلموتس حمله کردند و همه چیز را بردند 
تعریف ویژه بازیکن پرتغالی:

طارمی دیر به فوتبال اروپا نیامده است

از  اینکه  از  قبل  ما  گفت:  کشتی  فدراسیون  رئیس   
اتحادیه جهانی کشتی حرف شنوی داشته باشیم از ستاد 

ملی کرونا و دولت پیروی می کنیم.
تابع  فدراسیون های  اینکه  بر  تاکید  با  دبیر   علیرضا 
اتحادیه کشتی این آمادگی را داشته باشند که مسابقات 
کشتی در تیرماه برگزار شود در گفتگو با رادیو ایران  گفت: 
به تازگی کمیته فنی اتحادیه جهانی جلسه ای را برگزار و 
صحبت هایی انجام شد اما تقاضا کرد موضوعاتی که در 

این نشست مطرح شد، به صورت محرمانه باقی بماند.
دبیر افزود: فدراسیون کشتی ایران قبل از اینکه بخواهد 
از اتحادیه جهانی کشتی حرف شنوی داشته باشد از ستاد 

ملی کرونا و دولت پیروی می کند.
رییس فدراسیون کشتی خاطرنشان کرد: روز دوشنبه با 
معاونت توسعه قهرمانی وزارت ورزش و جوانان جلسه ای 
را برگزار کردیم و در این جلسه تاکید شد تا ۲ هفته آینده 
اجازه مسابقات به ورزش های پر برخورد همچون کشتی 

داده نشود.
دبیر تصریح کرد: تمرینات باشگاه های کشتی تعطیل 
است و ما منتظر هستیم که ستاد ملی کرونا چه تصمیمی 

را خواهد گرفت.
وی درباره چرخه انتخاب تیم ملی اعلام کرد: چرخه 
انتخابی تیم ملی با تصویب در هیات رییسه و مجمع هیات 
استان های کشتی به صورت قانون درآمد و فکر نمی کنم 

مشکلی داشته باشد. کشتی گیری که می خواهد دوبنده 
تیم ملی را بر تن کند باید در چرخه انتخابی تیم ملی که 
در اردوها ومسابقات داخلی و خارجی برگزار می شود، 

شرکت کند.
هدف  کرد:  تاکید  ادامه  در  کشتی  فدراسیون  رییس 

ما این استکه تمام افرادی که تاکنون دیده نشده اند، در 
توانایی های  معرض دید قرار گرفته و در تمام بخش ها 

خودشان را نشان دهند.
در  که  زمانی  تا  خواسته ام  خدا  از  کرد:  اعلام  وی 
فدراسیون کشتی حضور دارم بتوانم قدمی مثبت برای 

این رشته ورزشی بردارم.
نه  بگیریم  واقعیت ها تصمیم  با  باید  تاکید کرد:  دبیر 
آرزوها؛ زمانی در یک وزن کشتی قهرمانان زیادی حضور 
و رقیبان بزرگی حضور داشتند و یک نفر برای پوشیدن 
بر  رو  پیش  از  را  زیادی  باید مسابقات  ملی  تیم  دوبنده 

می داشت.
قهرمان اسبق کشتی جهان گفت: اگر فکری به حال 
کشتی نکنیم به افت و سقوط نزدیک شده و همچون 
کشورهایی خواهیم شد که در تک  وزن موفقیت کسب 

می کنند.
وی افزود: همه تلاش می کنند اما باید واقعیت ها را بر 
زبان بیاوریم، کشتی همچون نفت، خاویار، فرش ایرانی 
است و وارداتی نیست؛ همیشه به کشتی افتخار کرده ایم و 
گفته ایم کشتی ورزش اول ماست اما نظر سنجی ها نشان 
می دهد به ورزش سوم و چهارم تبدیل شده است اما در 
افتخارات همچنان اول است اما با مشکلاتی که گفتم اگر 

کاری انجام ندهیم به معضلات بزرگی برخورد می کنیم.
دبیر در پایان گفت: حمید سوریان به عنوان نماینده 
اتحادیه جهانی  انتخابات  در  برای حضور  ایران  رسمی 
با توجه به شیوع ویروس کرونا،  اما  کشتی معرفی شد 
انتخابات از شهریور به آذرماه موکول شد. خیلی ها گفتند 
چرا من به عنوان رییس فدراسیون کشتی در این انتخابات 

شرکت نکردم اما باید بگویم سوریان ارجح تر است.

دبیر:منتظر مجوز ستاد مبارزه با کرونا هستیم

باید با واقعیت ها تصمیم گرفت، نه آرزوها!
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کاندیداهای  معرفی  تبعات  به  توجه  با  پیشروی اصلاحات، گفت:  دبیرکل حزب 
غیراصلاح طلب که نتیجه اش افزایش نارضایتی از اصلاح طلبان شده است، به نظر 
می رسد بهتر است این جریان به اصالت خود بازگشته و با کاندیداهای شناسنامه دار 

اصلاح طلب در انتخابات آینده شرکت کنند. 
»علی صوفی« و عضو شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان در گفت وگویی ای، 
درخصوص آخرین وضعیت این شورا و آینده این نهاد گفت: تا امروز آخرین جلسه ای 
که شورایعالی اصلاح طلبان داشت مربوط به یک هفته پیش از انتخابات دوم اسفند 
است و غیر از آن جلسه دیگری نداشته است، بنابراین شورای عالی سیاستگذاری فعلا 
در رابطه با مواردی که در رسانه ها مطرح می شود، وارد نشده و بحثی نداشته است. 
درخصوص اینکه پارلمان اصلاحات یا مجمع عالی اصلاح طلبان تشکیل می شود یا نه، 
باید بگویم که این طرح قبلا در دستور کار شورای هماهنگی احزاب جبهه اصلاحات 
بود که متوقف ماند و در حال حاضر هنوز تصویب نشده یا شکل نگرفته که ما بخواهیم 

بگوییم این ایده اجرایی شود یا نشود.
وی ادامه داد: مجموع موضوعاتی که مطرح می شود همگی یک نوع گمانه زنی 
است، تنها مساله ای که تاکنون درخصوص شورایعالی واقعیت دارد، استعفای آقای 

موسوی لاری است که ایشان خودش رسانه ای کرده است و هنوز شورا جلسه ای تشکیل 
نداده است که این موضوع مطرح و در این خصوص تصمیم گیری شود.

عضو شورایعالی سیاستگذاری اصلاح طلبان درخصوص مطرح شدن استعفای عارف 
از سوی برخی چهره ها، با بیان اینکه نیاز اولیه  شورا برگزاری جلسات و نظرسنجی از 
استان ها است، تصریح کرد: در شورایعالی سیاستگذاری عرف این است که شورا بعد از 
هر انتخابات در سطح کشور از شوراهای اصلاح طلبان استان ها یک نظرسنجی را ترتیب 
می دهد و کارگروهی را برای جمع آوری و بررسی این نظرسنجی ها مشخص می کند و 
جلساتی را شورای عالی سیاستگذاری تشکیل می دهد که در آن پیرامون نظرات و 
انتقاداتی که از استان ها می آید و همچنین نظراتی که ممکن است اعضا داشته باشند 
به بحث و مشورت می پردازد تا نقاط ضعف و قوت شورا بررسی شود. وی ادامه داد: در 
حال حاضر تا زمانی که این روال سپری نشود هنوز اتفاقی رخ نداده است و همه مواردی 
که مطرح می شود از جمله پیشنهاد استعفا به آقای عارف بعد از نظرسنجی درخصوص 

عملکرد شورایعالی سیاستگذاری در این شورا به مشورت گذاشته می شود.
صوفی درخصوص زمان احتمالی برگزاری نخستین جلسه شورایعالی در سال 99 به 
خبرنگار ایلنا گفت: این به اعضای شورا بستگی دارد، مثلا شورای هماهنگی احزاب 

تصمیم گرفت که یک جلسه حضوری را برگزار کند، خب شورایعالی هم می تواند چنین 
جلسه ای را برگزار کند، به نظر من احتمال دارد این جلسه برگزار شود تا روی مباحثی 
که مطرح شده است، بحث و بررسی کند. هنوز برای طرح این مسائل زود است و 
این قضاوت ها که مطرح می شود بیشتر گمانه زنی و اظهارنظر شخصی است و از نظر 
شورایعالی سیاستگذاری اعتباری ندارد.  دبیرکل حزب پیشروی اصلاحات در خصوص 
مطرح شدن احتمال حمایت اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری از افرادی که 
به جریان راست سنتی و معتدلان تعلق دارند، اظهار داشت: شورایعالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان در سال 9۸ رویکرد و راهبرد خود را برای انتخابات مجلس شورای اسلامی 
طی مصوبه ای اعلام کرد و در آن اظهار کرد که نسبت به انتخابات های 9۲ ،9۴و 9۶ 
تغییر رویکرد داده است، تغییر رویکرد به این معنا که دیگر شیوه مشارکت بدون قید و 
شرط در انتخابات را کنار گذشته است. یعنی قبلا اگر کاندیدای اصلاح طلب داشتیم و 
شورای نگهبان ردصلاحیت می کرد ما به دنبال افراد بینابین می رفتیم، مثلا در انتخابات 
سال 9۲ آقای روحانی که اصلا خود را اصلاح طلب نمی دانست، نسبت به دکتر عارف 
که اصلاح طلب بود ترجیح داده شد، یا در 9۴ لیستی که به عنوان لیست امید مطرح 

شد، یک لیست ائتلافی بود.

علی صوفی :

اصلاح طلبان فقط با کاندیداهای اصلاح طلب در انتخابات شرکت کنند 

حسن غفوری فرد، عضو جبهه پیروان خط امام و رهبری می گوید: باید تلاش کنیم 
با بهره گیری از مدل موفق حزب »جمهوری اسلامی« احزاب را مکلف به کادرسازی 

برای آینده کشور کنیم.
عدم کادرسازی« احزاب و جریانات سیاسی بارها و بارها مورد نقد سیاسیون قرار 
گرفته است اما آنگونه که حسن غفوری فرد از چهره های باسابقه اصولگرا می گوید 
احزاب در ایران کاغذی هستند و میلی برای کادرسازی ندارند. اوبا تاکید دارد برای 
روی کار آمدن دولت جوان و انقلابی باید احزاب به سمت کادرسازی بروند چرا که 

منظور از رئیس جمهور جوان یک چهره بی تجربه نیست.
صحبت از احمدی نژاد که می شود عضو شاخص جبهه پیروان خط امام و رهبری 
تاکید می کند فردی که با اصول انقلاب چون ولایت فقیه مشکل دارد از سد شورای 

نگهبان رد نخواهد شد و نباید مورد حمایت قرار گیرد.
غفوری فرد دو جریان اصلی سیاسی کشور را هم خطاب قرار می دهد و تاکید می 
کند »دیگر مردم چهره های سیاسی را از روی جناح سیاسی آنها انتخاب نمی کنند 
و اگر اصلاح طلبان و اصولگرایان به دنبال پیروزی در انتخابات ۱۴۰۰ هستند، باید 

طرحی نو دراندازند.«
آنچه در ادامه می خوانید مشروح گفتگوی خبرآنلاین با حسن غفوری فرد است؛

آقای غفوری فرد! یک سال تا انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم زمان 
باقیمانده است، از جایگاه یک چهره سیاسی که هم در سمت های انتصابی 
بوده اید هم انتخابی، فکر میکنید چه راهکاری باید از سوی جریانات سیاسی 
دنبال شود که مشارکت بالایی در انتخابات آینده رقم بخورد و شاهد تکرار 

مشارکت پایین انتخابات مجلس در انتخابات پیش رو نباشیم؟
انتخابات مجلس شورای اسلامی با پروسه انتخاب رییس جمهور کاملا متفاوت 
است و مردم یک نگاه واحد به دو مقوله ندارند. مردم بر این باور هستند که کلید حل 
مشکلات آنها در دست دولت است و به همین دلیل نیز با اقبالی که به کاندیداهای 
ریاست جمهوری نشان می دهند تلاش می کنند فردای بهتری را برای خود و کشور 

بسازند.
مسائل  گذشته  سال  انتخابات  در  مردم  توجه  قابل  مشارکت  عدم  موضوع  در 
مختلفی دخیل بود که از جمله آنها می توان به »شیوع بیماری کرونا«، »گلایه های 
مردم در خصوص رکود و بیکاری«، ماجرای »سقوط هواپیمای اوکراینی«، عیان شدن 
»فساد مالی برخی از مسئولان« و »رد صلاحیت برخی از نمایندگان مجلس دهم« 

اشاره کرد.
ورود کاندیداهای جوان باعث پرشور شدن انتخابات ۱4۰۰ خواهد شد

البته مردم ما در سال گذشته با یک مشارکت ملی در مراسم تشییع پیکر شهید 
»حاج قاسم سلیمانی« ثابت کردند که در اصول، هیچ زاویه ای با مسائل بنیادین 

انقلاب اسلامی ندارند.
رهبر معظم انقلاب فرمودند که جوانان انقلابی با ورود به انتخابات بعدی تلاش 
کنند تا در امور اجرایی کشور مشارکت جدی داشته باشند، به همین دلیل پیش بینی 
می کنم با ورود نیروهای فعال و جوان که از دل انقلاب رشد پیدا کرده اند، شاهد 

برگزاری یک انتخابات پرشور در سال ۱۴۰۰ باشیم.
من از هر دو جریان اصلی »اصلاح طلب« و »اصولگرا« تقاضا می کنم تا در نحوه 
معرفی نیروهای خود برای تصدی دولت آینده تجدید نظر جدی کنند. این دو جریان 
نباید فکر کنند که هر فردی را به مردم معرفی می کنند، می تواند در انتخابات توفیق  

حاصل کند. امروز مردم ما به کسی رأی می دهند که بتواند اعتماد آنها را جلب کند.
با چهره های تکراری نمی توان رأی و نظر مردم را جلب کرد

پس شما هم به نوع رفتار و عملکرد دو جریان اصلی کشور در انتخابات 
دوره های گذشته نقد دارید؟

بله، بنده به هر دو جریان، به خصوص اصولگرایان نقد جدی دارم. متاسفانه یک 
نگاه در دو جریان حاکم شده که می توان با معرفی یکسری چهره تکراری رأی و 
نظر مردم را جلب کرد. باید توجه داشت که مردم ما در روزگار کنونی به سطحی از 
بلوغ و بینش سیاسی رسیده اند که برنامه ارائه شده از سوی کاندیدای انتخاباتی را 
ارجح بر جناح سیاسی او بدانند و به همین دلیل دیگر نمی توان به صرف اصولگرا یا 

اصلاح طلب بودن یک فرد، امیدوار به رأی آوری او بود.
برخی نمایندگان ردصلاحیت شده می توانستند نظر مردم را جلب کنند

فکر می کنید در انتخابات مجلس نیز مردم با نگاه برنامه ای به کاندیداها 
رأی دادند؟

انتخابات مجلس شورای اسلامی همانطور که قبلا گفتم دارای تفاوت اساسی 
با داستان انتخاب رییس جمهور است. اما در همین اسفندماه برخی از نمایندگان 
وجود داشتند که اگر »رد صلاحیت« نشده بودند می توانستند با تکیه بر عملکرد 
و برنامه خود بار دیگر در پارلمان حضور پیدا کنند. البته در میان همین نمایندگان 
رد صلاحیت شده افرادی نیز بودند که با فسادهای مالی آشکار و پنهان به اعتماد 
مردم خدشه وارد کرده و حتی آنها را نسبت به حضور در پای صندوق های رأی دلسرد 

کردند.
با تعریف »رجل سیاسی« زمینه ورود افراد جدید و جوان به 

انتخابات فراهم شود
به موضوع »رد صلاحیت ها« اشاره کردید، فکر می کنید این امکان وجود 
داشته باشد که شورای نگهبان با وسیع کردن دامنه افراد تأیید صلاحیت 
شده در مسیر افزایش سطح مشارکت مردم در انتخابات پیش رو، گام بردارد؟

بنده نمی توانم برای شورای نگهبان تعیین تکلیف کنم، اما یکی از مسائلی که 
همواره از ابتدای انقلاب تا کنون در آستانه هر انتخابات مطرح می شود، بحث »رجل 
سیاسی« است. باید بر اساس یک بازنگری در تعاریف مختص به رجل سیاسی 
امکان ورود افراد جدید و جوان به عرصه انتخابات فراهم بشود، زیرا مردم در امر 
بررسی کاندیداهای احتمالی ریاست جمهوری همواره نیم نگاهی به افراد کمتر 

شناخته شده دارند و شاید همین مسأله نیز باعث افزایش مشارکت نیز بشود.
کاندیداهای جوان باید توانمند باشند 

آیا فکر نمی کنید ورود برخی از چهره های کمتر شناخته شده شاید باعث 
تنزل جایگاه ریاست جمهوری بشود؟

منظور من از ورود چهره های جدید الزاما افراد جوان و بی تجربه نیست. بلکه آن 
دسته از افرادی می توانند به عرصه انتخابات ریاست جمهوری ورد کنند که در عین 
سن کمتر نسبت به برخی از کاندیداهای سنتی، از توانمندی و برنامه بالاتری نسبت 

به سایر رقبا برخوردار باشند.
با توجه به اینکه یکی از ضعف های مهم در جریانات سیاسی کشور عدم 
کادرسازی در طول زمان بوده است، فکر می کنید افرادی با این ویژگی ها طی 

سالهای اخیر کادرسازی شده باشند یا...؟
احزاب در تمامی کشورهای توسعه یافته در مسیر شناسایی و تربیت نیروهای 

مستعد گام بر می دارند. متاسفانه در کشور ما با وجود تکثر احزاب، شاهد کار حزبی 
اصولی نیستیم. وزارت کشور تا کنون به بیش از سیصد گروه و حزب سیاسی مجوز 

فعالیت اعطا کرده است، اما آیا در عمل شاهد تحرکی از سوی این احزاب بوده ایم؟
احزاب در ایران کاغذی هستند و کادرسازی نمی کنند

مشکل کشور ما وجود احزاب کاغذی است. بسیاری از احزاب کشور ما تنها در حد 
یک مجوز کاغذی ساده هستند. خانه احزاب با وجود سختگیری های مختص خود 
اعلام کرده که ۱۱۰ حزب در کشور اجازه فعالیت حزبی مستمر دارند، اما در واقعیت 

این دست از احزاب دست به کار اصولی و کادرسازی ویژه نمی زنند.
نخستین مجلس در کشور ما به این دلیل کارایی لازم در کنار پویایی را داشت که 
بسیاری از موکلان حاضر در آن برآمده از حزب فعال و مردمی »جمهوری اسلامی« 
بودند. با یک نگاه کارشناسی به اعضای همان حزب متوجه می شویم که کادرسازی 
اصولی صورت گرفته از سوی بنیانگذاران حزب، منجر به تزریق بسیاری از افراد 

سرشناس به وادی سیاست ایران، از جمله فردی همانند مقام معظم رهبری شد.
احزاب کنونی در کشور ما نه تنها به موضوع کادرسازی جدی توجه ندارند، بلکه از 
داشتن یک منشور و مانیفست اولیه نیز محروم هستند. کاری که در حزب جمهوری 
آن  سازمانی  درون  سیاست های  و  مواضع  و  خورد  کلید  ابتدا  همان  از  اسلامی 

مجموعه سیاسی، به صورت شفاف و مستمر به اطلاع رسانده می شد.
احزاب سیاسی در ایران تا پیش از استقرار دولت اصلاحات عملا در کما به سر 
می بردند و در آن دوران تلاش هایی برای احیای تفکر »تحزب  گرایی« صورت گرفت، 

اما همچنان عالم سیاست در ایران از نبود چند حزب قوی رنج می برد.
منظور از دولت جوان رئیس جمهور شدن یک جوان بی تجربه نیست

با این تفاسیر پیش بینی شما از دولت آینده چیست؟
طبق فرمایش رهبر انقلاب انقلاب در خصوص استقرار یک دولت جوان انقلابی، 
امیدوار هستیم در واقعیت نیز این امر رخ بدهد، اما انتخابات سال آینده تابع شرایط 
خاص خود است و نمی توان توفیق یک نیروی جوان و انقلابی را از اکنون تضمین 

کرد.
البته بنده تاکید می کنم منظور ما از دولت جوان انقلابی، استقرار یک فرد جوان 
بی تجربه در جایگاه مهم ریاست  جمهوری نیست، بلکه حمایت از یک فرد زیر پنجاه 

سال با قدرت اجرایی بالا و همچنین نگاه مدیریتی جامع است.
برخی از سیاسیون شناخته شده همچون آقایان؛ »رییسی«، »لاریجانی«، 
»ظریف« و حتی »قالیباف« در برخی از سخنان اخیر خود نسبت به حضور در 
آوردگاه انتخابات سال ۱۴۰۰ ابراز بی میلی کرده اند. به نظر شما در غیاب این 
چهره های سرشناس این احتمال وجود دارد که افرادی مانند محمود احمدی 
نژاد یا شبه او با هیاهوی رسانه ای که از همین حالا به راه انداخته، وارد عرصه 

انتخابات بشود؟ 
آقای احمدی نژاد در سال ۸۴ با حمایت بخشی از اصولگرایان توانست توفیق 
حاصل کند. هرچند شخص ایشان هنوز این اعتقاد را ندارد که از حمایت اصولگرایان 
در یک بازه زمانی برخوردار بوده است. اما از سال ۸۸ به بعد یک سلسله تغییرات 
بنیادین در اندیشه سیاسی این فرد به وجود آمد که با خط فکری اصولگرایی در تضاد 

آشکار بود.
احمدی نژاد بنا را بر مخالفت با اصول انقلاب گذاشته است حتی ولایت فقیه

در ماجرای ورود به انتخابات در سال 9۶ شاهد بودیم که رهبر انقلاب با نهی آقای 
احمدی نژاد حضور ایشان را به صلاح ندانستند، آقای احمدی نژاد هم پس از اطلاع 
از نظر رهبری اعلام کرد که از فرمایش رهبر انقلاب اطاعت می کند، اما در عمل 

همگان شاهد بودند که او نظر مقام معظم رهبری را نیز نادیده گرفت.
بنده معتقدم فردی که حرف خودش را هم تغییر می دهد و بر آنچه که موضوع 
اطاعت از نظر مقام معظم رهبری بوده پایبند نمی ماند، هرگز نمی تواند نظر مردم را 
بار دیگر به خود جلب کند. شاهد بودیم که بعد از سال 9۶ آقای احمدی نژاد بنا را بر 
مخالفت با محکم ترین اصول انقلاب اسلامی گذاشته اند، که یکی از همین اصول، 

اصل اساسی »ولایت فقیه« است.
شورای نگهبان دلایل کافی برای ردصلاحیت احمدی نژاد را دارد

یعنی پیش بینی می کنید شورای نگهبان از اساس با حضور چنین فردی 
در عرصه انتخابات مخالفت کند؟

بله، شورای نگهبان علاوه بر دلایلی که در سال 9۶ برای رد صلاحیت آقای احمدی 
نژاد داشت، در سال های اخیر نیز شاهد رفتارهای مخالفت آمیز ایشان حتی در قبال 

مباحث ایدئولوژیک انقلاب بوده است.
اصولگرایان نباید از فردی با تفکرات احمدی نژاد حمایت کنند

به نظر شما چه اتفاقی باید رخ بدهد که محمود احمدی نژاد نظر مساعد 
اعضای شورای نگهبان را جلب کند؟

آقای احمدی نژاد در فرصت باقی مانده باید تلاش کند تا به صورت عملی وفاداری 
از  ثابت کند که بدون شک یکی  را  به تمام اصول »قانون اساسی«  خود نسبت 

مهمترین آن اصول، بحث ولایت فقیه است.
و در این صورت اصولگرایان باز هم از چنین فردی حمایت می کنند؟

بنده نظر شخصی خودم را دارم و معتقدم از ایشان با این تفکرات نباید حمایتی 
صورت بگیرد.

حسن غفوری فرد: 

شورای نگهبان دلایل کافی برای ردصلاحیت احمدی نژاد دارد
احزاب در ایران کاغذی هستند و کادرسازی نمی کنند

افزایش گمانه زنی ها پیرامون نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری ؛

انتخابات ریاست جمهوری
 غایبان قطعی و حاضران فداکار

همزمان با افزایش گمانه زنی ها پیرامون نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری 
سیزدهم، برخی چهره ها به صورت صریح حضور خود را در این عرصه تکذیب 
می کنند، درباره شماری هم نشانه ها از نامزدی حکایت دارد و برخی هم برای 

حضور در این رقابت ها خود را آماده فداکاری اعلام می کنند. 
گفت و گوهای رسانه ای و مجازی فرصتی برای پرسش و پاسخ از برخی چهره 
های سیاسی درباره آینده آن ها فراهم کرده است؛ آینده ای که بیشتر در افق 
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ترسیم و تصور می شود. میان نام های 
مختلفی که رسانه ها در فاصله یک سال با این رویداد مهم به سراغ آن ها می روند، 
شخصیت هایی هستند که یا در حال حاضر مسوولیتی در قوای سه گانه دارند یا 
پیش از این مسوول بوده اند. برخی اظهارات آن ها تعبیر به حضور در رقابت ها 
می شود و برخی دیگر هم به صورت واضح و روشن امکان کاندیداتوری خود را 

غیرممکن توصیف می کنند.
واکنش مسوولان به شایعات کاندیداتوری

یکی از نام های مطرح برای ریاست جمهوری سیزدهم دستکم از پنج سال پیش 
»محمدجواد ظریف« وزیر امور خارجه است. وزیری که در بیشتر مصاحبه های 
داخلی و خارجی با پرسشی درباره آینده سیاسی خود مواجه می شود این بار هم 
در پاسخ به سوالات ناتمام درباره تصمیمش برای نامزدی در انتخابات ۱۴۰۰ این 
بار »نه« صریح خود را تکرار کرده و گفته است: »با کمال صداقت عرض می کنم که 
اصلا من خودم را دارای صلاحیت برای چنین مسئولیتی نمی دانم. همین کاری 
که می کنم را اگر دوستان اجازه بدهند انجام دهم حالا محضر که نبردند ما را که ما 
تعهد محضری دهیم که اجازه دهند ما کار روابط خارجی را انجام دهیم، اما باز هم 
عرض می کنم من فقط این یک کار را بلدم اگر این کار را هم اجازه ندهند انجام دهم 

در دانشگاه درس می دهم.«
»بیژن زنگنه« وزیر نفت دولت تدبیر و امید هم از گزینه های تازه مطرح در گمانه 
زنی هاست که شاید نخستین بار »علی صوفی« آن را علنی کرد و گفت: »انصافا 
زنگنه وزیر موفقی بوده و رجل سیاسی و با سابقه انقلابی محسوب می شود و قطعا 
می تواند برای ریاست جمهوری مدنظر عده ای قرار بگیرد و مطرح شود؛ زنگنه 

معطوف به کارش است و دچار ملاحظات سیاسی در کارش نمی شود.«
همزمان با مطرح شدن نام »اسحاق جهانگیری« معاون اول رییس جمهوری، 
»حسین مرعشی« سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی که جهانگیری هم سابقه 
عضویت در آن را دارد، گفته است: »هیچ بحثی در کارگزاران درباره افراد و مصادیق 
برای انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ نشده است. ما در مرحله تهیه راهکارهایی 
هستیم که با حفظ هویت حزب کارگزاران و نمایندگی تکنوکراسی در ایران، بتوانیم 

با سایر دوستان اصلاح طلب به توافق برسیم.
دیگر مسوول کنونی کشور هم که نشانه ها از تمایل گروهی برای حضور وی 
در انتخابات ریاست جمهوری حکایت دارد؛ حجت الاسلام »ابراهیم رییسی« 
رییس قوه قضائیه است. توییت یکی از نماینده های کنونی مجلس درباره تلاش 
اصولگرایان برای متقاعد کردن او با پاسخ دیگر نماینده اصولگرای دیگر مواجه 
شد. »امیر حسین قاضی زاده« در حساب شخصی خود نوشت: »سخن برادرم 
آقای امیرآبادی بر لزوم حضور آیت الله رئیسی در انتخابات ۱۴۰۰جدید نیست. 
جمع بندی بسیاری از انقلابی ها همین بود که مطرح هم شد، اما ایشان به شدت 
مخالفت کردند و ضمن تاکید بر برنامه 5 ساله خود در قوه قضاییه، طرح بحث های 

اینچنینی را انحراف در مسیر تحولی قوه و گفتمان مبارزه با فساد دانستند.«
از سوی دیگر »غلامحسین محسنی اژه ای« معاون اول قوه قضاییه هم درباره 
زمزمه های احتمال حضور حجت الاسلام رییسی در انتخابات ریاست جمهوری 
۱۴۰۰ گفته است: »چنین چیزی مطرح نیست و این زمزمه، زمزمه بیخودی 

است.«
»محسن هاشمی« رییس شورای شهر تهران هم گزینه بعدی گمانه زنی ها از 
میان مسوولان فعلی بود اما دفترش در اطلاعیه ای احتمال کاندیداتوری او در 
انتخابات ۱۴۰۰ را تکذیب و تاکید کرده است: »همانگونه که رئیس شورای شهر 
تهران در مصاحبه های متعدد تصریح کرده است، برنامه یا بنایی برای کاندیداتوری 
در انتخابات ریاست جمهوری ندارد. طرح اینگونه احتمالات اثر مثبتی بر شرایط 
امروز جامعه که سخت درگیر مشکلاتی نظیر بیماری کرونا، مسائل اقتصادی ــ 

اجتماعی و تحریم های ظالمانه است، ندارد.«
»محمدباقر قالیباف« رییس مجلس هم گزینه همیشگی جریان اصولگراست اما 
تاکنون تکذیبی درباره نامزدی او در انتخابات مطرح نشده است همانگونه که تایید 
هم در کار نیست و بحث ها در حد گمانه زنی های سیاسی و رسانه ای بوده است.

آغاز داستان احمدی نژاد
درباره  سابق  جمهوری  رییس  اظهارنظر  ترین  تازه  هستم«  فداکاری  »آماده 
احتمال حضورش در قامت نامزد انتخابات ۱۴۰۰ است. جمله ای که گمانه ها 
درباره حضورش را قوی تر از همیشه کرده است اما این اعلام آمادگی از سوی او 
نمی تواند به معنای رفع موانع پیش رویش و آمادگی سیاست ایران برای پذیرش 

او باشد.
»قاسم روانبخش« عضو شورای مرکزی جبهه پایداری و از حامیان گذشته و البته 
تمام قد احمدی نژاد معتقد است وی با وجود تلاش هایی که انجام می دهد این 
امکان را ندارد که از سد شورای نگهبان عبور کند. زیرا پرونده اش حتی از آنچه 
در سال 9۶ بود، سنگین تر نیز شده است، روانبخش احمدی نژاد امروز را اصولگرا 
ندانسته و گفته است: »رفتارها«، »شعارها« و »تفکرات« چند سال اخیر احمدی 
نژاد به هیچ عنوان سنخیتی با تفکر اصولگرایی ناب ندارد و نمی توان از چنین فردی 

برای انتخابات حمایت کرد.«
این موضع جبهه پایداری در حالی است که »فریدون عباسی«، رییس سازمان 
انرژی اتمی در دولت احمدی نژاد از یک شاید قابل تامل درباره نحوه برخورد 
شورای نگهبان با رییس دولت های نهم و دهم سخن گفته و تصریح کرده است: 
تایید  و  ریاست جمهوری ۱۴۰۰شرایط عوض شود  انتخابات  در  است  »ممکن 

صلاحیت شوند.«
میان  توافق  احتمال  از  هم  احمدی نژاد  داماد  پدر  آزاد«  خورشیدی  »احمد 
احمدی نژاد و شورای نگهبان سخن گفته است. »مرتضی طلایی« فعال سیاسی 
اصولگرا هم در گفت و گویی، از امکان رایزنی احمدی نژاد و شورای نگهبان سخن 

گفته است.
»عباس امیری فر« از نزدیکان فکری احمدی نژاد هم با توجه به شناختش از وی 
گفته است: »احمدی نژاد برای آنکه موضوع 9۶ و ردصلاحیتش دوباره تکرار نشود، 
احتمالا با شورای نگهبان وارد مذاکره خواهد شد و در رابطه با رعایت خط قرمزها 

تعهدی به حاکمیت خواهد داد.«
»حسین کنعانی مقدم« فعال سیاسی اصولگرا هم تصریح کرده است: اگر 
هم واقعا احمدی نژاد ثبت نام کند، تجربه نشان داده کسانی که رد صلاحیت 
شده اند، احتمال تائید شدن آن ها بسیار کم است، زیرا که به نظر می رسد شورای 
نگهبان در این رابطه حساسیت زیادی دارد و با کسی مماشات ندارد، اما به 
هر حال در ایران همه چیز امکان دارد و ممکن است که احمدی نژاد نیز تائید 

صلاحیت شود.«
اظهارنظرها و گزارش ها تا روزهای پایانی بهار 99، حضور احمدی نژاد یا دستکم 
همفکر مورد تایید او در انتخابات ۱۴۰۰ را بیش از دیگر گزینه ها جدی جلوه می 
دهد. تا پایان مسیر اما سیب سیاست و انتخابات هزاران چرخ خواهد خورد و نمی 
توان به صورت مشخص تحلیل های از آینده انتخاباتی هیچ یک از چهره های 

اشاره شده در این گزارش ارائه داد و باید منتظر زمان نشست.

 معاون اول رییس جمهوری در تماس تلفنی با نخست وزیر 
جدید سوریه گفت: جمهوری اسلامی ایران به عنوان شریک 
راهبردی همواره در کنار دولت و ملت سوریه خواهد ماند و ترور 
ناجوانمردانه شهید سردار سلیمانی تغییری در سیاست های 
ایران در حمایت از سوریه و جبهه مقاومت ایجاد نکرده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوری، 
»اسحاق جهانگیری« روز پنجشنبه در تماس تلفنی با »حسین 
عرنوس« نخست وزیر جدید سوریه با اشاره به اینکه جمهوری 
اسلامی ایران به عنوان شریکی راهبردی همواره در کنار دولت 
و ملت سوریه خواهد ماند، تأکید کرد: ترور ناجوانمردانه شهید 
سردار سلیمانی تغییری در سیاست های جمهوری اسلامی 

ایران در حمایت از سوریه و جبهه مقاومت ایجاد نکرده است.
معاون اول رییس جمهوری تصریح کرد: جمهوری اسلامی 

ایران از هیچ اقدامی برای کاهش فشارها بر مردم سوریه دریغ 
نخواهد کرد و به فضل الهی سوریه به اقتدار، آرامش و ثبات 
دولت،  ایستادگی  اینکه  بیان  با  جهانگیری  رسید.  خواهد 
مردم و نیروهای مسلح سوریه در مقابله با مشکلات نتیجه 
داده و این کشور به دستاوردهای خوبی رسیده است، افزود: 
حضور مقتدرانه سوریه در جامعه عربی نشان دهنده پیروزی 
مردم سوریه در مقابله با تروریسم است و همین پیروزی ها 
و  تا رژیم صهیونیستی مداخلات  باعث شده  و دستاوردها 
محکوم  را  آن  ما  که  باشد  داشته  خاک سوریه  به  تجاوزاتی 
می کنیم. معاون اول رییس جمهوری با اشاره به دیدارهای 
گذشته خود با نخست وزیر سابق سوریه در سال های ۲۰۱5 
داشت:  بیان  سال ۲۰۱9  در  دمشق  به  سفر  جریان  در  و 
باید توافقات دوجانبه در کمیسیون مشترک همکاری های 

اقتصادی و کمیته راهبردی روابط فیمابین را پیگیری کنیم 
جهانگیری  شود.  اجرایی  ها  توافق  این  زودتر  چه  هر  تا 
خاطرنشان ساخت: جامعه جهانی به ویژه سازمان ملل و سایر 
مجامع بین المللی در این شرایط که بیماری کرونا ملت های 
جهان به ویژه مردم سوریه را تحت تأثیر قرار داده است، باید 
حمایت های جدی از مردم این کشور به ویژه در زمینه تأمین 

دارو و کالاهای اساسی انجام دهد.
معاون اول رییس جمهوری در ابتدای این مکالمه ضمن 
آرزوی توفیق برای نخست وزیر جدید سوریه و آرزوی رفاه، 
امنیت و پیشرفت برای مردم این کشور، سلام رییس جمهوری 

کشورمان را به بشار اسد ابلاغ کرد.
نخست وزیر سوریه نیز در این مکالمه تلفنی ضمن قدردانی 
از پیام تبریک معاون اول رییس جمهوری به مناسبت انتخابش 

جمهوری  سیاست  گفت:  سوریه،  وزیر  نخست  عنوان  به 
اسلامی ایران در قبال سوریه که مبتنی بر حمایت از این کشور 
است، تبدیل به راهبردی برای تقویت روابط دو کشور در برابر 
جبهه مقاومت و مقابله با دشمنان این جبهه شده است. وی با 
اعلام علاقمندی دمشق برای تقویت هر چه بیشتر مناسبات 
با تهران به سفر هیات ایرانی به این کشور و توافق های انجام 
شده اشاره کرد و گفت: ما از کمک های جمهوری اسلامی 
ایران در حمایت از مردم سوریه و کاهش فشار بر این کشور 
قدردانی می کنیم. نخست وزیر سوریه با تأکید بر اینکه هر 
موضوعی که به تقویت روابط دو کشور منجر شود، برای دولت 
سوریه با اهمیت است، مراتب قدردانی و سپاس خود را از مقام 
معظم رهبری، رییس جمهوری و دولت جمهوری اسلامی 

ایران در حمایت از مواضع کشورش ابراز کرد.

جهانگیری در گفتگوی تلفنی با نخست وزیر سوریه مطرح کرد:

استمرار سیاست حمایت ایران از سوریه و مقاومت



آخرین وضعیت شیوع کرونا درقم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از پذیرش ۳5 بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم طی ۲۴ 
ساعت گذشته خبر داد و گفت: ۱7 نفر از این افراد در بیمارستان بستری شدند.محمدرضا قدیر گفت: 
طی ۲۴ ساعت گذشته و منتهی به ۳۰ خردادماه جاری، ۳5 نفر در مراکز درمانی قم با تشخیص 
احتمالی و مشکوک به کرونا و یا مشکلات حاد تنفسی پذیرش شدند.وی افزود: ۱7 نفر از این تعداد 
در بیمارستان های قم بستری و مابقی پس از معاینه و بررسی در بخش اورژانس مراکز، با دستورات 
دارویی و بهداشتی مرخص شده اند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: در شبانه روز گذشته، 
۱۴ نفر از بیمارانی که طی روزهای متمادی بستری بودند، پس از بهبودی ترخیص شدند.وی گفت: 
در حال حاضر حدود ۱۱۰ نفر مشکوک و محتمل به کرونا در قم بستری بوده که حال حدود ۴۰ نفر 

آنها وخیم است.

عراق سفیر ایران را احضار کرد
منابع خبری در عراق روزپنجشنبه اعلام کردند: وزارت امور خارجه این کشور، سفیر ایران در 
بغداد را احضار کرد.خبرگزاری عراق گزارش داد: وزارت امور خارجه سفیر ایران را احضار و مراتب 
اعتراض عراق را به وی ابلاغ کرد. این وزارتخانه در بیانیه ای اعلام کرد که احضار سفیر ایران در 
اعتراض به آنچه بمباران روستا های مرزی در ارتفاعات آلانه از توابع شهر حاج عمران واقع در استان 
اربیل این کشور خوانده، صورت گرفته است. این وزارتخانه عراقی افزود: وزارت امور خارجه بر 
تمایل عراق برای تداوم وتوسعه روابط تاریخی میان دو کشور و در عین حال محکومیت چنین 
اقداماتی و اهمیت اصرار طرف ایرانی بر احترام به حاکمیت عراق و توقف انجام چنین اقداماتی 
و بررسی راه های همکاری دوجانبه مشترک در زمینه تامین امنیت و برقراری ثبات در مرز های 

مشترک تاکید می کند.

روانبخش : بعید است احمدی نژاد تایید صلاحیت شود
حجت الاسلام قاسم روانبخش، عضو شورای مرکزی جبهه پایداری تاکید دارد یکی از راه های جلب 
مشارکت بیشتر مردم در پای صندوق های رأی، تغییر »قانون انتخابات« و به تبع آن بازنگری در تعریف 
جامع »رجل سیاسی« است و البته او عملکرد مجلس یازدهمی را نیز تاثیرگذار می کند. قائل به شعار 
»تمومه ماجرا« نیست و می گوید وجود دو جریان اصولگرایی و اصلاح طلبی را نمی توان انکار کرد. این 
عضو جبهه پایداری جریان سوم را جریان انقلابی با تفکر اصولگرایی و روش اصلاح طلبی می داند. 
روانبخش که حمایتش از احمدی نژاد در گذشته را انکار نمی کند، این را هم می گوید که احمدی نژاد 
امروز مورد حمایت اصولگرایان نیست و پرونده اش آنقدر سنگین شده که بعید است تایید صلاحیت 

شود. 

حریرچی: ایران تا سال آینده درگیر کرونا است 
معاون کل وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: پیش بینی می شود کشور تا یک سال آینده 
درگیر کرونا باشد و مرگ و میر های ناشی از آن همچنان ادامه داشته باشد.دکتر ایرج حریرچی روز 
پنجشنبه اظهار داشت: وضعیت کلی کشور در حال حاضر باثبات است و تداوم این ثابت به رفتار 
اجتماعی مردم بستگی کامل دارد.وی با اشاره به فرارسیدن تابستان و احتمال اوج گیری مسافرت ها 
و تجمعات، هشدار داد: مسافرت به مناطق ییلاقی و گردشگری باعث می شود تا ویروس از شهر ها به 

روستای خوش آب و هوای مقصد گردشگری منتقل شود.

زمان تعیین تکلیف اعتبارنامه تاجگردون 
سخنگوی کمیسیون تحقیق مجلس گفت: کمیسیون تحقیق سه برنامه برای خود تعریف کرد؛ یکی 
دیدار با شورای نگهبان و دیگری درخواست جلسه با رئیس مجلس که دیدگاه و تدابیر ایشان را بگیریم. 
همچنین درخواستی هم از وزیر اطلاعات داشتیم که با مسئول مربوطه در این رابطه تشکیل جلسه دهیم. 
کمیته 5 نفره کمیسیون تحقیق اقدامات خود را تا روز دوشنبه انجام خواهد داد و کمیسیون تحقیق نیز 

روز سه شنبه ، تصمیم نهایی خود را درباره اعتبارنامه آقای تاجگردون منتخب گچساران خواهد گرفت. 

چرا مردم ابتلا به کرونا را پنهان می کنند؟
کامل دل پسند جامعه شناس و پژوهشگر توسعه گفت: کرونا فارغ از تمام مشکلاتی که برای جسم 
انسان ها به وجود می آورد، روان انسان ها را نیز در امان نگذاشته  است. افسردگی یکی از آسیب های 
روانی ناشی از شیوع گسترده کرونا بود که حالا طردشدگی نیز به آن اضافه شده  است. افراد مبتلا به 
کرونا معمولا بیماری خود را از دیگران پنهان می کنند چراکه نگران حذف شدن از محیط های اجتماعی 

مختلف و از دست دادن روابط انسانی خود هستند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد:

طراحی ۱۸۰ کیلومتر مسیر دوچرخه 
در قم 

پارکینگ   ۱۰ ساخت  از  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
اقدامات  از  یکی  گفت:  و  داد  خبر  شهر  مرکزی  هسته  در  موتورسیکلت 
شهرداری در ترویج فرهنگ دوچرخه سواری طراحی ۱۸۰ کیلومتر مسیر 

دوچرخه در قم است.
رسمی  و  علنی  جلسه  پنجمین  و  چهل  و  یک صد  در  ذاکریان  عباس 
شورای اسلامی شهر قم که در ساختمان شهید باکری برگزار شد، به ارائه 
گزارشی از خدمات معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم پرداخت و 
اظهار داشت: یکی از مهم ترین دغدغه های معاونت حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم اجرای برنامه هایی با افق بلندمدت بوده و باید هر اقدامی بر 
اساس مطالعات جامع انجام شود. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم 
تکمیل طرح جامع حمل ونقل شهر قم را موردتوجه قرارداد و افزود: بر اساس 
برنامه ریزی های  انجام شده باید تا فروردین این طرح کامل شده و به تصویب 
نهایی شورای ملی ترافیک می رسید اما به علت شیوع ویروس کرونا و تغییر 

اولویت های کشور بسیاری از برنامه های ما نیز با تأخیر انجام می شود.
قم  در  بار  نخستین  برای  را  دوچرخه سواری  جامع  طرح  انجام  ذاکریان 
و تصریح کرد: اجرای  آغاز تحولی مهم در حوزه حمل ونقل پاک دانست 
مشخص شدن مسیرهای ویژه دوچرخه در دستور کار قرارگرفته و بیش از 
۱۸۰ کیلومتر مسیر دوچرخه سواری در قم طراحی شده است. وی در ادامه 
به افتتاح پیشت دوچرخه سواری در قم نیز اشاره کرد و گفت: با توجه به 
راه اندازی پیست دوچرخه سواری و اتمام طرح جامعه دوچرخه سواری در قم 
برنامه های ویژه ای در این حوزه تدوین شده که یکی از آن ها ارائه تسهیلات 
قرض الحسنه به متقاضیان دوچرخه بوده که به زودی نهایی می شود. معاون 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم بهینه سازی معابر اصلی شهر را برای تردد 
ایمن دوچرخه سواران مطرح و بیان کرد: یکی از مهم ترین مطالبات مردم از 
شهرداری ایمن سازی معابر برای تردد دوچرخه سواران بوده که موردتوجه 

قرارگرفته و در جهت تأمین این مطالبه معابر بهینه و استاندارد می شوند.
ذاکریان سپس موضوع تأمین پارکینگ در هسته مرکزی را نیز موردتوجه 
پارکینگ در هسته  تأمین  از مشکلات مهم در  تأکید کرد: یکی  و  قرارداد 

مرکزی، تملک زمین و نبود فضای مناسب در این منطقه است.
وی ادامه داد: پارکینگ مجتمع سیرنگ، میدان روح الله و پارکینگ شرقی 
در حال پیگیری بوده و همچنین پارکینگ خیابان باجک جنب مخابرات یکی 

از پارکینگ های در دست پیگیری است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خاطرنشان کرد: ۱۰ لکه برای 
و  شناسایی شده  شهر  مرکزی  هسته  در  موتورسیکلت  پارکینگ  ساخت 

بازدیدهای میدانی آن انجام شده است.
ذاکریان در ادامه به مشکلات ناوگان اتوبوسرانی پرداخت و افزود: متأسفانه 
باوجود پیگیری های انجام شده بودجه ای که سهم دولت برای خرید اتوبوس 

بوده هنوز به قم اختصاص داده نشده است.
 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم :

نصب چادر در بوستان فدک و بوستان 
امام رضا)ع( ممنوع است

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به این 
که نصب چادر در بوستان فدک و بوستان امام رضا)ع( ممنوع است، گفت: در 

ایام دهه کرامت بیشترین تلاش را برای حفظ سلامت مردم خواهیم داشت.
سید محسن میرهادی در نشست »ستاد تسهیل امور زائران در دهه کرامت« 
که در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، با تأکید بر این که با توجه به 
تعطیلات تابستانی باید آمادگی کامل را در مجموعه شهرداری داشته باشیم، 
اظهار داشت: آماده باش کلیه همکاران و بوستان های شهر به صورت ویژه 

برای ایام تعطیلات و دهه کرامت پیش بینی شده است.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 
خدمات شهرداری قم در ایام ولادت امام رضا)ع( و حضرت معصومه)س( در 
عین رعایت پروتکل های بهداشتی، خاطرنشان کرد: ما تلاش داریم از زائران 

به نحو شایسته پذیرایی کنیم ولی باید بدانیم که همچنان کرونا وجود دارد.
میرهادی تصریح کرد: همچنین در بوستان فدک و بوستان امام رضا)ع( 
از نصب هرگونه چادر جلوگیری می شود تا جلوی تجمعات و افزایش سطح 
بیماری گرفته شود. وی با بیان این که اداره کل تخلفات و سد معبر و تخلفات 
اجتماعی به صورت ویژه در این ایام فعالیت خواهد داشت، گفت: مجموعه 
شهردای آمادگی صددرصد برای جلوگیری از هرگونه تخلف در این ایام را دارد، 

چراکه جان مردم از هرچیزی برای ما از اهمیت بیشتری برخوردار است.
برگزاری مراسم دهه کرامت در ۲۰ مسجد شاخص قم

محمود مسگری سخنگوی شورای اسلامی شهر قم در ادامه این جلسه از 
برگزاری جشنواره امام رضا)ع( خبرداد و گفت: برخی از برنامه های جشنواره 
در نیمه دوم سال برگزار شود، در قم هم سرود رضوی را پیش بیینی کرده ایم.

وی افزود: از سوی ستاد دهه کرامت امسال در وزارت ارشاد دستورالعملی 
آماده  برای ۲۰ مسجد  داده شده که کانون های فرهنگی هنری مساجد 
کرده اند و این برنامه ها در ۲۰ مسجد شاخص برگزار می شود. سخنگوی 
شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: ده مراسم ویژه بانوان پیش بینی شده که 

با توجه به رعایت پروتکل ها در سطح استان به صورت ویژه برگزار می شود.
 

با محوریت معاونت برنامه ریزی شهرداری قم :

دستورالعمل بودجه شهرداری ها 
اصلاح می شود 

توسط  بودجه،  خصوص  در  شهرداری ها  سازمان  ابلاغی  دستورالعمل 
کارگروهی با محوریت معاونت برنامه ریزی شهرداری قم اصلاح می شود.

به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، جلسه کمیته تخصصی برنامه، 
بودجه و ارزیابی عملکرد شهرداری های کلان شهرها با حضور مدیران بودجه 

شهرداری ها به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد.
بر اساس این گزارش و با توجه به وجود ابهامات و مشکلات در دستورالعمل 
ابلاغی سازمان شهرداریها در خصوص بودجه شهرداریها و به منظور اعمال 
تغییرات مورد نیاز در دستورالعمل مذکور، مقرر شد کارگروهی با محوریت 
معاونت برنامه ریزی شهرداری قم برای اصلاح و جمع بندی نظرات به سازمان 
وب  در  موجود  های  چالش  است  ذکر  شایان  شود.  تشکیل  شهرداریها 
سایت جدید بودجه سازمان شهرداریها و راهکارهای اصلاح و تغییر در نظام 
حسابداری برای اجرای دستورالعمل ابلاغی سازمان شهرداریها در زمینه 
تهیه، تدوین، اجرا و تفریغ بودجه شهرداریها و همچنین ارایه الگوی ارزیابی 
عملکرد سازمانی در شهرداری بعضی از شهرداری ها از دیگر موضوعات مورد 

بررسی در جلسه کمیته تخصصی برنامه و بودجه کلان شهرها بود.
 

مدیر منطقه یک قم خبرداد:

روکش آسفالت ۷۵ متری عماریاسر
مدیر منطقه یک قم از صرف ۱۸ میلیارد ریال اعتبار برای روکش آسفالت 75 
متری عماریاسر خبر داد. احمد ترکمن با بیان اینکه اجرای نهضت آسفالت 
در منطقه یک با قوت در حال پیگیری است، اظهار کرد: در همین راستا از 
ابتدای سال تاکنون بخش های زیادی از معابر نامطلوب در سطح منطقه 

روکش آسفالت شده است.
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هر مسلمانی بذری بیفشاند یا نهالی بنشاند 
و از حاصل آن بذر و نهال پرنده ای یا انسانی 

یا چرنده ای بخورد ، آن برای او صدقه 
محسوب شود .

 شنبه -سی ویکم خردادماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5056

كنز العمّال : 9051

طرح:مهدی عزیزی

شیوه جدید تقلب دانشجویی لو رفت!

 استاندار قم گفت: درخواست های صنعتگران 
توسط سامانه های الکترونیکی پیگیری و خدمات 
به حضور  نیاز  بدون  و  این طریق  از  نیز  موردنظر 

فیزیکی ارائه شود. 
ستاد  جلسه  در  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
تولید قم در سالن جلسات  موانع  رفع  و  تسهیل 
اطلاعات  تمام  کرد:   بیان  استانداری  کرامت 
واحدهای صنعتی استان و بهره برداران آن ها باید 
اجرایی  الکترونیکی دستگاه های  در سامانه های 
ثبت باشد و درخواست ها به صورت غیرمستقیم و 

بدون نیاز به مراجعه حضوری موردبررسی قرارگرفته 
و خدمت رسانی لازم صورت گیرد.

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
لزوم پیگیری مصوبات ستاد تسهیل و رفع موانع 
برای  اجرایی  دستگاه های  توسط  استان  تولید 
به عنوان  بنده  گفت:   موردنظر  نتیجه  به  رسیدن 
واحدهای  مشکلات  خصوص  در  قم  استاندار 
تولیدی استان با عالی ترین مقامات اجرایی کشور 
گفت وگو می کنم و در ادامه نیاز است تا دستگاه های 

اجرایی پیگیر باشند تا مصوبات اجرایی شود.
وی در ادامه با تاکید بر نقش شهرک های تخصصی 
صنعتی در روند پیشرفت اقتصادی استان،  افزود: 
در مورد شهرک های تخصصی صنعتی شهاب و 
محمودآباد با توجه به اولویت صورت گرفته در حال 
گذار و رسیدن به اهداف موردنظر هستیم و در این 
خصوص تمام مصوبات کارگروه تسهیل و رفع موانع 

تولید باید اجرایی شود.
بازگشت حق آبه ها  شرایط اقلیمی قم را 

بهبود می بخشد
استاندار قم همچنین  در جلسه ستاد سازگاری 
با کم آبی که به صورت ویدئوکنفرانس با مسئولان 
وزارت جهاد کشاورزی و وزارت نیرو برگزار شد، با 
بر  سال  شعار  مسیر  در  حرکت  ضرورت  به  اشاره 
ضرورت اجرای همزمان طرح های سازگاری کم 

آبی و طرح های توسعه اقتصادی در سال جهش 
تولید تاکید کرد. 

 سرمست  طی سخنانی وضعیت محیط زیست 
قم را مورد توجه قرار داد و گفت: حفظ و بهبود منابع 

طبیعی استان از اهمیت ویژه برخوردار است.
نامگذاری سال جاری تحت عنوان جهش  وی 
تولید را مورد توجه قرار داد و افزود: در صورتی که 
طرحی در راستای سازگاری با کم آبی تصویب می 

شود نباید ناقض برنامه های جهش تولید باشد.
استاندار قم مسدودسازی چاه های غیرمجاز و 
برخورد با برداشت غیرمجاز آب از چاه را مورد توجه 
قرار داد و گفت: در این راستا باید منابع مورد نیاز 

برای بخش های صنعتی مورد توجه قرار بگیرد.
سرمست حق آبه های زیست محیطی قم را نیز 
از دیگر مسائل موجود برشمرد و افزود: بازگشت 
را  قم  اقلیمی  شرایط  تواند  می  ها  آبه  حق  این 
بهبود بخشد.  وی تصریح کرد: تخصیص حق آبه 
کشاورزان از رودخانه قمرود نیز نیازمند هماهنگی 

دستگاه های استانی و ملی است.
استاندار قم همچنین اصلاح الگوی کشت را در 
قم  استان  کشاورزی  بخش  مسئولان  کار  دستور 
دانست و تصریح کرد: محصولات کشاورزی کم آب 
بر در این راستا بایستی بیش از پیش مورد توجه قرار 

بگیرند.

استاندارقم:

خدمات به صنعتگران قم به صورت الکترونیکی ارائه شود

 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم اعلام کرد:

دلایل سرخ شدن تالاب حوض سلطان 
آبگیری کم سابقه و تابش خورشیدعلت سرخی رنگ تالاب 

با گرم تر شدن هوا در روزهای گذشته، تالاب حوض سلطان قم که همچون آئینه ای رو به آسمان در 
قلب ایران خودنمایی می کند، این روزها برای نخستین بار طی دهه های گذشته رنگ سرخ به خود 

گرفته است. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم روز پنجشنبه در گفتگویی به سرخ شدن رنگ تالاب حوض 
سلطان، این پدیده را ناشی از رشد نوعی جلبک در آب های شور این تالاب دانست و گفت: بارندگی 
های مناسب سه ماه گذشته و تابش مستمر آفتاب، زمینه رشد این جلبک های تک سلولی را در تالاب 

فراهم آورده است.
سید رضا موسوی مشکینی با بیان اینکه طی دهه های گذشته، تالاب حوض سلطان برای نخستین 
بار این پدیده زیبا و چشم نواز را تجربه می کند، اظهار داشت: تلاش برای احیاء و حفاظت از تالاب ها، 
علاوه بر آثار مثبت و مؤثر زیست محیطی و مقابله با پدیده شوم گردوغبار، جاذبه های فراوان گردشگری 

نیز به همراه دارد.
وی بر ضرورت تأمین حقابه های زیست محیطی تالاب ها و رودخانه های استان قم تأکید کرد و گفت: 
برنامه ریزی های لازم برای ارتقاء سطح حفاظتی تالاب حوض سلطان انجام شده است و امیدوارم همه 

مردم و مسؤولان نسبت به این مواهب الهی احساس تعهد و مسؤولیت پذیری بیشتری داشته باشند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه این اداره کل از هرگونه خسارت زیست 
محیطی به مناطق و زیستگاه های حساس و شکننده استان جلوگیری خواهد کرد، گفت: مجوزهای 
برداشت نمک در تالاب حوض سلطان با توجه به گذشت زمان و تغییر شرایط اکولوژیک منطقه باید 

بازنگری شود.
وی با اشاره به حضور گردشگران در تالاب حوض سلطان، لزوم توجه به اخلاق گردشگری و فرهنگ 
زیست محیطی را مورد اشاره قرار داد و گفت: متأسفانه برخی گردشگران در این منطقه، زباله های 
خود را رها کرده و آسیب های جدی به طبیعت وارد می کنند که این رفتار ناآگاهانه باید تغییر پیدا کند.

 مدیر گروه سلامت و محیط کار مرکز بهداشت قم:
قهوه خانه های قم بدون ارائه قلیان امکان بازگشایی دارند

 مدیر گروه سلامت و محیط کار مرکز بهداشت قم گفت: قهوه خانه ها به شرط عدم ارائه قلیان مجوز 
بازگشایی دارند و در صورت هرگونه تخلف با آنها برخورد می شود. 

نرگس جعفری روز پنجشنبه در گفت وگویی، افزود: با توجه به اینکه قلیان می تواند یکی از راه های 
انتقال ویروس کرونا باشد، از این رو هیچ یک از صنوف اجازه عرضه و مصرف قلیان و سایر مواد دخانی 

را ندارند.
وی در ادامه اظهار داشت: از همشهریان عزیز تقاضامندیم توصیه های بهداشتی را جدی گرفته و در 

صورت هر گونه تخلف بهداشتی با شماره ۱9۰ تماس گرفته و گزارش دهند
به گزارش ایرنا، در حالی با اعلام مدیر گروه سلامت و محیط کار مرکز بهداشت قم قهوه خانه های قم 
بدون ارائه قلیان مجوز فعالیت دارند که سه روز پیش )۲۶ خردادماه( اعضای شرکت کننده در جلسه 
بسیج ملی کرونا، قلیان سراهای قم را به دلیل نقشی که در شیوع و انتشار بیمارهای مختلف بویژه کرونا 

ویروس دارند، برای همیشه تعطیل اعلام کردند.
مرتضی حیدری فرماندار قم در آن با تاکید بر اینکه شرایط به وجود آمده ناشی از شیوع ویروس کرونا 
بهترین فرصت برای ممنوعیت فعالیت قلیان سراها می باشد، تاکید کرد: اتاق اصناف قم نباید دیگر 
مجوزی در خصوص فعالیت این مراکز صادر کند. ضمن اینکه باید روی موضوع عرضه و مصرف قلیان 

برنامه ریزی خاصی انجام دهیم، و آن را سامان دهی کنیم.
پیش از این مهدی کاهه دادستان عمومی و انقلاب وقت قم در مهر ماه ۱۳9۶، استفاده از دخانیات 
و قلیان در قهوه خانه و سفره خانه ها، رستوران ها و کافی شاپ ها، هتل ها و مسافرخانه ها، بوستان 
ها و پارک ها و همه اماکن عمومی دیگر در این استان ممنوع اعلام کرد که این ممنوعیت در عمل زیاد 

جدی گرفته نشد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: در پایش امنیت 
سرمایه گذاری استان ها توسط مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، 

قم به عنوان استان برتر کشور معرفی شده است. 
مهرداد غضنفری در گفتگویی اظهار داشت: بنابر اعلام نتیجه مطالعات 
مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی از وضعیت امنیت سرمایه گذاری 
استان ها در تابستان 9۸، قم با قرار گرفتن در جایگاه نخست این پایش، 
عنوان مناسب ترین استان از نظر امنیت سرمایه گذاری را به خود اختصاص 

داده است.
وی با بیان این که ارزیابی و مطالعه آماری مذکور هر ساله به صورت فصلی 

و با لحاظ مجموعه عوامل، شاخص ها و مولفه های اثرگذار بر امنیت سرمایه 
گذاری و به تفکیک استان های مختلف کشور انجام و نتایج آن منتشر می شود 
تصریح کرد: در سال های اخیر و با نگاه مثبت و حمایتی ارکان حاکمیت در 
استان به ویژه استاندار، شاهد تلاش ها و برنامه ریزی های بسیار منسجمی 
برای بهبود فضای کسب و کار و تسهیل شرایط سرمایه گذاری در استان 
هستیم و در ۲ سال گذشته همواره استان قم جز سه استان برتر در این زمینه 
بوده است. معاون استاندار قم با قدردانی از تلاش های دستگاه های دست 
اندرکار و فعالان اقتصادی قم خواستار تداوم و استمرار رویکرد حمایت و رفع 

موانع سرمایه گذاری توسط دستگاه های مسئول در استان شد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم اعلام کرد:

قم امن ترین استان کشوربرای سرمایه گذاری 

این روزها آگهی های همیار و کمک برای 
لیست  به  آنلاین،  امتحانات  در  حضور 
شده  اضافه  غیرمعمول  خدمات  متعدد 
است. خدمت جدیدی که در آن دانشجویی 
دانشجوی  آنلاین،  امتحان  ساعت  برای 
این  و قیمت  به کمک می گیرد  را  دیگری 

خدمت هم توافقی تعیین می شود

مدیر مخابرات منطقه قم گفت: تمامی دستگاه های 
و  اطلاعات  فناوری  از  بهره برداری  در  اجرایی 
زیرساخت های مخابراتی باید به یک نظام هماهنگ و 
یکپارچه در سطح ملی تبدیل شود چرا که ارائه خدمات 
بصورت جزیره ای برای مردم رفاه و آسایش ایجاد نمی 
کند لذا در بستر فناوری اطلاعات نیازمند یک سامانه 

متمرکز، همخوان و همگرا در سطح ملی هستیم.
سید اسدالله دهناد در گفت و گویی اظهارداشت 
: در سه دهه اخیر در سطح جهانی در زمینه فناوری 
اطلاعات شاهد پیشرفت های زیادی بوده ایم، برای 

مثال در کشور ما هم سرمایه گذاری های قابل توجهی 
انجام شده و تلاش ما باید معطوف به این امر باشد 
که نتیجه این اقدامات و سرمایه گذاری ها به بهبود 
تجربه  افزود:  وی  شود.  منجر  مردم  زندگی  کیفیت 
نشان داده است دستگاه های اجرایی هرچقدر در 
زمینه بهره گیری از ظرفیت های ایجاد شده در حوزه 
فناوری اطلاعات تلاش بیشتری داشته باشند در ارائه 
خدمات به مردم موفق تر بوده اند. وی ادامه داد: در 
عصر حاضر استفاده از فناوری های نوین ارتباطات 
یک انتخاب نیست بلکه یک ضرورت و یک نیاز قطعی 
در تعاملات اجتماعی، آموزشی و اقتصادی و فرهنگی 
است، امروزه موضوعات اساسی مردم در همه سطوح 
و همه بخش ها با فناوری اطلاعات و ارتباطات ارتباط 
مستقیم دارد. دهناد با اشاره به اینکه زندگی مردم با 
فناوری های نوین ارتباطات عجین شده است، افزود: 
برای استفاده حداکثری از این امر در خدمت رسانی 
به مردم، نیازمند اقدامات اساسی و گام های بلندتری 
هستیم. وی در بخش دیگری  از سخنان خود گفت: 
وظیفه ما به عنوان مجموعه مخابرات ایجاد زیرساخت 
های  دستگاه  اینکه  اما  است  لازم  بسترهای  و  ها 
مردم  نفع  به  امکانات  این  از  چگونه  رسان  خدمات 
استفاده کنند یک موضوع فرابخشی است که باید 

مورد توجه مدیران هر بخش قرار گیرد .

مدیر مخابرات قم ضمن اشاره به اینکه موضوع کرونا 
نشان داد که ما باید تمرکز اصلی فعالیت ها را بر خدمات 
الکترونیک متمرکز کنیم، افزود: برای تامین نیازهای 
مردم می بایست زیرساخت های مناسب و ظرفیت های 
بیشتری فراهم شود.وی بر لزوم راه اندازی سامانه ملی 

فناوری اطلاعات متمرکز و همگرا تاکید کرد.
وی با اشاره به اینکه عملکرد جزیره ای وزارتخانه ها 
فناوری  از  بهره برداری  در  اجرایی  دستگاه های  و 
اطلاعات و زیرساخت های مخابراتی باید به یک نظام 
هماهنگ و یکپارچه تبدیل شود، گفت: هر وزارتخانه ای 
، بخش فناوری اطلاعات دارند و هماهنگی لازم را با 
سایر دستگاه ها ندارند و طبیعی است که ارایه خدمات 
بصورت جزیره ای برای مردم رفاه و آسایش مورد انتظار 
راایجاد نخواهد کرد. دهناد اظهار کرد: جهت آسان 
سازی خدمات و ایجاد نظام هماهنگ ارائه خدمات 
به مردم در بستر فناوری اطلاعات نیازمند یک سامانه 
متمرکز، همخوان و همگرا در سطح ملی هستیم و 
این امر از ضروریات امور فناوری اطلاعات به شمار 
می رود.  وی گفت: پاسخگویی به نیازهای متنوع مردم 
و ایجاد رضایتمندی بیشتر، جز از طریق توسعه فناوری 
اطلاعات و ارتباطات ممکن نیست و در این زمینه و 
اینکه مردم ثمره آن را در زندگی روزمره خود مشاهده 

کنند نیاز به برنامه ریزی و درک عمیق تری هستیم.

مدیر مخابرات منطقه قم:

بهره برداری از زیرساخت های مخابراتی بایدیکپارچه شود

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: شهروندان قم توصیه های مرکز 
بهداشت و ستاد ملی مبارزه با کرونا را جدی تلقی کرده و از تمام پروتکل های ابلاغی 
پیروی کنند.  سیامک محبی در یک پیام ویدیویی، افزود: افرادی که تست بیماری 
آن ها مثبت اعلام می شود باید به مدت ۱۴ روز در قرنطینه کامل قرار بگیرند و تمام 
ارتباطات کاری و دوستانه خود را به حداقل ممکن برسانند. وی اظهار داشت: 
درصورتی که یکی از اعضای خانواده به کرونا مبتلا شود و سایر افراد توصیه های 
بهداشتی را رعایت نکنند این ویروس به صورت به تمام آنان منتقل می شود. وی 
با تاکید بر خطر خوشه های انتقال کرونا در بین خانواده ها گفت: درصورتی که 
توصیه های بهداشتی رعایت شود، شاهد افزایش مبتلایان به بیماری کرونا  خواهیم 
شد. محبی یادآور شد: فضای عمومی ادارات استان و کارمندان نیز در رعایت 

پروتکل های بهداشتی مطلوب نیست و بسیاری از آن ها از وسایلی استفاده می کنند 
که در انتقال کرونا نقش بسزایی دارد. وی بیان داشت: در روزهای گذشته روند ابتلا به 
کرونا در قم افزایشی بوده است هرچند این افزایش شیوع هنوز به میزان استان های 
در وضعیت قرمز نرسیده است. محبی گفت: کرونا در قم ریشه کن نشده و همچنان 
افرادی را مبتلا می کند، چرخه انتقال کرونا در قم ادامه دارد و به رغم خوش بینی 
عده ای نسبت به کاهش روند ابتلا با گرم تر شدن هوا اما چرخه بیماری کاهش پیدا 
نکرده است. وی  اظهار داشت: با از استفاده از ماسک و دستکش و سایر توصیه های 
بهداشتی می توان استان قم را در  منطقه مهارشده کرونا وارد کرد.وی یادآور شد: 
رفتارهای مردم در سطح شهر نشان از کم توجهی به پروتکل های بهداشتی است و 

همین مساله سبب افزایش تعداد مبتلایان در روزهای گذشته شده است.

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:
هنوز کرونا در قم ریشه کن نشده است


